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Pristno ribniško: 
REŠETO DOMAČIH IN 
RIBNIŠKI PUŠEUC

Če nas nekaj razveseli prvič, čakamo ludi nadaljevanje, in 20. januarja je Radio Urban 
svojo narodno-zabavno oddajo Rešeto domačih že drugič prestavil v veliko dvorano 
Športnega centra. Zmagovalne viže posameznih mesecev zdaj niso več odzvanjale le 
v ušesih, ampak smo na odru lahko opazovali vse izvajalce, ki so se dobro znašli tudi, 
ko jih je nadobudni Medard v ribniškem narečju spraševal po njihovih malih skrivnostih. 
Mladim članom ansambla Pogum iz Škocjana na Dolenjskem kar ni bilo moč do

Akcija Ribniški pušeljc je v devetih sezonah doživela marsikaj zanimivega, lepega, se iz nedolžne punčke najprej razvila v živahno najstnico, sedaj 
pa je že samozavestna dama, ki ve, kaj hoče. Odziv je sedaj v treh letih, odkar je akcija medijsko podkrepljena z radiem Urban še boljši oz. zelo 
dober, in prav prijetno je pričakovati jubilejno deseto akcijo, ki jo bomo izvedli ob koncu leta. Tudi imena, ki so se v teh letih zvrstila med dobitniki 
priznanj, pričajo o pravi smeri, saj lahko javnost sama izbere tiste osebe, ki so jim najbližje, ki se imajo s čim pokazati, ki so premaknile mejo 
'zaplankanosti' in nemoči, brez vpliva politike in ostalih začimb. Skratka, mislim da ima akcija zdravo deblo, ki lahko živi, četudi kakšen list vmes 
odleti.

Marko Modrej

živega, ker so bili z vsemi žavbami namazani in so pripravili množično občinstvo do glas
nih vzklikov veselja in smeha. Do lega jih je ves 3-urni program spravljal tudi Medard, ki 
je bil v pravem elementu. Ob tem, da je ponovno izbran med 'naj ribniške osebnosti', 
pa si je, v dramskem duhu, od ganjenosti kar 'solze priklical' v oči ...Akcija Ribniški 
pušeljc, ki jo Rešeto z Markom Modrejem vodi že 9 let, zadnji dve pa pri tem izdatno 
sodeluje tudi ribniški radio, je tokrat h glasovanju pritegnila preko 3000 glasovalcev. 
Stanislav Škrabec se je v spomin zarezal kot gospodarstvenik, ki je veliko pripomogel 
k razvoju kraja, ker je imel velik posluh za napredek družbe in posameznika. Tlakoval je 
pot ribniški prihodnosti, njegov vpliv pa je opazen tudi po odhodu z direktorskega mesta 
v Riku. Glasovalci mu pripisujejo neizčrpen vir energije in velik čut za ljudi. Mara Okorn 
se je izkazala s svojim požrtvovalnim delom v turističnem društvu na Velikih Poljanah, 
aktivna pa je tudi pri upokojencih. Njena prizadevnost se pravzaprav izkazuje prav na 
vseh področjih in v zadnjih letih smo tako lahko priča zelo opaznemu razvoju te male, 
a povezane krajevne skupnosti.
Medard Pucelj pa je s podobo Rib'nčana itak že postal naša blagovna znamka. Med 
skupinami je največ pozornosti vzbudil Ansambel Roka Žlindre, ki se je v oddaji Pri 
Jožovcu potegoval kar za laskavi naslov mladih upov narodno-zabavne glasbe. Ta

Za koncert lahko rečem, da je znova uspel. Veseli me predvsem, da so se našemu povabilu z veseljem odzvali Lojze Slak s svojim ansamblom, 
ansambla Igor in Zlati zvoki in Alpski kvintet, saj gre za vrhunske zasedbe in se podobnih koncertov drugje raje ne udeležujejo. Seveda ne gre 
ostalih ansamblov dajali v drug koš. Za vse, ki so nastopili na koncertu, velja, da so mojstri svojega poklica. Pohvala gre tudi Tadeju Osvaldu, ki 
diha z oddajo Rešeto domačih in posledično tudi s prireditvijo, Heleni Pirc in tokrat še posebej odličnemu Medardu Puclju ter celotni tehnični ekipi 
in ostalim medijem.

Marko Modrej

sobotni večer pa so se nam prišli predstavit kljub temu, da so prileteli z zabave ob nekem 
jubileju. "Morali bi videti obraze gostov, ko smo sredi 'fešte' vstali in začeli pospravljati 
instrumente," je dejal eden od članov, ter nato skupaj z drugimi pohitel popravljat vzduš
je. Videli smo tudi Vesele svate, ki so našemu Roku odnesli zmago in naslov mladih upov 
v omenjeni oddaji ter dobili nagrado založbe Avsenik. Prvič v 40 letih odmevnih 
nastopov doma in v tujini je v Ribnici nastopil Alpski kvintet, ki je zdaj za pevca vzel 
Kočevca, živečega v Ribnici, in Medard ga je takoj poučil, da ribniškega potnega lista 
pa že ne bo dobil! "Bili sle na SAT, na ORF, na ZDF...svojo pot pa okronali z nastopom 
na RC (Radiu Urban) in v ŠCR (športnem centru)," se je z ansamblom, ki predstavlja vrh 
domače glasbe, pošalil naš humorist. Z Ribnico pa se močno čuti povezan Lojze Slak, 
ki bo letos praznoval 75 let življenja, in ponarodelo 'V dolini tihi' je kar samo odpelo 
dobro razpoloženo občinstvo.
Tadej Osvald, ki kroji podobo oddaje Rešeto domačih na radiu, se je moral skupaj z 
ekipo sodelavcev precej potruditi, da je tako veliko prireditev spravil do nivoja, ki se ga 
ne bi sramoval noben organizator. Ribnica je nasploh že leta zelo močna pri izvedbi 
vrste prireditev. To človek najbolje spozna, ko prehaja občinske meje in ogleduje druge 
ter Ribnico primerja z njimi. Svoje majhnosti nikakor ne izkorišča v opravičilo, marveč se 
poskuša dokazati s kakovostjo in se tako oddolži hvaležni publiki.

Alenka Pahuue 
Foto Marko Burger



JANUARJA
PIŠEMO:

Dogodek meseca:
Čez Barje do nove ceste 4

Novice iz doline
Pustni karneval letos bo 5
Pustno društvo Goriča vas naproša in vabi vse, ki so pripravljeni sode
lovati in imajo ideje, da se oglasijo na pustnem društvu ter se dogov
orijo, kako sodelovati na karnevalu v skupini ali s svojo skupino. 
Kontaktna oseba: Cveto Marinšek, 041/ 527 595. Vabljeni!

Pogovor meseca
Franci But, veleposlanik v Pragi 6
V Prago sem že odpotoval v začetku januarja tega leta in pravzaprav že 
v celoti opravljam delo veleposlanika, saj sem 23. januarja na sloves
nosti na praškem gradu predal akreditive češkemu predsedniku 
Klausu. Tudi nastanjen sem že v rezidenci v Pragi, kjer živim.

miklova II hiša

V počastitev slovenskega kulturnega 
praznika

bo v soboto, 10. februarja 2007, 
ob 19. uri 

v Miklovi hiši 
LITERARNI VEČER 

v okviru Festivala zgodbe - Fabula, 
kjer bosta nastopila 

naša rojakinja dr. Simona Škrabec 
in

katalonski pisatelj Jaume Gabre.

Kulturne drobtinice
Prva goslarska razstava 8
Božični koncert v duhu godbe 9
Večer s Ferijem Lainščkom 10
Papeževa listina za 40 let dela 11

Pod ribniškim drobnogledom
Lastništvo nad domom sprlo gasilce 12

Razpisi
Zbiranje pobud za pripravo 
prostorskih aktov 13

Zabavne strani 22

Organizator mednarodnega Festivala zgodbe - 
Fabula je Študentska založba, kije poleg 

drugih tujih in domačih avtorjev letos povabila 
v goste tudi enega najbolj cenjenih španskih 
pisateljev tako med bralci kot med literarno 

kritiko. Jaume Gabre je prvi slovenski prevod 
svojega dela dobil šele letos, ko je pri Študenst- 
ki založbi izšel njegov roman Evnuhova senca 

v prevodu Ribničanke, živeče v Barceloni, 
dr. Simone Škrabec.

Ribniški literarni večerje ena izmed petindva
jsetih prireditev omenjenega festivala, ki od 

22. januarja do 17. februarja potekajo v 
Ljubljani, Mariboru, Postojni, Ribnici in Kopru.

Med našimi ljudmi
Drago Milinovič rauijv

LJUBLJANA - MARIBOH - PUHTI]JNA - RIBNICA - KOPER

FESTIVAL
zimmi

2Z L 2ÜÜ7-17.2.2007

Bralci pišejo 

Po dolini
Etno hiša

Ml

Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica.
Uredniški odbor: 

Alenka Pahulje - odgovorna urednica 
Metka Tramte - članica 

Zdenka Mihelič - članica 
Programski svet: Jože Tanko, Darja But, 

Vesna Horžen, Benjamin Henigman, 
Majda Vrh, Pavel Hočevar 

Lektorica: Tanja Debeljak 
Trženje oglasnega prostora: 

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 
Tisk in prelom strani: 

KVM Grafika, Ribnica. 
Naklada: 3.200 izvodov

Naslov:
Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica 

Tel.: 8369 765/8372 023 
E-pošta: reseto.ribnica@siol.net 

FAKS: 8361 091
Izid naslednje številke:

27. februar 2007
Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št. 

89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se 
obračunava DDV po stopnji 8,5%. 

V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si 
pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si 

pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v
našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

15. februarja 2007

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (Alenka Pahulje): 
Violine izpod domačih rok (z razstave J. Šobarja)
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Župani o hitrejši poti do Ljubljane

ČEZ ZAŠČITENO BARJE DO 
NOVE, SODOBNE CESTE
Iskanje nadomestnih zemljišč za obvoznico Škofljica bo težavno, 
napovedujejo poznavalci

vsem tovornjakarji, ki vozijo naftne derivate v 
Ortnek, s cest preusmerili na železnico.
Cilj tega posodabljanja je v prvi vrsti usposobiti 
progo Grosuplje - Kočevje za težje tovorne vlake 
ter postopno uvesti potniški promet, je dejal 
Božič, vendar je poudaril, da bomo na potniški 
promet tu še kar dolgo čakali.
Tako je še vedno v prvem planu pospešitev 
prometa po cesti. V igri sta dve varianti, ki poteka
ta čez Barje in se navežeta na avtocestni obroč. 
Ena se na koncu Lavrice navezuje na Dolenjsko 
cesto, druga pa se priključi šele pri Rutarju.

Pri določanju trase za 
priključek na ljubljansko 
obvoznico se dogaja paradoks: 
državi se zdi najbolj sprejemlji
va varianta, ki na Igu seka 
Barje in se konča pri Rutarju, a 
hkrati se je Slovenija zavezala 
tudi Naturi 2000, ki bi rada 
ekosistem na Barju ohranila 
lep in zaščiten.
Kdo bo zmagal? Ptice ali 
župani 11 občin ob glavni cesti 
od Škofljice do Petrine, ki se 
borijo za hitrejši dostop te 
regije do prestolnice?

Institucionalno srečanje 11 občin, ministrstev za 
promet ter okolje in prostor je v Ribnici potekalo 
na pobudo poslanca Jožeta Tanka, ki je sejo 8. 
januarja tudi vodil. 3. A razvojna os, kamor sodi 
priključek, bi nas hitreje pripeljala do Ljubljane, 
cestna povezava čezmejnega pomena pa bi 
našemu koncu dežele dolgoročno uredila 
obvoznico okrog Škofljice, Velikih Lašč, Ribnice 
in Kočevja ter 'počasni pas' na klancu nad Pijavo 
Gorico.
Za področje 11 občin bo leta 2007 potrošenih 
dobrih 6 mio evrov, 2008 dobrih 5,2 milijona, 
naslednje leto 8,2, v letu 2010 pa kar 10 milijonov 
evrov, je plan investicij v številkah nanizal promet
ni minister Janez Božič. Za modernizacijo cestne
ga omrežja je do leta 2008 pripravljenih kar 32 
projektov, ki zajemajo obvoznice, križišča, gradnjo 
mostov in podobno. Železniška mreža bo po več 
kot 100 letih tudi dočakala posodobitev, a v 3 
fazah, ker je tehnično proga do Kočevja izredno 
dotrajana. Tirnice so starejše od 80 let in se 
pogosto lomijo, ker je material utrujen, zato je 
najvišja dovoljena hitrost tovornih vlakov komaj 50 
km/h. Najprej se bo obnavljalo 27 - kilometrski 
odsek od Grosuplja do Ortneka in promet 
pospešilo za dodatnih 10 km/h, država pa nam
erava za to vložiti 19 mio evrov. Začela bo marca 
letos, končala pa v šestih mesecih.

Minister Janez Božič in poslanec Jože Tanko

f
Anton Zakrajšek je zagrozil z 
zaporo ceste v Veukih Laščah

V drugem krogu obnove bo proga Ortnek - 
Kočevje, ki naj bi bila usposobljena za tovorni in 
potniški promet, ki bi tekel do 100 km/h; zanjo bo 
prometno ministrstvo odštelo 15,4 mio evrov. Na 
koncu naj bi namestili še signalne in telekomu
nikacijske naprave, ki bi bile daljinsko vodene iz 
ljubljanskega centra in so za to namenili 7 mio 
evrov. A vse napovedi so prezgodnje, ker so sred
stva zagotovljena le za prvo fazo, ko naj bi se pred-

Kočevskemu županu in poslancu Janku Vebru 
se zdi nesmiselno, da se obvoznico tako tišči k 
naseljem, ker bodo potem spet potrebne 
hitrostne omejitve in zato predlaga uvedbo cest
ninskega sistema za ring Kočevje - Ljubljana, 
toda plačljivost ceste se zdi nesprejemljiva za 
poslanca Tanka, "ker bi to bila kazen za ljudi, ki 
tu živijo."
"Postavimo prometni standard, ki ljudi ne bi 
obremenjeval s plačili." Prometni minister 
Janez Božič je zagotovil, da bo to 4-pasovnica 
ranga Trzin - Ljubljana in da se bo za ta namen 
rezerviral tudi koridor.

Minister za okolje Janez 
Podobnik se zaveda proble
mov glede zaščite Barja, "zato 
bomo nadomestna zemljišča 
iskali zelo tenkočutno", ker dru
gače za prometnico niti ne bi 
dobili sredstev iz evropskih 
skladov, na katere vlada računa. 
"Če bo potrebno, bomo naredili 
tudi viadukte."
Do konca januarja bo narejena 
celotna študija variant, 
Podobnik pa pričakuje v nasled
njih mesecih sprejem državne
ga lokacijskega načrta za 

obvoznico, imenovano 
Škofljica, ter leta 2009 
pričetek del. Zanimivo je, 
da se je tamkajšnji župan 
na seji potožil nad 5 - kilo
metrskimi kolonami, ki duši
jo jutranji promet v tej obči
ni, a silno oddahnil, ko gaje 
Podobnik seznanil s tem, 
da tretja varianta obvoznice, 
po kateri bi se pri Lisičjem 
priključili na AC, ni spre
jemljiva zaradi močnega 
prometa s Kočevske. 
Parcialno reševanje proble
mov je najbolj razjezilo 
kočevskega in veliko- 
laškega župana.
Anton Zakrajšek je dejal, 
naj država neha reševati 
regionalne odseke, ker je 

problem obvoznica Škofljica, ureditev 3. pasu 
nad Pijavo Gorico in križišče na Rašici. Kaže pa 
tudi, da se Laščani pripravljajo na zaporo ceste, 
ker se dnevno skozi naselje pelje 15.000 ljudi. 
Poslanec Jože Tanko je dejal, daje perspektiva za 
to območje vendarle dobra in da bodo v treh letih 
rešene ključne dileme, le oceniti je treba, kateri 
posegi bi omogočili najboljšo pretočnost ceste, 
ter predlagal, da naj se preuči še odprtje 2. pasu 
na odseku Škofljica - Lavrica.
V naslednjih 3 mesecih bo ministrstvo za okolje 
sklicalo nov sestanek, do konca tega meseca pa 
so občine lahko posredovale vse idejne rešitve. 
Po besedah ministra Božiča bo nato predstavljen 
celovit koncept ureditve prometa vse do južne 
meje, zagotavlja pa, da ne bodo ponovili napake, 
ko so na Gorenjskem podcenili hiter razvoj 
podeželja in mu prometna infrastruktura več ne 
sledi.

Srečanje spremljala in fotografirala 
Alenka Pahuue

Minister Janez Podobnikjevsvojih 
napovedih še najbolj optimističen

4 ReŠBTi)



PUSTNI KARNEVAL LETOS BO

Po dveletnem premoru, ko 
pustnega karnevala oz. srečan
ja etnografskih mask iz 
Slovenije in tujine ni bilo leta 
2005 in 2006, zopet bo, in 
sicer v soboto, 17. februarja, 
ob 14.07. Priprave na dogodek 
so že v polnem razmahu.
Cveto Marinšek, predsednik 
Pustnega društva Goriča vas in 
gonilna sila pustnega dogajan
ja v Ribnici, je spregovoril o 
letošnjem karnevalu in spreml
jajočih prireditvah.

Kolikokrat je sploh že odpadlo srečanje etno
grafskih mask? Samo v letih 2005 in 2006? 

Ne, tudi leta 2001 karnevala ni bilo. Takrat je naše 
Pustno društvo Goriča vas praznovalo 10-letnico 
delovanja in so nam govorili, da zelo dobro 
delamo, ne samo na lokalnem nivoju, ampak da 
naše delo odmeva tudi drugod. Menili smo, da 
nam pripada občinsko priznanje, a tega ni bilo. 
Tako smo z neorganiziranjem karnevala takrat 
želeli pokazati na čudna vrednotenja občinske 
komisije za podeljevanje priznanj in da so nas 
odrinili. Vseeno pa smo program pripravili v 
Športnem centru Ribnica.

Zadnji leti pa sta prireditvi odpadli zaradi 
finančnih problemov. Kako je v letošnjem 
letu? So odobrena sredstva tudi od Občine? 

Kmalu po izvolitvi novega ribniškega župana 
Jožeta Levstka smo se že dogovarjali tudi o pust
nem dogajanju. Tako od občine Ribnica pričaku
jemo od 8.400 do 10.000 EUR za letošnjo orga
nizacijo in izvedbo. Predvidene stroške celotne 
organizacije ocenjujemo na 30.000 EUR, pokrili 
pa naj bi jih z vstopnino na karnevalu in plesu, s 
sponzorskimi sredstvi in torej s sredstvi od 
občine. Že večkrat sem povedal, da se ne želim 
pogajati. Na občini se morajo odločiti, ali je to 
prireditev, ki je pomembna za kraj in celo širše. 
Če celotna občina in tudi občinska uprava ne vidi 
prihodnosti ali smisla v karnevalu, se ne velja tru
diti. Letos podpora je. Tudi za leto 2008 smo 
načeloma že zmenjeni. Videli bomo, kako bosta 
karneval in vse pustno dogajanje letos uspešna. 
Zelo smo namreč odvisni od vremena.

Kako bo potekal karneval?
9. srečanje etnografskih skupin se bo torej na 
pustno soboto, 17. februarja, pričelo ob 14. uri in 
7 minut pred grajsko pristavo Marof. Sprevod bo 
krenil preko mostu in po glavnem trgu do 
Šeškove ulice, kjer bo zavil v bivšo Vojašnico. 
Karneval sestavljata dva dela, prvi je etnografsko 
obarvan, drugi pa zajema skupine z aktualnimi 
vsebinami dogajanja doma in po svetu. Seveda 
bo šel na čelu sprevoda zastavonoša, nato legen
darni burovž, ena izmed najstarejših in najznačil
nejših ribniških mask. Burovž z zvonjenjem 
velikega zvonca odganja iz kraja vso škodo, vse 
slabe reči, ki so se zgodile, ter naznanja boljše - 
naznanja slovo od zime in prihod pomladi. Ostale 
maske sledijo po vnaprej določenem razporedu, 
povezovalec pa naznanja njihov prihod in jih pred
stavi. Skupine se v povorki predstavljajo s svojimi 
aktivnostmi. Sprevod naj bi trajal od ure in pol do 
dve uri.

Cveto Marinšek, gonilna sila pustnega dogajanja

Koliko bo sodelujočih?
V prvem delu pričakujemo etnografske maske 
številnih skupin iz Slovenije in tujine, okoli 800 
nastopajočih. Vsi zelo radi pridejo v Ribnico, pa 
tudi mi jim radi vrnemo obisk z našimi skupinami. 
Računamo na skupino s Hrvaške, ki nam je obisk 
že obljubila. Dogovarjali smo se tudi s skupino iz

Prireditelj pustnih prireditev si 
zaradi objektivnih razlogov 
pridružuje pravico do sprememb 
programa.

Kam in s katerimi maskami gre pustno društ
vo letos gostovat?

Imamo dimnikarje, trenutno pripravljamo zelo 
lepo skupino, saj so mladi zelo zagnani in polni 
idej. Če pa bi bil denar, bi obnovili tudi Velikana in 
zlato ribico in jo majo predrugačili.

Že 28. januarja gremo na 
Hrvaško, v Matulje na njihov 
karneval. Na nekatere 
karnevale (Kanal ob Soči) 
gremo 11. februarja, ne 
nekatere gremo v nedeljo po 
našem karnevalu. Zadnji 
dogodek pa bo v Dobovi, prvo 
soboto po pustu. Če bo 
skupina iz Dobove prišla k 
nam, bomo seveda šli tudi mi k 
njim.

Koliko članov sploh še ima 
Pustno društvo Goriča 
vas?

Trenutno je okoli 80 članov, 
kar pa ne pokriva organizacije 
pustnih prireditev. Takrat nam 
pomagajo številni prijatelji in 
ljubitelji pusta. Po organizaciji 
in številu nastopajočih smo 
namreč že pred leti presegli 
občinske okvire in normative. 
Sicer pa za člane orga
niziramo tudi čez leto kakšne 
aktivnosti, sam karneval in 
pustne prireditve pa od nas 
seveda zahtevajo dobršen del 
aktivnosti za vse priprave in 

potem zaključke. Poleti pa so zanimivi karnevali 
ob morju, recimo v mestecu Krk. Letos bomo 
morda šli pogledat karneval v Senj. Trenutno pa 
nas seveda okupira naš pust in vse naše misli so 
samo pri njem.

V kaj se boste letos našemili vi?
Še ne vem, a v civilu gotovo ne bom.

Pogovarjala sem se in fotografirala: 
Zdenka Mihelič

Avstrije iz Roža ter s skupino iz Bolgarije. Vse pa 
je finančno pogojeno. Morda smo se tudi začeli 
malo pozno dogovarjati, saj so bile vmes volitve in 
nismo vedeli, s kom se bomo pogovarjali. V 
drugem delu pa si želim seveda čim več izvirnih 
skupin, ki bi prikazale, kaj vse se je zanimivega, 
absurdnega, neverjetnega ali lepega zgodil v tem 
letu o. Kot že vsa leta tudi letos pričakujemo sode
lovanje in nastopajoče z ribniške OŠ in vrtca, saj 
zelo popestrijo in polepšajo karneval.

Kaj pa spremljevalne prireditve? 
Spremljevalne prireditve bodo v šotoru v bivši 
Vojašnici, kamor bodo obiskovalci in maškare 
najlažje prišli s Šeškove ulice. Vse pa se bo doga
jalo na pustno soboto, 17. februarja. Ob 11. uri 
pripravljamo zanimiv program za najmlajše, od 
vrtca do konca osnovne šole. Ob 14.07 se torej 
prične karneval, po njem pa gredo sodelujoče 
maske v šotor na malico. Takrat in dopoldne v pro
gramu za otroke bo igral Ansambel Roka Žlindre. 
Ob ca. 20. uri pa se bo pričel tradicionalni ples v 
maskah z ansamblom Kankan. Bo zelo intere
santno, saj pripravljamo med drugim bogate 
nagrade za najizvirnejše maske posameznikov in 
skupin.

Kolikšne pa bodo vstopnine?
V šotoru bo za odrasle 3 EUR, otroci pa bodo 
imeli prost vstop. Za ogled sprevoda bo vstopni
na okoli 5 EUR.

Miklova hiša in Turistično informacijski center 
Ribnica vabita vso zainteresirano javnost na

IZOBRAŽEVANJE 

ZA LOKALNE 

TURISTIČNE 

VODNIKE

Izobraževanje bo potekalo v predavalnici 
Miklove hiše in se bo pričelo 

16.02. 2007 ob 19. uri. 
Izobraževanje bo trajalo tri vikende in bo 

brezplačno. Zainteresirani se lahko prijavite v 
Turističnem informativnem centru Ribnica, 

Škrabčev trg 23 ali na elektronskem naslovu: 
turizem.ribnica@siol.net, do 12. februarja 

2007.
Vljudno vabljeni!

Turistično informativni center 
Škrabčev trg 23 

1310 Ribnica

T00386 1 8369335, M:00386 51 415 429
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i FRANCI BUT,

^,l,^ es da ni Ribničan, je pa Štajerec iz 
1^ Kostrivnice pri Rogaški Slatini med nami že 
I Xl8 let in pol, zato se z njegovim imenovan

jem na mesto veleposlanika v češki državi lahko 
ponašamo kar vsi Ribničani. Kdor ga je bolj 
pozorno spremljal na njegovi politično precej 
odmevni poti, saj je bil tudi kmetijski minister, je 
ves čas vedel, da v njem tli velika želja - ustvariti 
diplomatsko kariero. Njegova pogajanja z 
Evropsko unijo so ga v to odločitev le še bolj 
prepričala. Šest let je bil član ožje pogajalske 
skupine, spremljal je 24 svetov EU, FAO, CEFTA in 
v Bruslju ter drugih državah delavno preživel ca. 
500 dni. To so njegove zunanje-politične izkušn
je, ki so mu tlakovale tudi pot v Prago, kjer si 
zdaj že ureja svoj veleposlaniški sedež. 
Komuniciranje mu nikoli ni povzročalo težav, saj 
je pravi poliglot, ki tekoče govori angleško, fran
cosko, nemško, hrvaško, in, seveda, uči se tudi 
češko...

5

veleposlanik
w Pragi

Veleposlaniški sedež v Pragi je bil pričakovan vsaj že pred enim 
letom, a je do potrditve prišlo šele januarja letos. Zakaj se je ves 
proces tako dolgo zavlekel?

Zadnji dve leti sem opravljal funkcijo državnega sekretarja na Ministrstvu 
za kmetijstvo, kjer sem želel dogovorno ostati, dokler ne bi nekdanja 
ministrica našla mojega naslednika. Pri vsem tem se je nekoliko zaple
talo. Ne glede na vse nosim s sabo veliko lepih spominov in bogatih 
izkušenj, ki sem sijih nabral na kmetijskem ministrstvu. Spomini so v veli
ki večini pozitivni, čeprav se je v zadnje leto in pol prikradel tudi kakšen 
grenak. Že precej časa pred tem sem želel, da po skoraj desetih letih 
dela na MKGP odidem v diplomacijo, ki je bila od nekdaj moja druga 
ljubezen. Ob tem sem se v letu 2004 tudi zavestno odločil, da prekinem 
svojo politično kariero, zato leta 2004 nisem več kandidiral na 
državnozborskih volitvah. Bilo je dovolj, morda sem tudi prezgodaj in 
premlad zašel v politiko. Ker vse potrebuje svoj čas, se je tudi moje 
imenovanje za veleposlanika zgodilo takrat, ko je o tem odločila vlada. 
Pravzaprav sem se počutil neprijetno, ker se je o tem govorilo že precej 
pred mojim imenovanjem, saj to ni običaj in tega nisem nikoli želel. 
Morda je bilo zato, ker sem pač že bil znan politik.

Kdaj ste bili tudi uradno potrjeni? Kako dolgo bo trajalo vaše 
nameščanje in kdaj boste lahko začeli z delom?

Vlada me je potrdila v mesecu oktobru, v decembru sem dobil soglasje 
Češke Republike, čemur je sledil podpis ukaza predsednika Republike 
g. Drnovška. Vmes sem opravil številne priprave na Ministrstvu za zunan
je zadeve, kjer sem sedaj tudi zaposlen. V Prago sem že odpotoval v 
začetku januarja tega leta in pravzaprav že v celoti opravljam delo vele
poslanika, saj sem 23. januarja na slovesnosti na praškem gradu predal 
akreditive češkemu predsedniku Klausu. Tudi nastanjen sem že v rezi
denci v Pragi, kjer živim.

Je bila Praga vaša želena destinacija ali ste se potegovali, morda 
celo upali, na kako drugo evropsko ali svetovno prestolnico? 

Diplomat nikoli nima ali ne sme imeti želenih ali neželenih destinacij. 
Diplomat gre tja, kamor ga pošljejo, ali tja, kjer je potreben. Kljub temu 
priznam, da sem zelo vesel, da sem v Pragi. Gre za eno najlepših mest 
na svetu, vse skupaj pa je tudi dovolj blizu mojemu domu v Ribnici, kar 
je še posebej pomembno, ko imaš še otroke, za katere si odgovoren. 
Zato mirne duše rečem, da sem zelo zadovoljen. Ob tem bo Praga v 
naslednjih letih še poseben izziv - ne samo, da bo Slovenija leta 2008 
predsedovala EU, tudi Češka bo predsedujoča EU v letu 2009, pri 
čemer bo naše veleposlaništvo odigralo pomembno vlogo.

Se želite le preizkusiti kot veleposlanik ali je nadaljevanje te 
kariere vaš dolgoročni cilj? Pogosto ste namreč v preteklosti 
dejali: ali v Bruselj ali diplomacija. In če da, - v kateri državi bi si 
najbolj želeli opravljati to funkcijo. Zakaj?

Če bodo okoliščine naklonjene, bi želel postati karierni diplomat. Vse je 
odvisno do tega, kako uspešen bom. Ker ne maram polovičarstva in 
imam rad red, se bom potrudil, da bom pri svojem delu čim boljši. O 
bodočih destinacijah ne razmišljam, saj je sedaj vsa moja pozornost 
usmerjena v Prago, kjer nas v naslednjih štirih letih čaka veliko dela. 
Sicer pa bi se lahko znašel kjerkoli po svetu, saj moraš biti kot diplomat 
pripravljen oditi kamorkoli. Res pa je, da mi je pri srcu Evropa, morda 
romanski in slovanski svet, Francija, Italija, Češka.

V čem vidite d raž in posebnost tega poklica? Kaj je tisto, zavoljo 
česa ste pripravljeni oditi v diplomatski svet?

Kot za vsak poklic moraš tudi za tega biti predvsem in najprej 
usposobljen. Morda ta zahteva še osebnostne lastnosti, kot so komu
nikativnost, pa tudi zadržanost, ko je to potrebno. Sicer pa je na vaše 
vprašanje težko odgovoriti kar tako. Vsak ima dar za nekaj in veselje do 
nečesa. Zato se odločamo za različne poklice.

tešem



Kot veleposlanik si prvi predstavnik svoje države v neki drugi državi 
in si prvi odgovoren za to, da se med njima razvija dobro politično, 
gospodarsko in kulturno sodelovanje. In to se mi zdi dovolj pomem
ben razlog, zakaj je ta poklic vredno in pomembno opravljati.

Ali v Prago z vami odhaja tudi vaša družina, oziroma se vam bo 
pridružila kasneje? Kako se je s tem sploh sprijaznila vaša 
družina, saj gre za velik korak, predvsem odtujitev od domače
ga okolja?

Družina je najpomembnejša od vsega in seji nikoli ne bi odpovedal! 
Imam razumevajočo družino, ki je že dolga leta navajena, da me 
veliko ni doma. Tudi v vseh teh letih ni bilo zelo drugače, vedno sem 
prihajal in odhajal. S tem smo se pač naučili živeti. V tem trenutku 
sem v Prago odšel sam, upam pa, da se mi družina kasneje pridruži. 
Pa tudi sedaj ne bomo ločeni, saj bodo žena in otroci prihajali k 
meni tam dvakrat na mesec, pa počitnice, pa tudi sam bom kakšen 
vikend skočil domov. Doma imamo tudi taščo in tasta, ki sta nam vsa 
ta leta pomagala, za kar sem jima zelo hvaležen. Sedaj ko sta stare
jša, pa smo tudi mi dolžni poskrbeti za njiju. Ampak, mi se imamo 
med sabo radi, zato me vse to skupaj manj skrbi.

Koliko traja mandat veleposlanika? Ali ga je mogoče ponoviti 
v isti državi?

Mandat traja navadno štiri leta, ob izrednih potrebah ga je mogoče 
podaljšati za nekaj mesecev. Sicer pa se praviloma kot veleposlanik 
nikoli ne vračaš v isto državo. Ko končaš mandat, nekaj let ostaneš 
doma, na Ministrstvu za zunanje zadeve, nato pa si poslan kam 
drugam.

Kakšne bodo vaše delovne obveznosti?
Kot že rečeno, najpomembnejše je vzpostavljanje čim boljših poli
tičnih, gospodarskih, kulturnih in občečloveških oblik sodelovanja 
med državama. Na veleposlaništvu pomagamo slovenskim podjet
jem odpirati vrata na češki trg, iskati poslovne partnerje, skrbimo za 
izmenjavo študentov, kulturnikov, znanstvenikov... V letu 2008, ko bo 
Slovenija predsedovala EU, pa bom, podobno kot drugi kolegi, ki so 
slovenski veleposlaniki v državah EU, predsedoval kolegiju vseh 
veleposlanikov držav EU v Pragi. V času predsedovanja Slovenije 
EU bomo slovenski veleposlaniki tudi edini, ki bomo govorili v imenu 
EU v državi, v kateri smo akreditirani*

Kakšne zadolžitve ima veleposlanikova žena? Ali vam pripada 
kakšno osebje, ki bo skrbelo za delo na veleposlaništvu?

Na veleposlaništvu smo štirje diplomati in dva, ki opravljata ostala 
dela, vključno s šoferjem. V pomoč mi je tudi gospodinja, ki je 
Čehinja. Žena diplomata, ali pa mož, saj je veliko veleposlanic ima 
svojo vlogo pri krepitvi dobrega sodelovanja, sodeluje pri raznih kar
itativnih dejavnostih, družabnih dogodkih, navezovanju stikov in 
podobno. Moja žena Darja bo tudi to zmogla, saj bo prihajala v 
Prago takrat, ko bo to potrebno. Sicer pa slovenski diplomati rav
namo predvsem skromno in gospodarno, v mejah finančnih 
možnosti, ki jih ima naša mala država. Tudi z manj denarja se da 
veliko narediti.

Vas bo v Pragi mogoče obiskati? Kakšen je protokol obiska 
veleposlanika?

Seveda me je mogoče obiskati. Vesel bom vsakega obiska, pa naj 
gre za pomoč kakšnemu ribniškemu podjetju ali pa čisto navadne
mu Ribničanu, s katerim bom v svojem prostem času v Pragi z vesel
jem popil kozarec dobrega češkega piva.

Češko bržkone dobro poznate že iz svojih prejšnjih službenih 
obiskov. Kje se bodo okrepile vezi Slovenije s to državo? 

Češka je zelo lepa država s prekrasnimi mesti, predvsem pa se 
izjemno hitro razvija in s pospešenimi koraki dohiteva ostale, najbolj 
razvite, češka že dolgo ni več tista siva država, ki se je nekateri 
spominjajo iz časov socializma. Vesel bom, če bodo slovenska pod
jetja še več sodelovala z njo, če bodo tukaj našla nove trge in če 
bomo dobro izpeljali obe predsedovanji EU. In kaj bom še poskušal 
postoriti za Plečnika, ki je morda najpomembnejši arhitekt dvajsete
ga stoletja v Pragi.

Imate kakšne višje zastavljene cilje ali je morda delo vele
poslanika strogo določeno in ni odstopanj?

Sicer pa nimam nobenih drugih in višje zastavljenih ciljev, kot biti 
dober diplomat in čim boljši veleposlanik Republike Slovenije v 
Pragi. S tem sem popolnoma zadovoljen.

Pogovarjala sem se 
Alenka Pahuue

PARKIRIŠČA.
JA, ITAK!

AN o pred več kot desetletjem začeli lastniniti nekdaj
družbeno lastnino, za katero so se vsi odžirali delu svoje- 

K-z ga dohodka, ker je šel denar 'kao' v dobro podjetja, 
družbe, okolja... Toda na koncu so se okoristili le tisti, ki so 
stali pri koritu, drugim se pa še danes kolca, ko vedo, kako so 
mnogi novodobni podjetniki prišli do vsega svojega bogastva. 
Ni gnili kapitalizem tisti, kije spremenil vrednostne lestvice, 
le ljudi je prignal k temu, da so odkrili svoje prave barve. 
Kadar zlezeš do korita, postaneš svinja, pravijo stari pregov
ori. Bo že držalo, ker se čut za socialno pravičnost teh, ki so 
pokasirali bogastvo, ni prav nič prijel.
Primer poceni razprodanih stanovanj je tudi zelo poučen 
primer: pametni kupci so pokupili stanovanja za borih 1 mio 
SIT, po toliko jih je takrat samoupravna družba delila, in vsa 
čast ji - iz revnih posameznikov naredila prave bogataše. 
Vrednosti njihovih stanovanj so se več kot podeseterile. Ne 
spet o tem. Dajmo raje o posledicah uvedbe lastnine. Učimo se 
na primeru večstanovanjskih sosesk. Poglejmo Prijateljev in 
Knafljev trg, drugih naše mesto itak ne premore, ker na 
obljubljeni novi Gramizov blok še vedno čakamo.
Ljudje so pokupili stanovanja in so ponosni lastniki, a ne 
funkcionalnega zemljišča okrog bloka. Tega si lasti občina in 
ga ne da od sebe. Zelenice so njene in županje že napovedal, 
da bodo na njih spet zaživela otroška igrišča. Nas pa zanimajo 
parkirišča. Tudi teh občina noče prepisati lastnikom 
stanovanj, ker menda ne najde zlatega merila, ki bi vsem 
pošteno dodelil kos pogače. In tako so parkirišča okrog blokov 
javna, na njih lahko parkira vsakdo, v nasprotnem primeru 
lahko pokliče policijo, da napravi red. Prav nikoli v zgodovini 
človeštva se ni zgodilo, da bi se večja skupina ljudi zmogla 
dogovoriti o pošteni delitvi in uporabi družbenega 
premoženja. 'Vsaka, ki sije domišljala, da bi ji to šlo od rok, je 
neslavno propadla. Ljudje se pač ne znamo dogovoriti med 
sabo, ker vsak praviloma gleda le za svojo rit, in ravno zato 
imamo oblast, da v takih primerih poseže. A ker večina občin
skih svetnikov živi v stanovanjskih hišah, problema 
'blokovskih otrok' ne pozna in se do njega ne opredeljuje. 
Vendar se bodo svetniki morali. Nekateri prebivalci s Cvetom 
Marinškom na čelu bodo neredu naredili konec in vložili pobu
do, da občina sprejme odlok, po katerem enemu stanovanju 
pripada natanko eno parkirno mesto. Vsi ostali ponosni lastni
ki jeklenih vozičkov naj se znajdejo, kot vedo in znajo. Itak, da 
so bili bloki v 60. in 70. letih grajeni z nizkim inteligentnim 
količnikom projektantov, ki so očitno predvidevali, da bodo 
ljudje večni reveži in si več kot enega avta ne bodo mogli 
privoščiti. A glej ga zlomka! Razvoj gre naprej! Zdaj ima ena 
družina po najmanj 2 ali 3 avtomobile, potem ko pridejo na 
obisk k mladim še njihovi intimni partnerji, pa se te številke 
še podvojijo. Obiskovalci kot da ne vedo, da v bloku živi še kdo 
drug, razen njihovih gostiteljev, in tako zavzamejo parkirna 
mesta drugih lastnikov, če se le da, pa vozilo postavijo preko 
dveh mest, poševno ali pa celo zaprejo dohod do glavnih vrat, 
koga zaparkirajo, se ugnezdijo na parkirišče, ki gaje od snega 
očistil 'blokovec'...Uuuuuuuh, morje domiselnih variant lahko 
ugledamo! Kljub temu, da se ve, kako primanjkuje parkirišč, 
občina ne uredi obmejnega pasu zelenic ali pločnikov, da bi pri
dobili še kako mesto. Skoraj bi prodala še parkirišča ob nek
danji trgovini Zimzelen na Knafljevem trgu, a se k sreči 
stanovalci niso strinjali.
Naj se po 30 letih uresniči predlagana salomonska odločitev: 
vsakemu stanovanju eno parkirno mesto, ki se ga označi s 
številko stanovanja; namestiti prometni znak, ki dovoljuje 
parkiranje le stanovalcem, in urediti kar se da veliko dodatnih 
parkirišč. Ali pa tiščimo glavo v pesek. Samo ta nas bo enkrat 
zadušil, če je kaj poštenja na tem svetu...
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i* Ko odpelje
BUS...

RMS (Ribniška mladinska 
skupina) - gledališka sekcija je 
oktobra v dvorani Ideal pred
stavila svojo prvo celovečerno 
igro z naslovom BUS.
Svetovno premiero si je 
ogledala polna dvorana, ki je 
bila, po aplavzu in čestitkah 
sodeč, na koncu predstave 
navdušena in zadovoljna. 
Predstavo smo čez teden dni 
odigrali še v dvorani DC-16 v 
Dolenji vasi.

Marsikdo se upravičeno sprašuje, kaj / kdo sploh 
je RMS in še kdo več, kaj je to RMS - gledališka 
sekcija. Nismo društvo, ampak družba mladih iz 
Ribniške doline, ki svojo energijo in čas namen
jamo pripravi vsakoletnega oratorija in božičnic 
ter skrbimo za živost župnišča ob petkih zvečer. 
In ravno iz igranih prizorov na temo Božič, se je 

i.O rodila zamisel za celovečerno igro BUS, ki v pre
vodu pomeni Banalna urbana satira.

Kot scenarist in vodja projekta bi rad izrazil svoje 
veselje nad pozitivnimi in spodbudnimi odzivi rib
niške in širše javnosti ter se zahvalil vsem, ki ste 
pri tem sodelovali. Največja zahvala gre igralcem, 
ki so več kot eno leto vztrajali na vajah in pokaza
li, da se da z delom marsikaj doseči. Hvala našim 
staršem za podporo in pomoč pri izdelavi, pre
vozu in skladiščenju scene. Velika zahvala gre 
Jožetu Lampetu (JSKD območna izpostava 
Ribnica), Francu Ivancu, Jožetu Zakrajšku 
(Turistično društvo), Janezu Šegi (Javno komu
nalno podjetje Ribnica), Nastji Prelesnik, Juditi 
Ilc, Roku Ilcu, Mateji Drobnič in vsem ostalim, ki 
ste pomagali pri tem projektu. Posebej se zah
valjujemo našim pokroviteljem: Petek Transport, 
Inotherm, Benjamin Henigman, Mart, Klementina 
- sadje in zelenjava, župnija Ribnica. Denarna 
sredstva, zbrana s pomočjo gledalcev, bomo 
namenili slovenskim misijonarjem v Afriki, kjer 
bodo lahko tako naredili veliko dobrega.
V njihovem imenu: hvala!
Naša želja je bila, da vam preko smeha predamo 
sporočilo. Sporočilo o sprejemanju razlik, napak 
in slabosti - svojih in drugih. Sporočilo o sreči, ki 
ga to prinaša. Se nam je ta želja izpolnila?

V imenu RMS - gledališka sekcija NEJC Ilc 
Foto Klara Debeljak

Prva razstava goslarja Jožeta Šobarja

OD JUŽNIH RITMOV DO 
MOZARTA, OD VIOLINE DO 
MOJSTRSTVA

Uresničila se mu je želja, in 5. januarja je gostoval 
v galeriji Miklova hiša. Jože Šobar, goslar - umet
nik. Nihče vas ne more imeti za neuke, če te stare 
obrti ne poznate dovolj, zakaj redka je in v svetu 
veliko bolj spoštovana kot pri nas. Tu je komaj 12 
izdelovalcev goslarskih instrumentov in tudi sila 
nehvaležen posel. Ti mojstri izdelujejo zahtevne 
izdelke, ki morajo prestati ne samo po 400 let, 
marveč njihovi zvoki zlesti tudi v dušo in uho nji
hovih kupcev.

Jože Šobar s prof. Demšarjem

Glasbeniki pa so hudo občutljiva bitja in zato pro
fesor Vili Demšar, ki je Šobarja izučil te umetnos
ti, pravi, da so izdelovalci kar malce "kaznovani". 
Prodaja njim ljubih izdelkov je odvisna od 
muhaste volje umetnikov. Pod Demšarjevim men
torstvom je naš Ribničan opravil zaključni izpit že 
leta 1996, medtem ko je leta 2002 tudi uradno 
pridobil naziv goslarskega umetnika. Postal je 
ponosni član druščine 200 goslarjev, toliko jih 
izdeluje godala v Evropi. Ima tudi status samosto
jnega kulturnega delavca, svoj atelje pa na rod
binski domačiji v Danah oz. skednju, kjer si je ure
dil delavnico. To seveda ni njegov življenjski cilj, 
toda sreče z iskanjem prostora v Ribnici ni imel in 
tudi ves čas njegovega ustvarjanja smo imeli 
tokrat prvič priložnost, da se z mojstrskimi izdelki 
izpod njegovih rok seznanimo v rodnem kraju. 
Mentor Demšar se spominja Jožetovih prvih 
korakov, ko je v Ljubljano prišel z željo, da za 
zaključni izpit na srednji šoli naredi violino, "ker bo 
pač njegov prijatelj izdelal kitaro". Živ je spomin 
tudi na njegove lase, ki so vsak teden spreminjali 
paleto barv in užival ob 'divji muziki'. Potem pa, kar 
nenadoma: Mozart! Šobar je začutil lepoto 
klasične glasbe in se posvetil proizvajanju lepih, 
polnih zvokov. Težava nastane, ker izdelovalec 
nikoli ne ve, kdaj je izdelal najboljše možno, in 
samo s prakso si izostri občutke za pravi zven, 
"misli pa morajo biti zelo urejene, da hlod lahko 
zapoje...", nas je, v za nas tuji svet umetnosti vpel
jal mojster Demšar, ki je vsakega obiskovalca pov
abil, da svoj korak zadrži ob zvoku violine, ki jo je 
igral, da bi poslušal zvok, ki ga ustvarijo ti redki 
mojstri.

Tekst in foto ALENKA PAHUUE

Galerijski prostor je bil posut z lubjem, ki je nekdaj pokrivalo debla, v katerih je

JOŽE ŠOBAR NAŠEL NAVDIH IN VIR ZA SVOJE LEPO ZVENEČE INSTRUMENTE. Tl ŠE VEDNO TEŽJE 

NAJDEJO POT DO DOMAČIH KUPCEV, SAJ SLOVENSKI UMETNIKI ŠE VEDNO RAJE ZAUPAJO TUJIM 

ZNAMKAM, MISLEČ, DA VISOKA CENA ZAGOTAVLJA VIŠJO KVAUTETO TER DAJE NJIHOVA STOLET

JA DOLGA TRADICIJA JAMSTVO ZA BREZHIBNOST ZVOKA.
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BOŽIČNO - NOVOLETNI 
KONCERT V DUHU RIBNIŠKE 
GODBE

Že dolgo ne pomnimo, da bi 
bilo Štefanovo suho in brez 
snega. Lanski 26. december pa 
je morda ravno zato privabil v 
ribniški Športni center še več 
ljudi. Gotovo pa ni bilo samo 
vreme tisto, kije napolnilo 
dvorano. Tradicionalni Božično 
- novoletni koncert seje zaradi 
svojega čara in bogastva glas
be usedel ljudem v srce in se 
ga vesele že ves december.

Že 19. Božično - novoletni koncert je bil posvečen 
80 - letnici Ribniškega pihalnega orkestra, ki je bil 
uradno ustanovljen ravno 26. decembra leta 
1926. Prav lahko pa bi orkester letos praznoval 
veliko več let, saj je deloval in aktivno igral tudi že 
prej. Zgodovina godbe sega vse tja v daljno leto 
1914, ko se je ustanovil 1. sokolski orkester z 
namenom, da bi zadostili potrebam najrazlične
jših društev, ki so godbo potrebovala predvsem 
za svoje shode. Med 1. sv. vojno godba utihne, a 
nastopi tik po vojni. Že takrat so godbeniki izvajali 
med drugim tudi odlomke iz oper Prodana neves
ta, Carmen idr. Točno 26. decembra davnega leta 
1926 pa so nakupili vsa potrebna pihala in ta dan 
obeležili tudi kot ustanovitev Godbe na pihala rib
niškega Sokola, kot se je ribniški pihalni orkester 
takrat imenoval. Vodja je bil Milo Juvane, prava 
legenda in svojevrsten fenomen - izučen frizer, ki 
je igral in učil vse instrumente. Naslednjih 50 let 
je bila godba tesno povezana z njim. Tudi ko je 
vmes prepustil dirigiranje Antonu Majniku, je bil 
še vedno kot instrumentalist na različnih instru
mentih povezan z godbo.
Majnik je vodenje godbe prevzel leta 1934.
Po pripovedovanju je le-ta pod njegovo taktirko

dosegla največji vzpon. Zaradi Juvančeve vztra
jnosti in jeklene volje je godba prebrodila vse 
težave. Zanimivo je, da so po drugi svetovni vojni 
godbeniki delovali v okviru prostovoljnega 
gasilskega društva kot gasilska godba. Po letu 
1972, ko je godba zaradi smrti Mila Juvan ca zam
rla, se v okviru gasilskega društva leta 1974 
ponovno prebudi želja po muziciranju. Takrat je 
stare člane ponovno zbral Milan Cvar. Godba se 
je kmalu osamosvojila, saj je do leta 1975 vedno 
delovala kot sekcija ali pododsek kakega društva. 
Kapelnik je postal Ladislav Moka, predsednik pa 
Milan Cvar. V zgodovino ribniškega pihalnega 
orkestra nato stopijo še Bojan Oražem, ki je 
nedavno tega na Akademiji za glasbo, oddelek za 
glasbeno pedagogiko, diplomiral s temo KUD

Ribniški pihalni orkester. V kratkem bo izdal tudi 
knjigo o Ribniškem pihalnem orkestru, ki bo 
polna zanimivih fotografij, vtisov, ljudi, glas
benikov, doživetij, nastopov, priznanj in odmevnih 
državnih uspehov (zlato priznanje v 4. skupini 
pihalnih orkestrov Slovenije). Za Oražmom so 
pihalni orkester vodili še kapelniki Igor Kovačič, 
Matevž Novak in Matevž Jevšnikar. Slednji vodi 
danes 33 - članski orkester, katerega povprečna 
starost je pod 23 let. V letu 2006 so veliko 
nastopali, tako v Izoli, Sodražici, Velikih Laščah, 
Dolenji vasi, pa na Rešetu domačih itd. Želeli bi si 
pa še več nastopov, a so se žal lahko dobivali le 
za vikende. V decembru so izvedli letni koncert v 
Dolenji vasi, nato je sledil slavnostni nastop na 
tradicionalnem koncertu 26. decembra.
Na tradicionalnem koncertu se je širši javnosti z 
nagovorom prvič predstavil tudi novi ribniški 
župan Jože Levstek. Ob 16-letnici razglasitve 
plebiscita o samostojnosti in enotnosti Slovenije 
je poudaril pomen le-te in zavesti biti Slovenec. 
"Človeško dostojanstvo je naša temeljna vredno
ta. Vsak človek je vreden, da ga drugi ljudje spoš
tujejo, nihče ga ne sme poniževati in izkoriščati, z 
njim manipulirati in mu kratiti pravic, ki jih zaradi 
tega dostojanstva ima. Dolžnost vsakega 
posameznika pa je, da si s svojim delom in živl
jenjem to zaupanje in dostojanstvo zasluži," ]e 
zaključil župan Levstek ter vsem zaželel vesele 
božične praznike, v zahtevnem novem letu 2007 
pa veliko poguma in osebnih uspehov.
Božično - novoletni koncert bo ostal v spominu 
predvsem po pisanih melodijah Ribniškega pihal
nega orkestra, žlahtnost pa so pridali še 
Simfonični orkester Glasbene šole Ribnica, 
moški zbor Lončar, vokalna skupina D'Gamabis, 
Župnijski pevski zbor Ribnica, ribniške 
mažoretke, korepetitorja Manca Trček in 
Aleksander Oražem. Slavica Marinkovič nas je na 
harmoniki skoraj začarala z Malim ekspresnim 
vlakom, sopranistka Mateja Stražar in tenorist 
Marijan Trček pa sta zopet navdušila kot solista in 
s skupnim nastopom, ko sta v pozdrav novemu 
letu zapela nepozabno Napitnico iz Traviate.
Tudi letos ni smela manjkati milozvočna 
Gruberjeva Sveta noč in slavni Radetzky march. 
In gledalci, poslušalci? Navdušeni so aplavdirali 
izvedbam in slišati je bilo: "Tudi Ribničani imamo 
svoj dunajski novoletni koncert."

Spremljala in pela ZDENKA MIHELIČ 
Foto: Marko Burger

MORDA JIH KDO PREPOZNA?
Objavljamo najstarejšo poznano fotografijo ribniške godbe, kije nastala 
okrog leta 1930.
Glede na to, da 
godba ravno 
pripravlja knjigo o 
svoji 80-letni 
zgodovini, nam 
manjka vrsta 
podatkov - tudi, 
kdo so osebe, kijih 
vidite na fotografi
ji. Vsaka informa
cija bo dobrodošla, 
pravi Bojan 
Oražem, in vas 
prosi, da mu jih 
sporočite na tel. 
št. 041 683 563.
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■ NE BODI TAK KOT 
DRUGI

objemu hrovaških polj 
in naših gozdov, 
kamor pa ni šla, saj je 
tisti čas nekje tam 
lomastil rjavi kos
matinec, je pripove
dovala. Vesela je bila 
ponovnega snidenja 
s prijatelji iz Hrovače, 
s katerimi je preživela 
kar nekaj trenutkov. 
Skozi te dogodke je 
spremna beseda za Manca Košir z osrednjim gostom večera

"Misterij dvojine, ki nikdar ne 
mine, prepoln je nemira, 
strasti in topline ..." Tako je s 
pesmijo Dvojina Jani, Urbanc, 
eden izmed gostov Škrabčeve 
domačije, 12. januarja zaplul v 
literarni večer, ki je bil dosti 
več kot to - bil je preplet 
ljubezni, dvojine, glasbe, 
smeha, prijaznih besed in 
vzdušja, kot se porodi le med 
prijatelji.

Na prvem letošnjem dogodku so nam podarjali 
trenutke sami priznani umetniki in literati, pa tudi 
magister matematike se je našel vmes. Zaigral je 
in besedo z glasbo prepletel prekmurski har- 
monikaš Rihard Zadravec. Študiral je v Gradcu, 
sodeloval med drugim tudi s skupino Posodi mi 
jurja in Olivijo, z RTV Big Bandom in imel več 
solističnih koncertov doma in v tujini. Magister 
matematike Jani Urbanc nas je kot presenečenje 
večera z interpretacijami pesmi osrednjega gosta 
Ferija Lainščka še globlje povezal s pesnikom in 
njegovo dušo.
Dr. Manca Košir pa je bila tista, ki je vse niti in 
goste povezovala v prijeten večer. Je publicistka, 
ki vztrajno širi bralni virus s študijskimi krožki in 
prireditvami 'Beremo z Manco Košir' po vsej 
Sloveniji. Avtorica devetih knjig (uspešnica, 
dopisovanje z Dušanom Jovanovičem Moški : 
ženska, bo letos ponatisnjena v zbirki Ženice, 
pred izidom so tudi njena Moška pisma, oboje pri 
Mladinski knjigi), stotine znanstvenih, strokovnih 
in poljudnih člankov. Mama in trikratna babica, 
katere moto je: "Učim se, torej sem." Njena zadn
ja povezava z enim najbolj plodovitih slovenskih 
pisateljev, pesnikom in dramatikom za vse gen
eracije Ferijem Lainščkom pa je še posebej zan
imiva, saj je za novi Lainščkov roman Muriša 
napisala spremno besedo.
Pisala jo je na Škrabčevi domačiji, kjer je po zaslu
gi Janeza Škrabca ustvarjala in si polnila dušo v

roman Muriša še lažje 
stekla. Feri Lainšček,
katerega dela so prevedena v madžarščino, 
angleščino, nemščino, hrvaščino in češčino ter 
španščino in katalonščino, je tisti ustvarjalec, 
katerega um in vse, kar je, deluje na več ravneh. 
Bistvo njegove literature je v celostnosti in v pisan
ju na več nivojih, eni razumejo ene, drugi bralci se 
potopijo v druge.
Pravkar so po njegovem priljubljenem romanu 
Petelinji zajtrk posneli celovečerni film, v ušesih

PRESENEČENJE VEČERA JE BILJANI URBANC

pa nam zvenijo številne njegove pesmi.
Še vedno, pravi, išče skupaj z Vladom Kreslinom, 
namesto koga roža cveti. Pisanje zanj ni hobi ali 
poklic, ni neko manifestiranje sebe vtem, "temveč 
je preprosto to zame način življenja, to sem jaz, to 
jaz živim", je dejal Lainšček, ki se z lahkoto pota
plja v žensko dušo in o njej piše ter jo dopolni z 
bitjem moškega. Ljubezen in dvojina sta mu 
domači in ljubi bolj kot vse drugo.
Vsa njegova literatura hrepeni po objemu:
"Jasno mu je, da se lahko uresničiš, udejanjiš 
samo v drugem. To spoznanje je šlo tudi skozi 
osebno raven. Srečati človeka, dušo dvojčico, je 
največja sreča v življenju, ker se lahko skozi 
drugega uresničiš in lahko sebe skozi drugega 
vidiš bolje. To se sicer ne zgodi vedno, jaz pa sem 
imel srečo, da sem jo spoznal." Zar\'\ ljubezni ni 
brez izrekanja ljubezni. "Zame je eden najboljših 
ljubezenskih pesnikov Dane Zajc," je dejal 
Lainšček. Morda nam ravno zadnja, čisto sveža 
pesniška zbirka 'Ne bodi tak kot drugi', ki jo je tudi 
sam pesnik prvič držal v roki v petek na literarnem 
večeru, s svojo mehkobo ljubezni, strastjo, 
nežnostjo, dvojino in toplino srca pripoveduje tudi 
o tem.

Tekst in foto ZDENKA MIHELIČ

RAZPRODAJA
MIRU
Luč miru iz Betlehema (LMB) je tradicionalna 
decembrska akcija, ki nosi v sebi sporočilo miru, 
medsebojne povezanosti, strpnosti in sodelovan
ja med ljudmi. Ta plamen iz svetega mesta 
Betlehem je v Slovenijo prišel že šestnajsto leto 
zapored. Tudi v Ribnico ribniški skavti in skavtin
je že vrsto let prinašajo s plamenom Luči miru iz 
Betlehema tisto pravo sporočilo, ki je letos še 
prav posebej zaživelo.
Dva večera pred božičnim svetim večerom so rib
niški skavti in skavtinje skupaj z mladimi v poseb
ni prireditvi v dvorani centra Ideal v Ribnici ljudem 
in ribniškim organizacijam, tudi Občini, prinesli 
mir in LMB. V prireditvi je sodeloval tudi mladins
ki pevski zbor iz Dolenje vasi pod vodstvom 
Feliksa Podgorelca. Komedija, ki so si jo izmislili 
Matej Remic, Katarina Petek in Nejc Ilc, slednji jo

je tudi napisal, nam je dala veliko misliti v dneh, ko 
po navadi vsi hitimo za zadnjimi darili. Mladi so 
domiselno uprizorili letošnjo poslanico LMB, 
„Razprodaja miru". Sodobni človek hiti od sto
jnice do stojnice, od 
trgovine do trgovine in išče 
primerno darilo za člane 
svoje družine. Je to najnove
jši sesalec Prahomatik, so to 
mobilni telefoni in storitev 
BigBum? Ne, ne, ga vedno 
znova tiho, a vztrajno opom
inja notranji glas. Ne, to niso 
materialne stvari, to niso 
bučna in glasna darila, to 
niso blišča in nevoščljivosti 
polni pogovori o plačah in 
davkih, teroristih in orožju, o 
avtomobilih, oblekah in 
zabavah, to niso računalniki 
in najsodobnejše naprave...
Ne, ne.

Končno pride sodobni človek do stojnice, ki pa je 
na njegovo veliko presenečenje prazna. Le kaj se 
je zgodilo, zapirajo trgovino, so jih okradli? Daleč 
od tega, se nasmehne prodajalec. „In kaj proda

jate? Imate kaj, s čimer bi 
lahko razveselil svoje 
domače?" „Nič ne proda
jamo", mu odvrne proda
jalec. Kako? „Tu samo 
podarjamo. Podarjamo MIR. 
Dovoli, da ti ponudim 
trepetajoč plamenček miru 
iz Betlehema. A mir ni 
poceni... Sploh nima cene. 
Ne dobiš ga za evre. Če pa 
ga sprejmeš, dobiš zraven 
še veliko svetlobe, prijazen 
smehljaj, iskro v očeh... Na 
tebi pa je, da ga širiš naprej."

Zdenka Mihelič

za K.EŠ8m



ŽUPNIJSKI PEVCI PODARILI
BOŽIČNI KONCERT

Zborovodja Alojz Osvald prejel za 40-letno delo papeževo listino z 
blagoslovom

Okameneli svatje spet v akciji

Predbožično
rajanje

7
C
5

Božični čas je prav poseben 
čas leta. Rodi se Dete, Jezus, 
ki v naša srca prinaša mir in 
blagoslov ter tisto pravo srečo, 
ki sojo bili najprej deležni 
pastirji betlehemskih poljan. V 
tem času so pesmi, ki opevajo 
težko pričakovano novorojeno 
Dete ter Božjo mater Marijo še 
posebej lepe in njih napevi še 
posebej milozvočni.

Umetniško društvo Župnijski pevski zbor si je za 
letni koncert leta 2006 tako izbral ravno božični 
čas, da bi si ljudje zase in za svojo dušo vzeli še 
malo več časa. Res, na zadnji petek v letu 2006,

Štolcer), Glej, zvezdice božje (Leopold Belar) in 
Kalingerjevo Pastirci, povejte nam. Zbor je dober, 
če je vsak njegov del, vsak njegov glas dober. In 
pevci so nas prijetno presenetili s svojim 
nastopom, kajti kar nismo vajeni, da župnijski zbor 
zapoje brez ženskih glasov. Koncert pa so 
zaključili združeni in ob močnem aplavdiranju 
povsem na koncu zapeli še Sveto noč, brez 
katere si božiča ne znamo predstavljati. Toda ta 
koncert ni bil prelep in poseben samo zaradi 
pesmi, temveč tudi zaradi prejema posebnega 
prizanja. Alojz Osvald, dolgoletni organist in 
zborovodja, je za svoje 40-letno delo v župniji 
Ribnica prejel papeževo listino z osebnim 
blagoslovom svetega očeta, papeža Benedikta 
XVI. Preštevilne so ure vaj in svetih maš ob vseh 
slovesnostih, praznikih in ob vseh nedeljah, ko je

____ vodil zbor in igral na
župnijskih Goršičevih 
orglah ali drugod po 
podružnicah. A niso bile 
tu samo vaje in vsakote
densko petje, manjši 
nastopi, pri svetih 
mašah, temveč tudi vsa 
pomoč, delo in znanje, 
s katerim je obogatil 
delo v župniji, je ob 
podelitvi spregovoril rib
niški župnik in dekan 
Anton Berčan. Še na 
mnoga leta, pa je zapel 
zbor in tako na najlepši 
način čestital presene
čenemu zborovodji.
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Alojz Osvald (desno) jeza 40-letno delo prejel papeževo listino

t.j. 29. decembra, so ljudje iz bližnjih in daljnih kra
jev in vasi napolnili mogočno župnijsko cerkev sv. 
papeža Štefana. Tudi tokrat so nas pevci pre
senetili z bogatim izborom pesmi. V uvodu so 
nam zapeli Latinsko mašo za sopran, alt in moški 
zbor skladatelja Kamila Maška, ki obsega Kyrie 
Eleison, Glorio, Sanctus, Benedictus in Agnus 
Dei. Sledile so božične pesmi, ki smo jih slišali 
prvič. Menjavali so se tako mili ženski kot krepki 
moški glasovi, tako enoglasno kot prepletajoče 
se večglasno petje, od nežnega piana do 
mogočnega veselja donečih glasov odličnega 
zbora. Na klavinovi je pevce spremljal član zbora 
Aleksander Oražem. Zapeli so In zopet prišla noč 
si sveta (Stanko Premrl), Pastirci, hitro vstanite 
neznanega skladatelja, Glej, povsod sneg bel leži 
Johna Gossa in Radujte vsi krogi se zemlje 
Matije Tomca. V drugem delu pa se nam je 
najprej predstavil samo moški del zbora, ki je 
zadonel v nam vsem poznanih pesmih Božji nam 
je rojen sin (Ivana Zupan), Blažena noč (Vino 
Vodopivec), Rajske strune, zadonite (Valentin

MZ
Foto Tone Lovšin

Pred osnovno šolo Dolenja vas 
seje 22. in 23. decembra 
dogajalo Predbožično rajanje, 
pod taktirko Mladinskega 
društva Okameneli svatje in v 
sodelovanju s Kulturno-umet- 
niškim društvom (KUD) France 
Zbašnik.

iBšero

V teh dveh dneh je bilo kaj videti in slišati. Najprej 
je, tudi ne tako izostreno oko, zapazilo okrašeno 
smreko, po kateri so svoj čas plezali še naši 
dedje, zasadili pa so jo verjetno njih očetje. 
Smreko so krasili okraski, ki so jih naredili otroci 
dolenjevaške šole s pomočjo spretnih ročic 
okamenelih svatinj. Ko se je spustila noč, je na 
smreki zagorelo še preko 300 lučk. Dogajanja 
željni obiskovalci so se krepčali s toplimi duha 
poživljajočimi napitki in se greli ob sodih, v kater
ih so prijetno prasketali zlato-rumeni plamenčki. 
Sobotni program je bil zelo obsežen z veliko in 
pisano paleto nastopajočih. Led je prebil 
Cerkveni mešani pevski zbor sveti Rok, nadalje 
so ga drobili in lomili učenci podružnične 
osnovne šole Dolenja vas z mentoricami, nastopil 
je tudi pevski zbor D' gamabis, pa Tamburaši iz 
Sodražice in nazadnje je led stalil ansambel 
Zdumarji. Vse to muziciranje, petje in dramaturgi
ja, se je odvijalo v sosednji dvorani DC-16.
Ko so trume obiskovalcev drle iz dvorane, jih je 
pričakalo prijetno vzdušje na prostem in še dve 
krajši predstavici. Pod prvo, z naslovom Božično 
drevo, se je podpisala Dramska skupina KUD-a 
France Zbašnik, drugo - Trije Božički - pa so 
zakrivili Okameneli svatje.
Kakšno huronsko zabavljaštvo se ravno ne 
spodobi na predbožični večer, tako da so 
Okamenelci na drugi dan prireditve samo 
ponovili Tri Božičke, le toliko, da so upravičili 
nabrane prostovoljne prispevke. Sicer pa je v 
soboto in nedeljo mojster za mešalno mizo vrtel 
samo izbrano božično-novoletno glasbo, tako da 
je bilo zelenim poljanam navkljub občutiti pravo 
praznično vzdušje.
"Prireditev je uspela celo nad pričakovanji. Za ta 

uspeh so zaslužni 
marljivi člani društva, 
obiskovalci, ki so se 
udeležili v res velikem 
številu in seveda 
sponzorji," je bil vidno 
zadovoljen pod
predsednik društva in 
vodja projekta Samo 
Pogorelc.
Ta dogodek je 
pokazal povezanost 
tukajšnje mladine in 
društev v zavidljivo 
sodelujočo celoto.

Sašo Hočevar 
Foto Laura Fajfar
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NE BODI TAK KOT 
DRUGI

"Misterij dvojine, ki nikdar ne 
mine, prepoln je nemira, 
strasti in topline ..." Tako je s 
pesmijo Dvojina Jan[ Urbanc, 
eden izmed gostov Škrabčeve 
domačije, 12. januarja zaplul v 
literarni večer, ki je bil dosti 
več kot to - bil je preplet 
ljubezni, dvojine, glasbe, 
smeha, prijaznih besed in 
vzdušja, kot se porodi le med 
prijatelji.

Na prvem letošnjem dogodku so nam podarjali 
trenutke sami priznani umetniki in literati, pa tudi 
magister matematike se je našel vmes. Zaigral je 
in besedo z glasbo prepletel prekmurski har- 
monikaš Rihard Zadravec. Študiral je v Gradcu, 
sodeloval med drugim tudi s skupino Posodi mi 
jurja in Olivijo, z RTV Big Bandom in imel več 
solističnih koncertov doma in v tujini. Magister 

JK matematike Jani Urbanc nas je kot presenečenje 
Ft večera z interpretacijami pesmi osrednjega gosta 

Ferija Lainščka še globlje povezal s pesnikom in 
njegovo dušo.
Dr. Manca Košir pa je bila tista, ki je vse niti in 
goste povezovala v prijeten večer. Je publicistka, 
ki vztrajno širi bralni virus s študijskimi krožki in 
prireditvami 'Beremo z Manco Košir' po vsej 
Sloveniji. Avtorica devetih knjig (uspešnica, 
dopisovanje z Dušanom Jovanovičem Moški : 
ženska, bo letos ponatisnjena v zbirki Ženice, 
pred izidom so tudi njena Moška pisma, oboje pri 
Mladinski knjigi), stotine znanstvenih, strokovnih 
in poljudnih člankov. Mama in trikratna babica, 
katere moto je: "Učim se, torej sem." Njena zadn
ja povezava z enim najbolj plodovitih slovenskih 
pisateljev, pesnikom in dramatikom za vse gen
eracije Ferijem Lainščkom pa je še posebej zan
imiva, saj je za novi Lainščkov roman Muriša 
napisala spremno besedo.
Pisala jo je na Škrabčevi domačiji, kjer je po zaslu
gi Janeza Škrabca ustvarjala in si polnila dušo v

objemu hrovaških polj 
in naših gozdov, 
kamor pa ni šla, saj je 
tisti čas nekje tam 
lomastil rjavi kos
matinec, je pripove
dovala. Vesela je bila 
ponovnega snidenja 
s prijatelji iz Hrovače, 
s katerimi je preživela 
kar nekaj trenutkov.
Skozi te dogodke je 
spremna beseda za 
roman Muriša še lažje 
stekla. Feri Lainšček,
katerega dela so prevedena v madžarščino, 
angleščino, nemščino, hrvaščino in češčino ter 
španščino in katalonščino, je tisti ustvarjalec, 
katerega um in vse, kar je, deluje na več ravneh. 
Bistvo njegove literature je v celostnosti in v pisan
ju na več nivojih, eni razumejo ene, drugi bralci se 
potopijo v druge.
Pravkar so po njegovem priljubljenem romanu 
Petelinji zajtrk posneli celovečerni film, v ušesih

Manca Košir z osrednjim gostom večera

Presenečenje večera je bilJani Urbanc

|3a nam zvenijo številne njegove pesmi.
Še vedno, pravi, išče skupaj z Vladom Kreslinom, 
namesto koga roža cveti. Pisanje zanj ni hobi ali 
poklic, ni neko manifestiranje sebe v tem, "temveč 
je preprosto to zame način življenja, to sem jaz, to 
jaz živim", je dejal Lainšček, ki se z lahkoto pota
plja v žensko dušo in o njej piše ter jo dopolni z 
bitjem moškega. Ljubezen in dvojina sta mu 
domači in ljubi bolj kot vse drugo.
Vsa njegova literatura hrepeni po objemu:
"Jasno mu je, da se lahko uresničiš, udejanjiš 
samo v drugem. To spoznanje je šlo tudi skozi 
osebno raven. Srečati človeka, dušo dvojčico, je 
največja sreča v življenju, ker se lahko skozi 
drugega uresničiš in lahko sebe skozi drugega 
vidiš bolje. To se sicer ne zgodi vedno, jaz pa sem 
imel srečo, da sem jo spoznal."Zar\'\ ljubezni ni 
brez izrekanja ljubezni. "Zame je eden najboljših 
ljubezenskih pesnikov Dane Zajc," je dejal 
Lainšček. Morda nam ravno zadnja, čisto sveža 
pesniška zbirka 'Ne bodi tak kot drugi', ki jo je tudi 
sam pesnik prvič držal v roki v petek na literarnem 
večeru, s svojo mehkobo ljubezni, strastjo, 
nežnostjo, dvojino in toplino srca pripoveduje tudi 
o tem.

Tekst in foto ZDENKA MIHELIČ

RAZPRODAJA
MIRU
Luč miru iz Betlehema (LMB) je tradicionalna 
decembrska akcija, ki nosi v sebi sporočilo miru, 
medsebojne povezanosti, strpnosti in sodelovan
ja med ljudmi. Ta plamen iz svetega mesta 
Betlehem je v Slovenijo prišel že šestnajsto leto 
zapored. Tudi v Ribnico ribniški skavti in skavtin
je že vrsto let prinašajo s plamenom Luči miru iz 
Betlehema tisto pravo sporočilo, ki je letos še 
prav posebej zaživelo.
Dva večera pred božičnim svetim večerom so rib
niški skavti in skavtinje skupaj z mladimi v poseb
ni prireditvi v dvorani centra Ideal v Ribnici ljudem 
in ribniškim organizacijam, tudi Občini, prinesli 
mir in LMB. V prireditvi je sodeloval tudi mladins
ki pevski zbor iz Dolenje vasi pod vodstvom 
Feliksa Podgorelca. Komedija, ki so si jo izmislili 
Matej Remic, Katarina Petek in Nejc Ilc, slednji jo

je tudi napisal, nam je dala veliko misliti v dneh, ko 
po navadi vsi hitimo za zadnjimi darili. Mladi so 
domiselno uprizorili letošnjo poslanico LMB, 
„Razprodaja miru". Sodobni človek hiti od sto
jnice do stojnice, od 
trgovine do trgovine in išče 
primerno darilo za člane 
svoje družine. Je to najnove
jši sesalec Prahomatik, so to 
mobilni telefoni in storitev 
BigBum? Ne, ne, ga vedno 
znova tiho, a vztrajno opom
inja notranji glas. Ne, to niso 
materialne stvari, to niso 
bučna in glasna darila, to 
niso blišča in nevoščljivosti 
polni pogovori o plačah in 
davkih, teroristih in orožju, o 
avtomobilih, oblekah in 
zabavah, to niso računalniki 
in najsodobnejše naprave...
Ne, ne.

Končno pride sodobni človek do stojnice, ki pa je 
na njegovo veliko presenečenje prazna. Le kaj se 
je zgodilo, zapirajo trgovino, so jih okradli? Daleč 
od tega, se nasmehne prodajalec. „In kaj proda

jate? Imate kaj, s čimer bi 
lahko razveselil svoje 
domače?" „Nič ne proda
jamo", mu odvrne proda
jalec. Kako? „Tu samo 
podarjamo. Podarjamo MIR. 
Dovoli, da ti ponudim 
trepetajoč plamenček miru 
iz Betlehema. A mir ni 
poceni... Sploh nima cene. 
Ne dobiš ga za evre. Če pa 
ga sprejmeš, dobiš zraven 
še veliko svetlobe, prijazen 
smehljaj, iskro v očeh... Na 
tebi paje, dagaširiš naprej."

Zdenka Mihelič

10 llašsro



ŽUPNIJSKI PEVCI PODARILI
BOŽIČNI KONCERT

Zborovodja Alojz Osvald prejel za 40-letno delo papeževo listino z 
blagoslovom

Okameneli svatje spet v akciji

Predbožično
rajanje

Božični čas je prav poseben 
čas leta. Rodi se Dete, Jezus, 
ki v naša srca prinaša mir in 
blagoslov ter tisto pravo srečo, 
ki sojo bili najprej deležni 
pastirji betlehemskih poljan. V 
tem času so pesmi, ki opevajo 
težko pričakovano novorojeno 
Dete ter Božjo mater Marijo še 
posebej lepe in njih napevi še 
posebej milozvočni.

Umetniško društvo Župnijski pevski zbor si je za 
letni koncert leta 2006 tako izbral ravno božični 
čas, da bi si ljudje zase in za svojo dušo vzeli še 
malo več časa. Res, na zadnji petek v letu 2006,

Stolcer), Glej, zvezdice božje (Leopold Belar) in 
Kalingerjevo Pastirci, povejte nam. Zbor je dober, 
če je vsak njegov del, vsak njegov glas dober. In 
pevci so nas prijetno presenetili s svojim 
nastopom, kajti kar nismo vajeni, da župnijski zbor 
zapoje brez ženskih glasov. Koncert pa so 
zaključili združeni in ob močnem aplavdiranju 
povsem na koncu zapeli še Sveto noč, brez 
katere si božiča ne znamo predstavljati. Toda ta 
koncert ni bil prelep in poseben samo zaradi 
pesmi, temveč tudi zaradi prejema posebnega 
prizanja. Alojz Osvald, dolgoletni organist in 
zborovodja, je za svoje 40-letno delo v župniji 
Ribnica prejel papeževo listino z osebnim 
blagoslovom svetega očeta, papeža Benedikta 
XVI. Preštevilne so ure vaj in svetih maš ob vseh 
slovesnostih, praznikih in ob vseh nedeljah, ko je 

vodil zbor in igral na 
župnijskih Goršičevih 
orglah ali drugod po 
podružnicah. A niso bile 
tu samo vaje in vsakote
densko petje, manjši 
nastopi, pri svetih 
mašah, temveč tudi vsa 
pomoč, delo in znanje, 
s katerim je obogatil 
delo v župniji, je ob 
podelitvi spregovoril rib
niški župnik in dekan 
Anton Berčan. Še na 
mnoga leta, pa je zapel 
zbor in tako na najlepši 
način čestital presene
čenemu zborovodji.

Alojz Osvald (desno) je za 40-letno delo prejel papeževo listino

t.j. 29. decembra, so ljudje iz bližnjih in daljnih kra
jev in vasi napolnili mogočno župnijsko cerkev sv. 
papeža Štefana. Tudi tokrat so nas pevci pre
senetili z bogatim izborom pesmi. V uvodu so 
nam zapeli Latinsko mašo za sopran, alt in moški 
zbor skladatelja Kamila Maška, ki obsega Kyrie 
Eleison, Glorio, Sanctus, Benedictus in Agnus 
Dei. Sledile so božične pesmi, ki smo jih slišali 
prvič. Menjavali so se tako mili ženski kot krepki 
moški glasovi, tako enoglasno kot prepletajoče 
se večglasno petje, od nežnega piana do 
mogočnega veselja donečih glasov odličnega 
zbora. Na klavinovi je pevce spremljal član zbora 
Aleksander Oražem. Zapeli so In zopet prišla noč 
si sveta (Stanko Premrl), Pastirci, hitro vstanite 
neznanega skladatelja, Glej, povsod sneg bel leži 
Johna Gossa in Radujte vsi krogi se zemlje 
Matije Tomca. V drugem delu pa se nam je 
najprej predstavil samo moški del zbora, ki je 
zadonel v nam vsem poznanih pesmih Božji nam 
je rojen sin (Ivana Zupan), Blažena noč (Vino 
Vodopivec), Rajske strune, zadonite (Valentin

MZ
Foto Tone Lovšin

Pred osnovno šolo Dolenja vas 
seje 22. in 23. decembra 
dogajalo Predbožično rajanje, 
pod taktirko Mladinskega 
društva Okameneli svatje in v 
sodelovanju s Kulturno-umet- 
niškim društvom (KUD) France 
Zbašnik.

V teh dveh dneh je bilo kaj videti in slišati. Najprej 
je, tudi ne tako izostreno oko, zapazilo okrašeno 
smreko, po kateri so svoj čas plezali še naši 
dedje, zasadili pa so jo verjetno njih očetje. 
Smreko so krasili okraski, ki so jih naredili otroci 
dolenjevaške šole s pomočjo spretnih ročic 
okamenelih svatinj. Ko se je spustila noč, je na 
smreki zagorelo še preko 300 lučk. Dogajanja 
željni obiskovalci so se krepčali s toplimi duha 
poživljajočimi napitki in se greli ob sodih, v kater
ih so prijetno prasketali zlato-rumeni plamenčki. 
Sobotni program je bil zelo obsežen z veliko in 
pisano paleto nastopajočih. Led je prebil 
Cerkveni mešani pevski zbor sveti Rok, nadalje 
so ga drobili in lomili učenci podružnične 
osnovne šole Dolenja vas z mentoricami, nastopil 
je tudi pevski zbor D' gamabis, pa Tamburaši iz 
Sodražice in nazadnje je led stalil ansambel 
Zdumarji. Vse to muziciranje, petje in dramaturgi
ja, se je odvijalo v sosednji dvorani DC-16.
Ko so trume obiskovalcev drle iz dvorane, jih je 
pričakalo prijetno vzdušje na prostem in še dve 
krajši predstavici. Pod prvo, z naslovom Božično 
drevo, se je podpisala Dramska skupina KUD-a 
France Zbašnik, drugo - Trije Božički - pa so 
zakrivili Okameneli svatje.
Kakšno huronsko zabavljaštvo se ravno ne 
spodobi na predbožični večer, tako da so 
Okamenelci na drugi dan prireditve samo 
ponovili Tri Božičke, le toliko, da so upravičili 
nabrane prostovoljne prispevke. Sicer pa je v 
soboto in nedeljo mojster za mešalno mizo vrtel 
samo izbrano božično-novoletno glasbo, tako da 
je bilo zelenim poljanam navkljub občutiti pravo 
praznično vzdušje.
"Prireditev je uspela celo nad pričakovanji. Za ta 

uspeh so zaslužni 
marljivi člani društva, 
obiskovalci, ki so se 
udeležili v res velikem 
številu in seveda 
sponzorji," je bil vidno 
zadovoljen pod
predsednik društva in 
vodja projekta Samo 
Pogorelc.
Ta dogodek je 
pokazal povezanost 
tukajšnje mladine in 
društev v zavidljivo 
sodelujočo celoto.

Sašo Hočevar 

Foto Laura Fajfar
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Lastništvo nad domom sprlo Gasilsko zvezo in PGD Ribnica

GASILSKA ZVEZA IN RIBNIŠKI 
GASILCI SE TOŽIJO
PGD Ribnica odpovedala javno gasilsko službo občini in vrnila 18 
pozivnikov

Požarna varnost mestnega 
naselja je od 7. januarja poman
jkljiva, ker 18 ribniških gasilskih 
operativcev nima več v rokah 
pozivnikov, s katerimi bi jih bilo 
moč priklicati v najkrajšem 
možnem času. Predsednik PGD 
Ribnica Matjaž Virant jih je takoj 
zjutraj v vrečki odnesel k 
županu. Tako početje je 
napovedal že nekaj dni prej, ker 
se ne strinja, da bi ribniška 
gasilska zveza uveljavljala last
ninski delež pri ribniškem 
gasilskem domu.

da boljšega operativca kot je Matjaž Virant, v 
Ribnici ni. "Ima 40-letri staž, sodeloval je v preko 
800 intervencijah in se znajde v vsakem 
trenutku, a kot predsednik slabo vodi svoje 
društvo,"so si bili enotni.
Matjaž Virant ne popušča in trdi, da so sredstva 
za gradnjo doma prispevali takratni SIS za

tak sklep sprejet na Zvezi v organih, kjer bo pris
oten član PGD Ribnica. Prav zaradi samovoljne
ga sprejemanja sklepov nisem hotel podpisati 
pogodbe, ki je bila pripravljena. Vse prevečkrat 
se zgodi, da na Zvezi o delu v gasilstvu odloča
ta le tajnik in včasih še predsednik. Zato bi bil 
čas, da tudi ostali predstavniki društev javno 
povedo tisto, o čemer razpravljajo v osebnih 
pogovorih. Med gasilci je preveč dvoličnosti in 
šikaniranja,"\e dodal Virant. Tajnik Tanko pa trdi 
drugače in pravi, da je GZ samo pri ribniškem 
domu solastnica, medtem ko pri drugih gradn
jah ni sodelovala.
Suma sumarum: V primeru avtomobilskih nes
reč ali pri posredovanju ob razlitju nevarnih 
snovi ima PGD še vedno podpisano koncesijo z 
državo, a GZ se sprašuje, ali društvu zavoljo inci
denta koncesija ne bo odvzeta in bosta omen
jeni nalogi opravljala Kočevje ali Velike Lašče.

Župan Jože Levstek, ki je tudi sam gasilski čast
nik, je zato takoj sklical vpletene strani; poleg 
Viranta še predsednika GZ Janeza Henigmana 
in tajnika s skoraj 50-letnim stažem Eda Tanka, 
toda vsi so trdno zastopali svoje stališče, in do 
dogovora ni prišlo. Gasilski zvezi se zdi 
nesmiselno, da bi se odrekla 47-odstotnemu 
deležu v domu, ki ji ga je pripisalo kočevsko 
okrajno sodišče, še posebej zato, ker je leta 
1977 dom tudi zgradila, je dejal Tanko. Ker se 
Virant z odločbo ne strinja, bo GZ vložila tožbo. 
Problem je nastal zato, ker je Virant leta 1998 
celotni dom vpisal v zemljiško knjigo kot last 
PGD Ribnica, čeprav sta se ločeni komisiji za 
razdelitev prostorov 4 leta prej dogovorili, da bo 
gornji del dobila Zveza, dolnjega pa društvo. 
Virant je tako zdaj želel GZ zaračunati najemni
no za uporabo prostorov, ker je mislil, da je bilo 
s prepisom urejeno tudi lastništvo, a je sodišče 
odredilo drugače. Nastal je nepotreben zaplet, 
pri čemer bo morda Občina PGD Ribnica kli
cala tudi na kazensko odgovornost, saj ima z 
njim podpisano pogodbo o zagotavljanju 
požarne varnosti, odpovedni rok pa naj bi trajal 
pol leta. Soočen z delikatnim položajem je 
župan poklical poveljstvo GZ Ribnica in v roku 
dveh ur je bila menda že organizirana požarna 
varnost v Ribnici. Zagotavljala jo bodo sosednja 
društva: ob manjših požarih Dolenja vas, 
Otavice, Nemška vas in Goriča vas, pri požarih 
večjih razsežnosti pa bi se vključil Sv. Gregor. 
Reakcijski čas bo seveda daljši od 15 minut. 
Načrt alarmiranja je bil dan v vednost tudi 
slovenskemu gasilskemu poveljstvu, kjer pa 
zapleta nič kaj ne komentirajo in svetujejo 
obema stranema, naj poskušata dogovorno reši
ti zadevo. Tu pa naletimo na izrazito nepo
pustljivost. "Pogovorov je bilo še preveč,"\e na 
novinarski konferenci dan zatem dejal Janez 
Henigman, ki vodi Zvezo od leta 2003. "Virantu 
ne zaupam ne kot predsedniku ne kot človeku in 
zato nisem podpisal najemne pogodbe. Tudi on 
mora spoštovati zakonite zadeve." Vsi prisotni 
na konferenci, tako Henigman, župan, Cveto 
Marinšek in poveljnik Janez Puželj se strinjajo,

/t?

dilfc

Poveljnik J. Puželj in predsednik GZ Janez Henigman

Edo tanko, dolgoletni tajnik zveze

požarno varnost in firme, ki so si s tem zagotavl
jale pomoč PGD Ribnica ob morebitnih nes
rečah. "Vsa dela, ki so potekala ob prenovi, so 
opravili člani društva, ne Zveze. Seveda se člani 
PGD Ribnica razen enega, ki je tajnik zveze, s 
tem ne strinjamo."Virant in društvo trdita, da se 
je v takratni občini Ribnica zgradilo veliko gasil
skih domov, ki so bili ravno tako financirani s 
sredstvi, ki jih je Zveza pridobila na razne načine 
od ribniških firm, a predmet lastninjenja je samo 
PGD Ribnica. "Ko se bo Zveza v vseh društvih 
vpisala za tisti delež, ki ga je prispevala oziroma 
ga je dobila od občine, SIS-a za požarno varnost 
in delovnih organizacij in ga dala za gradnjo 
domov, se bomo tudi ribniški gasilci odpovedali 
v njeno korist. Do tedaj pa pristajamo samo na 
dolgoletni najem prostorov. Seveda mora biti

Matjaž Virant, predsednik PGD 
Ribnica

V Sloveniji menda ni zabeleženega 
primera, da bi kdo tako nenadoma 
vrnil pozivnike, ki so napisani točno 
določenemu posamezniku in jih 
podeljuje republiška uprava za zaščito 
in reševanje. Ker ribniškemu društvu 
primanjkuje članstva, mu je bilo 
namesto predvidenih 42 dodeljenih le 
18 pozivnikov, ker ima le toliko opera
tivcev, je dejal poveljnik Puželj. Slednji 
je že pred časom dejal, da je skrajni 
čas, da se GZ zaradi ljubega miru 

izseli iz gasilskega doma in si najde 
svoje prostore, čeprav naj bi ji po lastninskem 
preoblikovanju leta 1994 pripadali dve pisarni 
za predsednika in tajnika, souporaba dvorane, 
sejne sobe, ki je hkrati tudi učilnica, ter dve 
garaži; v eni je servis gasilskih aparatov, v drugi 
pa skladišče in vozilo GZ. To popisno listo ima 
tudi sodišče, po besedah tajnika Tanka pa sta jo 
podpisala takratni predsednik zveze Janez Žuk 
in predsednik PGD Ribnica Matjaž Virant. 
Ravno zato se zdi GZ nesmiselno, da išče nove 
prostore, ker ji povsem zadoščajo obstoječi, 
pravita vodstvena funkcionarja, hkrati pa bi se 
po njunem mnenju obnašali negospodarno, če 
bi za svoje prostore plačevali še najemnino.

Tekst in foto Alenka Pahuue
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V MESTNEM NASELJU PORAST 
GASILSKIH INTERVENCIJ

Ko je leto za nami, naredimo obračun, primer
jamo in ocenimo svoje delo. Tudi pri gasilcih. 
Svoje delo bomo dokončno pregledali 24. febru
arja, ko bomo imeli občni zbor in bomo tudi izvo
lili novo vodstvo društva.
Lansko leto smo bili klicani na 30 intervencij. Od 
tega je bilo 17 požarov (leta 2005 -12), 6 promet
nih nesreč (leta 2005 - 4), nesreči z nevarno 
snovjo sta bili 2 (v letu 2005 -1), tehnična pomoč 
je bila posredovana enkrat, kot leta 2005, in 
trikrat smo odpirali vrata.
Podatki kažejo, da so nesreče na področju, ki ga 
pokriva naše društvo, v porastu, in smo samo mi 
opravili več dela kot vsa gasilska društva v občini 
Ribnica, in to z najstarejšimi prevoznimi sredstvi v 
gasilski zvezi. Tu ne moremo nič, saj je v politiki 
GZ Ribnica pomembneje opremljati tista društva, 
ki že dolgo niso opravila niti ene intervencije.
V teh 30 intervencijah je sodelovalo povprečno 
po 10 gasilcev. Vsaka intervencija naj bi trajala 
povprečno 1,5 ure. Če računamo, so naši člani 
opravili 450 ur prostovoljnega brezplačnega dela 
samo pri intervencijah. Veliko pa je bilo še druge
ga dela, ki je bilo opravljeno za korist društva in 
posredno za krajane in občane.
Najhujše in najbolj stresne intervencije smo 
opravili na cesti. Reševali smo v dveh prometnih 
nesrečah, v katerih je umrlo pet ljudi. Prav tu smo 
morali s tehničnim posegom reševati tudi tri težko 
ranjene, ki so mogoče prav po naši zaslugi in 
zaslugi reševalcev in zdravnikov Zdravstvenega 
doma Ribnica preživeli in so bili pravočasno 
odpeljani na zdravljenje v Klinični center 
Ljubljana. Tu bi se rad v imenu vseh članov PGD 
Ribnica javno zahvalil vsem zdravstvenim 
delavcem Zdravstvenega doma Ribnica za lepo 
sodelovanje v vseh nesrečah, kjer smo sodelovali. 
Tudi v požarih so naši gasilci večkrat izpostavili

svoje življenje. S svojim razdajanjem za druge 
ogrožajo eksistenco svojih mladih družin, saj se 
jim pri reševanju in gašenju lahko marsikaj 
nepredvidenega zgodi in prinese lahko trajne 
posledice njim samim ali njihovim družinam.
Za svoja dejanja naši operativci niso prejeli niti 
tolarja niti pohvale ali zahvale odgovornih. Vse 
kaže, kot da smo plačani za to pomoč in se lju
dem zdi samoumevno, da izpostavljamo svoje živl
jenje. Nam pa se zdi čedalje bolj neumno, da je 
med dva tisoč prebivalci Ribnice samo 28 gasil
cev, ki so pripravljeni reševati vse in poleg njih še 
ostale občane, saj smo klicani ob skoraj vseh 
požarih, ki se zgodijo v občini.
Prav ob koncu leta pa smo za opravljeno delo in 
trud v vseh letih od Gasilske zveze Ribnica dobili 
lepo nagrado - tožbo na sodišču. Kljub peripeti
jam med Zvezo in društvom nismo člani operative 
pozabili na poslanstvo in smo bili ravno tako 
pripravljeni na opravljanje svojih nalog. To smo 
dokazali tudi v prvem letošnjem požaru, ko je za 
Zadružnim domom v Ribnici zagorel kontejner in 
je bilo ogroženo motorno vozilo, parkirano poleg 
njega.
Moram povedati, da je kontejner na tem mestu 
gorel že nekajkrat. Verjetno vanj stanovalci meče
jo še vroč pepel iz peči. Še dobro, da ga ne odla
gajo znotraj stavbe, kjer bi bile posledice bistveno 
drugačne.
Na koncu samo majhen nasvet: Ne shranjujte 
pepela v plastičnih ali papirnih posodah!
V pepelu ostane žerjavica tudi po cel teden. In ko 
smo najbolj prepričani, da vžig ni več mogoč, 
pride ravno do tega.
Srečno in varno vam želimo ribniški gasilci.

Matjaž Virant, 
predsednik PGD Ribnica

KRONIKA DELA GASILSKEGA SEKTOR
JA DOLENJA VAS ZA LETO 2006

V preteklem letu smo gasilci sektorja Dolenja vas
opravili sledeča dela in naloge:

- občne zbore so imela vsa gasilska društva
- v začetku leta se je začel osnovni tečaj za gasil

ca
- potekal je tečaj za strojnika motornih brizgaln - 

organizator tečaja je bila GZ Ribnica
- v primeru pojava ptičje gripe smo imeli pripra

vo za morebitno izvajanje določenih nalog
- imeli smo Florjanovo sv. mašo v župnijski cerkvi 

sv. Roka
- imeli smo proslavo ob 150 - letnici rojstva 

Ignacija Merharja in veliko vrtno veselico
- udeležili smo se proslav in pogrebov
- varovali smo tradicionalni tek po Lončariji
- na Urbanovi noči smo varovali ognjemet
- nabavili smo novo vozilo GW1 s pripadajočo 

opremo
- 4 člani so na Igu opravili tečaj za dihalne 

aparate

pomagali smo pri gašenju požara na Krasu
člani PGD Grčarice so urejali gasilski dom in
nabavili tlačne B- in C- cevi
gasilske vaje so se izvajale po društvih, v
Rakitnici je bila sektorska vaja, v Grčaricah pa
občinska
končal se je nadaljevalni tečaj za gasilca 
urejali so se gasilski domovi in okolica, prav 
tako sta se vzdrževala orodje in oprema 
člani društev so se udeležili tekmovanja na 
nivoju GZ Ribnica
po gospodinjstvih smo raznosili koledarje 
v Ribnici smo na Silvestrovo varovali ognjemet 
in sodelovali pri cestnih zaporah 
imeli smo požar na objektu, travniški požar in 
požar kontejnerja

Vodja sektorja 
višji gasilski častnik ll.st. 

France Vidervol

Obvestilo o 
zbiranju pobud 
za pripravo 
prostorskih aktov 
občine Ribnica

Občina Ribnica je v lanskem letu začela pripravl
jati povsem nove prostorske planske akte. Za nji
hovo izdelavo je bilo na javnem razpisu izbrano 
podjetje Struktura d.o.o. iz Škofljice, ki že od 
oktobra lani zanjo izdeluje potrebne strokovne 
podlage.
Župan občine je 11.1. 2007 sprejel Program 
priprave Strategije prostorskega razvoja 
občine Ribnica (strateški prostorski akt) in 
Prostorskega reda občine Ribnica (izved
beni prostorski akt), s čimer so tudi formalno 
stekli zakonski roki priprave novih prostorskih 
aktov v občini. Postopki bodo, skladno z 
Zakonom o urejanju prostora (UL RS, št. 
110/2002), potekali v letošnjem letu in bodo 
predvidoma zaključeni s sprejemom na 
občinskem svetu ob koncu leta.
Vse nosilce urejanja prostora, gospodarske sub
jekte in druge pravne ter fizične osebe 
obveščamo, da lahko svoje razvojne pobude in 
predloge, povezane s prostorskim urejanjem, 
posredujejo občinski upravi vse do 20. februarja 
letošnjega leta. Pobud in predlogov, posre
dovanih po tem datumu, ne bo več mogoče 
vključiti v obravnavo v tem postopku.
Pobude in predlogi v zvezi s prihodnjim urejan
jem prostora, njegovim varovanjem ali z načrto
vanjem novih posegov, ki so lahko v zasebnem 
ali/in javnem interesu, morajo biti podani v obliki 
vloge. K vlogi so lahko priložene tudi podrobne
jše obrazložitve in utemeljitve ter grafični prikaz 
prostora, na katerega se pobuda ali predlog 
nanaša.
Vse pobude in predloge, ki so jih občani, podjet
ja in druge pravne osebe občini že posredovali, 
kot tudi nove, posredovane do 20. februarja 
2007, bodo obravnavane in vrednotene v zadnji 
fazi izdelave posebnih strokovnih podlag. 
Sprejemljivi predlogi bodo vključeni v osnutek 
prostorskih aktov, nato pa posredovani v javno 
razgrnitev, ki bo potekala predvidoma v mesecu 
juliju letošnjega leta. V jeseni pa bodo predvido
ma potekala usklajevanja s pristojnimi ministrstvi 
ter drugimi nosilci planiranja. Okvirno predstavl
jene faze v postopkih priprave novih prostorskih 
aktov se bodo zaključile s sprejemom aktov na 
občinskem svetu še v letošnjem letu.

OBČINSKA UPRAVA OBČINE RIBNICA
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Vsa leta si delal, 
pošteno živel,
potem pa z ljubeznijo tiho odšel. 
Srce je omagalo, dih je zastal, 
a spomin nate bo vedno ostal.

Kogar je življenje celo 
kakor mene trlo delo, 
temu smrt ne zdi se bridka, 
njemu grob je kraj počitka.

ZAHVALA ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, atija, ata in 

tasta
Ob izgubi našega dragega očeta

JANEZA LEVSTKA
iz Lipovca 1

Franceta Lovšina
z Cašpinovega 
(1917 - 2006)

se lepo zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani. Iskrena hvala 
za podarjene sveče, cvetje in izrečena sožalja.
Posebna hvala osebju ZD Ribnica, Majdi Starc, župniku za lepo opravl
jen obred, gasilcem, ki so ga častno pokopali, pevcem za lepo zapete 
pesmi, pogrebni službi AVE d.o.o. in Komunali Ribnica.
Še enkrat hvala vsakomur posebej in vsem, ki ste pokojnika v tako 
velikem številu pospremili k njegovemu preranemu počitku.

Vsi njegovi

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste se v tako velikem številu poslovili od njega, za izrečene 
besede sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter svete maše.
Posebna zahvala dr. Alenki Nadler Žagar in sestri Branki iz ZD Ribnica 
za vso zdravstveno oskrbo in nego.
Zahvaljujemo se tudi duhovnikoma gospodoma Andreju Muleju in 
Janezu Modicu za opravljen bogoslužni obred, domačim pevcem za 
pesmi slovesa, gasilcem in Komunalnemu podjetju Ribnica.

Vsi njegovi žalujoči

Ko vse sanje so strte, 
ko več upanja ni, 
telo se bori, 
a le srce še živi, 
nemočno trpi, 
pošle so moči.

Pogled še v slovo, 
oči se zapro, 
vsi čuti zamro...

ZAHVALA
V 86. letu nas je zapustila naša draga mama

Frančiška Škulj
roj. Primožič 

s Hudega Konca

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki so nam v času mamine smrti pomagali, nam izrekli sožalje, 
se od nje poslovili, ji darovali cvetje, sveče, sv. maše in jo pospremili na 
kraj njenega zadnjega počitka. Hvala župnikoma Andreju Muleju in 
Jožetu Matetu za lepo opravljen obred ter pevcem za zapete poslovilne 
pesmi. Zahvaljujemo se celotnemu osebju ZD Ribnica, še posebej dr. 
Alenki Nadler Žagar, medicinski sestri Branki, dr. Petru Rusu, 
patronažni sestri Jani ter dr. Mojci Modic iz hematološke klinike v 
Ljubljani, ki so ji v času njene dolgotrajne bolezni kakorkoli pomagali in 
ji lajšali težave.

ŽALUJOČI VSI NJENI

N

Niti zbogom nisi rekel 
niti roke nam podal, 
a v srcih naših za vedno 
boš ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta in ata

ALOJZA LESARJA
iz Maj ni ko ve ulice 14, Ribnica

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje ter pokojni
ka pospremili na njegovi zadnji poti.
Iskrena zahvala dr. Marjeti Kregar Jeranko, gospodu Igorju Jamniku, g. 
kaplanu Mateju Pavliču za lepo opravljen obred, pevcem za zapete 
pesmi in Komunali Ribnica.

VSI NJEGOVI
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Oh, kako boli, ko, ljubi ata, 
te več med nami ni.
Ostale so sledi tvojih pridnih rok, 
katere cenil bo še pozni rod. 
Ponosen, trden, kakor skala, 
sebe in vso ljubezen si nam dal. 
Za vse, prav vse, ti še enkrat hvala.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža in ata

IVANA STARCA
iz Prigorice 43

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in 
znancem za izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se župniku Branku Potočniku za opravljen obred, 
pevcem za zapete pesmi, gasilcem ter gospodu Janezu Henigmanu za 
govor.

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI

Ob slovesu

Ivan Kersnič
Nedavno smo se poslovili od Ivana Kersniča. Čeprav je dosegel častitljivo 
starost, smo bili ob njegovem dokončnem odhodu vendarle pretreseni in 
presenečeni. Sporočilo o njegovi smrti nas je doseglo prav v času, ko smo 
v pogovorih ugotavljali, da je najstarejši ribniški godbenik, ki bo ravno letos 
praznoval okrogli jubilej. Ko smo od njega črpali podatke o že kar daljni 
preteklosti, povezani z godbo, o kateri nihče drug ni vedel nič več; ko je v nas 
zorelo spoznanje, da si taka osebnost zasluži tudi javno zahvalo za svoje dol
goletno prizadevno javno delo.
Ivan Kersnič se je rodil pred skoraj devetdesetimi leti in je izkusil življenje v 
štirih državah. Morda mu je prav ta izkušnja dala obilico modrosti, ki jih je v 
vsakodnevnem stiku z ljudmi vedno rad posredoval drugim. Poznali smo ga 
v številnih vlogah, morda najbolj kot poštarja, vse svoje življenje pa je bil 
predvsem godbenik z dušo in telesom. Tudi v letih zasluženega pokoja je rad 
sodeloval v ribniški in kočevski pihalni godbi. Povezanost z glasbo, ki ga je 
zasvojila v mladih letih kot gojenca vojaške glasbene šole v daljnem Vršcu, 
je bila v njem močno zakoreninjena, zato se je svoje trobente oklepal do 
visoke starosti.
Godbeniki smo bili radi v njegovi družbi. Ne samo tisti, ki smo, svojim letom 
primerno, lahko z njim že spili kakšen kozarček za omizjem, ampak tudi oni, 
mnogo mlajši, katerim se je svet šele odpiral v vseh svojih razsežnostih.
Z odprtimi očmi in ušesi smo poslušali zgodbe o njegovih dogodivščinah, 
smejali smo se iskrim dovtipom in se navduševali nad njegovim poznavan
jem lokalnih razmer. Okoli njega je bila vedno živahna in glasna druščina. 
Kadar ga ni bilo, nam je nekaj manjkalo.
In vendar je vsako delo opravil zavzeto, z odgovornostjo. Vedoč, da dana 
beseda nekaj pomeni, da ni vseeno, kako zvenijo toni, da je pomemben vsak 
nastop in je vedno odločilen tudi dober vtis pri poslušalcih. Godbo je bilo 
treba lepo videti in slišati. Nanj smo se lahko zanesli.
Ivan je bil veder človek, a je vso vedrino odnesel s seboj. Pa bi jo danes, ko 
leta zgodovine pričenjamo šteti vedno znova od nič dalje, tako potrebovali. 
Morda jo lahko kakšen majhen, res majhen drobec oživimo ob spominu nanj 
v naših pogovorih, ko ga bomo pogrešali, morda...

Prvin Lavrič, 
v imenu nekdanjih godbenikov.
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V SPOMIN
O, ko bi vam mogel povedati, 
kako so nebeške poljane lepe 
in kako rajske ptice milo žvrgole, 
bi vam olajšal vaše žalostno srce 
in obrisal vaše bridke solze.

28. januarja bo minilo žalostno leto, odkar je 
nepričakovano brez slovesa odšel od nas ter za sabo 
pustil žalost in bolečino, ki nikoli ne bo zapolnjena,

FRANCE ČAMPA
iz Kota 9 pri Ribnici

Vsem, ki se z lepo mislijo ustavite ob njegovem preranem grobu, mu 
prižigate sveče in prinašate rože, prisrčna hvala.

Mama

ZAHVALA SPONZORJEM VAŠKEGA 
ETNOLOŠKEGA DRUŠTVA HROVAČA

Člani Vaškega etnološkega društva Hrovača smo smelo in 
polni nove energije vstopili v letošnji januar. Pred nami so 
načrti, ideje, zamisli, kijih bomo po najboljših močeh ures
ničevali tudi letos.
Upamo in želimo, da se nam - spoštovani Ribničani - 
pridružite na vasi, ki bo kot že toliko let zapored popestrila 
dogajanje v naši dolini.
Iskreno pa se zahvaljujemo naslednjim sponzorjem:

RIKO Ljubljana 
OBČINA Ribnica 
INOTHERM d.0.0.
TURISTIČNO DRUŠTVO Ribnica 
ŽITO d.d.
DETA & CO d.0.0.
A-PETERLIN d.0.0.
ŠILC TRADE d.0.0.
METRONIC KOMET d.0.0.,
Trbovlje
KOVING d.0.0.
RIGLER d.0.0.
KGZ Ribnica 
TANKO DUŠAN s.p.
NOVA LJUBLJANSKA BANKA 
Ribnica
ZAVAROVALNICA TRIGLAV d.d. 
PUCER IZTOK s.p.
RISTRO d.0.0.
ITPP d.d.
JORAS CENTER 
DAFIN d.0.0.
ARTS d.0.0.

GOSTILNA HANA, Slavko 
Adamlje
GOSTILNA ANDOUŠEK, 
Hrovača
SDS Občinski odbor Ribnica 
GOZDARSTVO GRČA d.d. 
MABOLES d.0.0.
MAXILES d.0.0.
ČEBELARSTVO B.P. Kojek s.p. 
Tiskarna LINEAR 
HERBBY d.0.0.
TAMBURAŠKI ORKESTER
Sodražica
RADIO URBAN
RADIO UNIVOX
R-KANAL
REŠETO
PROPAGANDA d.0.0.
GASILSKO DRUŠTVO Goriča vas 
KOMUNALA Ribnica 
OBERSTAR BORIS s.p.
FILLES d.0.0.
TRGOVINA MAK

..... saj ste s prispevanimi sredstvi in dobro voljo pripomogli in omogočili, da
smo uresničili zastavljeni program našega društva. HVALA!
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Poraba goriva: 4,5-6,6 1/100 km; emisija C02: 157 g/km. Slika je simbolična. www.ford.si

REFLEKSOTERAPIJA_ _ _ _ _ _ _ _ _
Refleksoterapija je naravna metoda zdravljenja, ki so jo že v davnih časih uporabljali 
Indijci, Kitajci in Rusi. Slike masaže stopal so vklesane celo v hieroglife v Egiptu. 
Refleksoterapija je masaža oz. stimulacija refleksnih eon oz. točk na stopalih, ki so 
povezane z vsemi organi in funkcijami našega organizma. Znanstveno je dokazano, da 
se okoli refleksnih živcev, ki so povezani z obolelimi organi, naberejo kalcijevi kristali, 
ki zavirajo pretok živčnih impulzov in telesnih tekočin. Z globoko sproščujočo masažo 
- refleksoterapijo, odkrijemo občutljiva mesta, ki so povezana s patološkimi organi in 
sistemi ter tako stimuliramo imunski sistem in omogočimo procese samozdravljenja. 
Refleksoterapija je primerna za večino ljudi vseh starosti, od tistih, ki se želijo le 
sprostiti in si privoščiti telesno in duševno dobra počutje, kot tudi za ljudi z duševnimi 
in telesnimi težavami. Sem izkušena terapevtka z več kot desetletnimi izkušnjami v 
tujini in mednarodno diplomo.

KLASIČNA MASAŽA_ _ _ _ _ _ _ _
Klasična masaža je bolj znana naravna terapija. Masaža pripomore k odplakovanju 
strupov iz telesa, koncentrira pa se na mišice in mišične vozle. Ko je mišica v 
delovanju, proizvaja mlečno kislino in če je prekrvavitev mišic slaba, se mlečna kislina 
zadrži v mišicah in povzroča nastanek majhnih brazgotinih v mišicah. Tako z leti 
mišica izgublja elastičnost. Masaža omogoča, da se mišice prekrvavijo in ohranjajo 
zdravje. Pri tem tretmanu uporabljam eterična olja.

PSIHOTERAPIJA_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _
Imate težave psihičnega izvora? V tempu današnjega življenja je čedalje več ljudi 
podvrženih težavam psihičnega izvora. Zakaj ne bi težav z odnosi, duševnih stisk, 
žalosti in depresij premagali s pomočjo pogovora? Sem priznana psihoterapevtka v 
Sloveniji ter članica društva psihoterapevtov Slovenije. Doštudirala in delala sem v 
Angliji.

ZA TRETMAN SE LAHKO NAROČITE NA TEL. 01/78 89 721 
ALI NA MOBITEL 041/ 824 047

Zakaj je življenje s Fusionom 
preglednejše?

Prostoren, vzdržljiv, praktičen, tehnološko dovršen 
avto, ki se visoko nosi, nizek nakladalni rob prtljažnika, 
majhen obračalni krog, oprema Fresh in oprema 
Trend s paketom Safe&style: avtomatska 
klima, CD radio, ABS, bočni zračni blazini, električno 
poklopni vzvratni ogledali, ogrevano vetrobransko 
steklo, kovinska barva.

od 10.703 EUR (2.564.867 SIT)

FordFusion Feel the difference

POLONA MCPARTLIN, MALA SLEVICA 2. 1315 VELIKE LAŠČE ASPC Drobnič Ind. cona Podskrajnik 28 Tel.: 01/709 66 40 E-pošta: aspc-drobnic@siol.net 
Cerknica Faks: 01 /709 66 41

Radio Urban d.o.o., 
Šeškova ul. 14, 

1310 Ribnica

se zahvaljuje vsem obiskovalcem 
koncerta

in vsem pokroviteljem:

JntatoujAofvb
Transport d.o.o.
Vojkovo nabrežje 32,6504 Koper

Vabimo voznike motornih vozil (s C in E kategorijo, NPK ali 
licenco in ADR) v urejeno delovno okolje ene uglednih in 
uveljavljenih prevozniških družb z dolgoletno tradicijo.

Vse ostale Informacije prejmete v Kadrovski službi, 
tel.št. 05 6641 263 ali 

GSM 031 687 204.

RIKO
RANDELJ

GOSTINSTVO - TVRIZEM
PVGEL)

¥/
Bj DAFIN d.o.o.

Dfuibj /j »»u«i«n*kr. i«ii/ij'Ae -JotHte

RIBNICA d.o.o.

FRAGMAT
iacolirko

S 1P
AdriaticSlovenica

KOŠg^

URBAN SERVIS IN PRODAJA

HYUnDfll

Hvala tudi vsem medijskim pokroviteljem!

www.railiourhan.si

Nagrajenci akcije Ribniški pušeljc 2006:
DVD predvajalnik, ki ga poklanja radio Urban, prejme:

PETRA HOČEVAR, Rakitnica 62, 1331 DOLENJA VAS

kosilo za dve osebi, ki ga poklanja gostilna Pri Pildarju, prejme: 
SLAVICA ČEŠAREK, Grič c 1/17, 1310 RIBNICA

moško striženje, ki ga poklanja frizerski salon Fantazija, prejme: 
LEOPOLD TRDAN, Sušje 5, 1310 RIBNICA

Nagrajenci Naj viže meseca na Radiu Urban:
gorsko kolo, ki ga poklanjata Trimsport Ribnica in radio Urban, prejme: 

ŽIGA KOZINA, Sušje 32, 1310 RIBNICA

kosilo za dve osebi, ki ga poklanja gostilna Mihelič, prejme: 
SIMONA KLJUN, Louisa Adamiča 2a, 1310 RIBNICA

moško striženje, ki ga poklanja frizerski salon Fantazija, prejme: 
FRENK ZBAŠNIK, Opekarska 43, 1310 RIBNICA



Energijsko varčno leseno 
okno z izolacijo

jr
X....

Lesena vhodna vrata Classic

• NOVO: varnostni sistem Schiico HomeControl: 
nadzor in varnost doma in drugih prostorov

• lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata

• pvc okna in vrata • aluminij okna in vrata

• pvc/ aluminij okna • polkna, rolete, komarniki

• svetovanje - izmera - montaža - servis

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica

www.inles.si, e-mail: info@inles.si

Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 33 I

Masivna notranja, 

stanovanjska 

in nihalna vrata

Vrata izdelamo po individualnih
željah in zahtevah.



blesli
čistilni servis • slikopleskarstvo • parketarstvo

Blesk 2 d.o.o., Bukovica 2, 1310 Ribnica 
Tel: (01) 836 99 33, Fax: (01) 836 99 34, Gsm: (0)31 647 188 

Splet: www.blesk2.si, E-pošta: info@blesk2.si

slikanje stanovanj objektov in vseh vrst fasad, 
montaža mavčnih plošč

izdelava epoksidnih tlakov, polaganje vseh vrst podov
(parket, laminat, PVC,...)

vse vrste čiščenja
(generalna, tedenska, globinsko čiščenje preprog)

FRAGMAT
Izoli rk a
UGODNI NAKUPI
Gradbeni materiali 
Mavčne plošče Lafarge Gessi
(profili, vijačni material...)
Steklena volna Urša 
Na zalogi tudi vsi ostali gradbeni materiali 
Prodajni program Fragmat TIM-a 
(termo in hidroizolacija)

NOVO Keramične ploščice različnih proizvajalcev
Pohištvo in bela tehnika
Ugodno lahko kupite:
belo tehniko proizvajalca Gorenje in Matrix. 
Prodajni program Lesnine 
Pohištveni program Alples 
Vzmetnice MEBLO 
Kuhinje SVEA in GARANT DANA

IlfweÖ

lesnina AeiR/iNr «YIA gorenje matri/ ^ URsa

I—► Peči ZIBRO KAMIN razprodaja!

Blago lahko dobite na ugoden kredit do 24 obrokov. 
Po dogovoru vam nudimo dostavo s tovornim vozilom z 
dvigalom ter dostavnim kombijem.

brušenje ter zaščita naravnega in umetnega kamna 

globinska, temeljita čiščenja avtomobilov

Trgovina Sodražica
Cesta Majde Šilc 1, Sodražica
tel.: 01 836 67 77, 031 248 875 
Delovni čas: 7.30 do 19. 
sobota: 7.30 do 12.

Trgovina Cerknica
Cesta 4. maja 1., 1380 Cerknica

tel.: 01 709 38 01 ali 051 378 042 
Delovni čas: 8.00 do 12.00 in 15.00 do 19.00 

sobota: 8.00 do 12.00

Cisto majčkene cene.
Pohitite in prihranite do
2.503,75 EUR (600.000 sit).

Število vozil in modelov je omejeno. Skupna poraba: 4,4-11,6 l/100km, emisije CO2:119-278 g/km.

PORSCHE
KREDIT IN LEASING

RANPELJ
Mahovnik 2, 1330 Kočevje 

telefon 01 8951 488, telefax 01 8955 240 
e-mail: damijan.randelj@porsche.si 

salon in delavnica pon,- pet. od 7. do 18. ure 
sobota salon od 8. do 12. ure

PREDSTAVITVENA VOZILA

VW Golf comfortline Euro-paket 1,4 TSI 103kw-140km, pet vrat, kovinska 
barva, klima "climatronic", stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo, 
sredinski naslon za roke, radio RCD 300 z 8 zvočniki.
VW Golf comfortline Euro-paket 1,9 TDI 66kw-90km, pet vrat, kovinska 
barva, klima "climatronic", stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo, 
sredinski naslon za roke, radio RCD 300 z 8 zvočniki.
VW Touran Trendline 1,9 TDI 77kw-105km, meglenje, usnjen volan radio 
RCD 500-MP3

VOZILA NA ZALOGI

VW Golf Si Trendline 1,9 TDI 66kw-90km ,pet vrat, klima "climatronic", 
radio RCD 300 s štirimi zvočniki, usnjen volan, stikalo za dnevne luči, 
sredinski naslon za roke, barvni paket.
VW Golf Comfortline EURO-PAKET 1,4 TSI 103kw-140km, pet vrat, 
kovinska barva, klima "climatronic", stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno 
kolo, sredinski naslon za roke, radio RCD 300.
VW NOVI Fox 1,4 55 kw,-75km, meglenke, klima "climatic", barvni paket, 
dnevne luči, deljiva klop, uranova siva
VW NOVI Passat lim. Comfortline 2,0 TDI 103kw-140km, meglenke, 
večfunkcijski prikazovalnik, radio RCD 300 plus, alu platišča Milwaukee 
VW NOVI Passat var. Highline 2,0 TDI 103kw-140km, alu platišča Monte 
Carlo
VWPoloFreeZ 1,4 59kw-80km
VW Golf Plus 1,9TDI 77kw-105KM Trendline

RABLJENA VOZILA

Crysler Voyager 2,4 SE, letnik 1997
Renault Laguna Grandtour 1,9 Dci/120KM, letnik 2003
Ford Mondeo Limuzina 1,8 125km, letnik 2001



PEUGEOT HDiTEHNOLOGIJA. 
MALO PORABI, DALEČ PRIDE.

Ob nakupu novega 307 ali 407

www.peugeot.si

Ne moremo vam obljubiti, da lahko 
kar za nekaj časa pozabite

ko črpalko, zagotov
e 307 ali 407 (velja tu

- pa lahkozabite na bencinsko čri
. Ob nakupu r

boste uživali ne le zato, ker bo zastonj, temveč predvsem zato, ker se bo s Peugeotom vsak kilometer 
na cesti spremenil v čisti užitek v vožnji.

PEUGEOT Hurooot» TOTAL REUGEOT. UŽITEK V DOVRŠENOSTI.

•Izračun prevolenih blometroz je nazajtn na osnovi kombinirane porabe za model 307 oziroma 407 1.6HDI (11CXM) in na osnovi tene dize!ske|a goriva 0.94 EUR/liler na dan 19 12 2006. Natančen 
Emisij» CO;: 126 ^210 g/km 407 | Pora£° kombiniran način voinje 5.5 - 9.^1/100 km (misija CO? 145 233 gAm. Ponudba velja za fizične osebe in za vozila dobavljiva do 78 2 7007

JORAS CENTER RIBNICA, Marija Joras s.p. 
Ob železnici 7, 1310 Ribnica - Tel.: 01 836 90 45

PVC, ALU-PVC in ALU okna, vrata, ZIMSKI VRTOVI, SENČILA

MOTOMAN d.o.o.
Podjetje za trženje, projektiranje ter gradnjo industrijskih robotskih in fleksibilnih sistemov

VODILNI
SVETOVNI
PROIZVAJALEC
ROBOTOV
MOTOMAN R0B0TEC s proizvodnjo 
18.000 robotov letno nudi široko 
paleto implementacij robotov v 
različna tehnološka okolja

.varjenja (MIG/MAG, uporovno, TIG) 

.rezanja (laser, plazma, vodni curek) 

.brušenja oz. površinske obdelave 

.strege (CNC obdelovalnih strojev, 
stružnic)
.tlačni liv
.čiščenja odlitkov oz. pobiranja srha
.montaže
.paletiranja

Naša strokovna ekipa vam nudi 
celovito rešitev od idejne izvedbe 
projekta do zagona, usposabljanja 
in servisiranja.



Qgika^ Tel.: 01/836 11 28

'nita
Očala na recept tudi brez doplačila

Korekcijska očala
etuiji, krpice...

ponedeljek: 9-12, 15-20 
tor, sre, čet, pet: 9 -14, 15-17 

sobota: 9-12

GOSTINSTVO - TVR1ZTM
"pi /TLIM 1 Tel.: 01/8361 189 ali 01/8361-668
P WT-'l-'J GSM: 031/760-697

Sprejemamo memcuE za pružjnska srečanja

ZAKLVUCENE DRUŽBE
DOSTAVA (9^03 092)

csm
ÖGWO 

02Q2Ö9
KOjJSiTNl

OBLETNICE
POGREBSCINE

HAAS DOM trgovsko in gradbeno podjetje d o.o. 
Bohova 78, 2311 HOČE Haas

Naša celotna ponudba zajema:

- predalčne In lepljene lesene 
konstrukcije za industrijske, 
kmetijske, skladiščne in 
športne objekte

- Široka paleta HAAS 
montažnih hiš

Vrhunska kvaliteta oken in vrat PRI NAS DOBITE VSE NA 
D " ENEM MESTU!

TEL.: 02 / 613 0 613, FAX: 02 Z 613 0 615, www.haas-dom.si 
E-mail: info@haas-dom.si, GSM: 051 645 203

MOBITEL zastopstvo 
www.microera.si

SERVIS GSM / UMTS
MicroERA Jože Šilc s.p.
Merharjeva 3 (Poleg iNies-a)
1310 Ribnica
Tel.: 01/8373 116 FAX: 8373 117 
GSM: 051/358 762
E-mail: info@microera.si

akcijski aparati od 4.900sit naprej!

POPUSTI za dodatno opremo 
PRI NOVIH NAROČNINAH

ITAK PAKET ZA VSE OD 15 DO 30 LET:

H Vikend
jKt revolucija

DELOVNI ČAS: 
PON - PET 
9h - 12h ter 
13h-17h 
SOB
po dogovoru

<

KOŠČEK
Proizvodnja, storitve^^^^ trgovina

WWW.SAMUK.SI

Telefon: 01/836 99 83, 01/836 99 84, Telefon/Telefax: 01/836 22 24 
www.koscek.com, e-mail: info@koscek.com

SAMUK

mi üBtiMn mvo™ mmm



SSMBÄ NEPREMIČNINE Franc TANKO s p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
KOČEVJE - center, starejša stanovanjska hiša,14x12 m, zgraj. 
1932, velikost parcele 1395 m', el., voda, takoj vseljiva, 
možna zamenjava za stanovanje v Ljubljani, 116.667 EUR (28 
mio SIT).
SODRAŽICA - center, starejša stan. hiša s poslovnim 
prostorom 37 m , - trgovina, 10x11 m, zgraj. 1930 in 
gospodarskim poslopjem, 10x22 m, vel par 608 m, zemli. 
162 m’, klas. Ogrevanje, el., voda cena za stan. Hišo in posl. 
prostor 66.666 EUR ali 16 mio SIT, za gosp. poslopje pa 
31.250 EUR ali 7,5 mio SIT.
ŽIMARICE - starejša stanovanjska hiša ob potoku (bivši mlin) 
zgrajena 1930, velikost 594 m, z njivo, v izmeri 292 m , gozd 
v izmeri 9417 m in njivo v izmeri 1244 m. Cena za celotno 
posestvo je 31.300 EUR ali 7.5 mio SIT.
RIBNICA CENTER - poslovno stanovanjska hiša, zgrajena pred letom 1967, 
velikost parcele 368 m z vrtom delno obnovljena, CK na olje, KT, TEU 
cena 154.398 EUR ali 37 mio SIT.
RIBNICA PRIGORICA - kmetija, starejša stanovanjska hiša, 
zgrajena 1930, potrebna obnove, v izmeri 464 m', 
gospodarsko poslopjev izmeri 57 m in gospodarsko poslopje 
v izmeri 93 m', ter ca 15 ha zemljišča-pašniki, travniki, njive in 
goz, nekaj stavbih parcel. Prodaja se v paketu, cena 75.113 
EUR ali 18 mio SIT.
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE - industrijska cona, novejši poslovni prostori v izmeri 
cca 450 m', 14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno dokumentacijo 
za proizvodnjo mirno dejavnost, 14 park. mest, vsa 
infrastruktura cena 273.876 EUR ali 63,95 mio SIT, v račun 
vzamemo tudi stanovanje v Ljubljani, uporaba takoj.
KOČEVJE - Industrijska cona, novejši poslovni prostor vel. 
104,44 m . zgraj 1996, urejena dok., III grad. faza. cena 
75.000,00 EUR ali 18 mio SIT.
GRADBENE PARCELE:
RIBNICA - HRASTJE gradbena parcela, velikosti 1123 m 
prodamo, cena za m 17,5 EUR ali 4.200,00 SIT.
RIBNICA - HRASTJE, 3 gradbene parcele, velikosti 1192 m', 
976 m' in 1005 m , cena za m 15 EUR ali 3.600 SIT.
RIBNICA - HRASTJE, gradbena parcela, velikost 1321 m', 
cena za m' 20 EUR ali 4.800 SIT, dostop do parcele po 
asvaltni cesti, vsa infrastruktura na parceli.

KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA - BUKOVICA, Pašnik 1667 m', travnik 3416 m' in 
travnik 1355 m', cena za m je 1,24 EUR ali 298,00 SIT. 
RIBNICA - DOLENJA VAS, več kmetijskih parcel in gozdov na 
različnih lokacijah, v skupni izmeri ca 2 ha, prodamo v paketu 
za 8.200 EUR ali 1.950.000 SIT.
STANOVANJA:
Ribnica - center, začetek zbiranja ponudb za 17 novozgrajenih 
stanovanj v Izmeri od 35 m do 100 m, (eno. dvosobna, dupleks), 
s kletjo In dvema parkirnima prostoroma, večina stanovanj Ima 
balkon, cena za m je 1.300 EUR + 8,5% DDV, parkirna mesta se 
zaračunajo posebej, cena za oba je 6.600 EUR ♦ 8.5% DDV, 
stanovanja bodo vseljiva konec februarja 2007.
KOČEVJE- center, trosobno stanovanje v izmeri 76,50 m, s 
pomožnim prostorom, delno obnovljeno, v 1. nadstropju 
stanovanjske zgradbe v Kočevju, zgrajeno leta 1946, 
ogrevanje na trda goriva - peči, KT, tel., prodamo, cena 
49.449,17 EUR ali 11,85 mio SIT.
RIBNICA - center, dvosobno, delno opremljeno, zgrajeno leta 
1986, v izmeri 58,27 m , v drugem nadstropju, z balkonom in 
kletjo, vseljivo v enem mesecu, T-2, CK, še ni vpisano v ZK, 
cena 72.191,62 EUR ali 17,3 mio SIT.
RIBNICA - center, enosobno, delno opremljeno, zgrajeno leta 
1966, v izmeri 35,19 m , v drugem nadstropju, z balkonom in 
kletjo, vseljivo v enem mesecu, KT, CK, še ni vpisano v ZK, 
cena 49.866,46 EUR ali 11,95 mio SIT.
ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE- pisarno, opremljeno, varovano, v pritličju, vel. cca 
64 m', CK, vsa dokumentacija - uporabno dov. Cena najema 
6,0 EUR za m' ali 1.440,00 SIT.
RIBNICA - JURJEVIČA, poslovni prostor za mirno dejavnost v 
izmeri ca 770 m', z večjim dvoriščem, zgrajen leta 1980, 
infrastruktura urejena, cena za m' 3 EUR ali 719 SIT.
RIBNICA - strogi center, 3 lepo urejene pisarne z uporabnim 
dovoljenjem, skupna velikost 62 m', obnovljene 1999, 
vseljivo takoj. Mesečna najemnina 354,70 EUR ali 85.000 SIT 
+ stroški. Predplačilo, garancija.
KUPIMO
STANOVANJA:
LJUBLJANA - Kodeljevo, Rudnik, Vič, Moste, kupimo 
garsonjero od 24 do 30 m', prvo ali drugo nadstropje, 
gotovinsko plačilo, 58.333 EUR ali od 14 do 15 mio SIT, 
vselitev v dveh mesecih.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudimo 
pri prodpji in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše želje,

- SATELITSKE ANTENE
Svetovanje, prodaja, montaža £«*iom»»»«r*
Digitalne, vrtljivi sistemi, več kot 1000 programov

- Sistemi za nadzor preko GSM omrežja
Vklop ogrevanja, klime preko mobilnega telefona, alarmiranje

ELSVET d.o.o., Šeškova ulica 24, 1330 Kočevje, 
e-mail: elsvet@t-2.net, GSM: 041/558-301

Montaža SAT in TV anten

SAT - antenski sistemi
Peter Kočevar s.p. Merharjeva 2, Ribnica, GSM: 041 761-769

|30|D .A, 'IZIJA l\ SIOVINUA

DO IVI IX “ zaključna dela v gradbeništvu 
Ana Mihič s.p., Knafljev trg 11, 1310 Ribnica, Tel.: 041/758 947
• druga zaključna dela v gradbeništvu (mansarde, pola

ganje sten, stropov...)
• barvanje (vrat, balkonov ...)
• druge osebne storitve
• čiščenje stanovanj (čiščenje na domu)

ÜÜiTERAlin*
PVC OKNA IN VRATA

FE Ribnica: 
Nemška vas 3 

ono staro Tel.: 040/258-924 
3.000 Ljubljana:

I Interalta d.o.o., Ljubljana 
Stegne 21 c 

Tel.: 01/511-16-24 
www.interalta.si

\________________

UUCA TALCEV 28,RADIZEL,2312 OREHOVA VAS 
TEL/FAX:02/605-6001, gsm: 070/409-525

IZVAJAMO:

Hj izdelava vseh vrst fasad

[Tj SANACIJA FASAD
BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...)

□ ANTIKOROZIJSKA ZAŠČITA
□ STROJNI OMETI
□ MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL. 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO

OPTIK
JANEZ* roZIMlDČ^

VrvarsKa 3 
1310 Kibijica 

TEL.: 01/83 60 367

Delovni čas: 
vsaK dai) od 91) do 191) 

sobofa zaprfo

Velika izbira olj, 
servisnega materiala za 
vse znamke osebnih vozil; 
čistilci, zavore, sklopke, 
dodatna oprema 
avtokozmetika

o
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01 7881 999 • 031 331 920

Avtohiša Zalar



KUPONI RIBNIŠKI PUŠELJC 2006

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:____________________________________________

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:______________________________

Ime in priimek:

Ulica: ______

Pošta:______

Tel.:________

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 15. februarja 2007.

MALI OGLASI
PRODAM
Prodam petkraka ALU - platišča, 16", nepoškodovana, z vijaki 5 x 100. 
Tel.: 041 /219 865.

Po zelo ugodni ceni prodam otroški avto sedež, od 9 do 18 kg. 
Tel.: 040 / 748 659.

KUPIM
Kupim starine: pohištvo - skrinje - ure - slike - kipe - medalje - razglednice 
- fotografije - porcelan - steklenina - vojaška obleka in oprema - sablje - 
bajoneti - ostalo. Tel.: 041/ 649 267

ODDAM
Na Merharjev! ulici 3 v Ribnici oddamo v najem poslovne prostore. 
Tel.: 070 / 345 404.

RAZNO
Nudim brezplačen odvoz poškodovanih in neregistriranih vozil. 
Nudim tudi prevoz kmetijske mehanizacije. Tel.: 041 / 678 920.

MALI OGLASI
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Tako, pušeljce oz. Pušeljce smo 
podelili, se v soboto, 20. januarja, v 
športnem centru malce poveselili, 
sedaj pa znova bomo dobro voljo 
okrog delili. Ja, pa ja. Kar tako ne bo 
šlo. Tako enostavno pa ne. Se že 
bomo česa domislili, da bomo 
zakomplicirali življenje.
Saj ljudje smo si dejansko sposob
ni zakomplicirati življenje bolj, kot si 
ga lahko v mislih. Potem pa se čudi
mo, če nam narava ne da tistega, 
česar od nje pričakujemo. Tudi ona 
je oz. bo rekla: 'Dragi moje in moji, 
zdaj je pa dovolj, zdaj se pa 'skulira- 
jte', poglejte, kaj ste naredili, 
popravite, kar se popravit da, potem 
se bomo pa naprej pogovarjali!'
Pa smo se kaj zamislili? Čisto nič. 
Postali smo tako razvajeni, tako 
brezbrižni, tako topi, da se nas čisto 
nič več ne tiče. O, pa še kako se nas 
bo, slej ko prej vse skupaj dotaknilo! 
Temperature letošnje zime niso 
noben slučaj, noben slab dan naše 
globalne dojilje, ampak odraz njene 
ranljivosti. Vse skupaj se je začelo z 
industrijsko revolucijo, ko tudi 
znanstveniki, kemiki, fiziki, biologi... 
niti približno niso vedeli, kaj se bo 
čez sto let zgodilo. Težka in nekoliko 
lažja industrija sta tako 'svinjsko' 
onesnažili zrak, izropali naše 
podzemlje, obrnili naravne zakoni
tosti na glavo, da noben Kjotski spo
razum, nobena redukcija ne reši teh 
sto nepremišljenih, oholih let male
ga človeka.
Krivulja dviga temperature se v zad
njih letih tako nevarno vzpenja, da 
so osupnili tudi tisti, ki so še pred 
nekaj leti napovedovali postopno 
rast temperatur, češ da je to pač 
normalen pojav, ki se zgodi vsakih 
toliko milijonov let. Sedaj so se 
končno oglasili tudi strokovnjaki, 
znanstveniki, doktorji znanosti,

veleumni izumitelji in vzajemno 
povedali, da smo se znašli v krizi, da 
tople zime, taljenje ledu na severu, 
neurja, suše niso zgolj nekaj vsak
danjega, evolucijskega, temveč 
alarm, da se bo planet v nekaj 
desetletjih temeljito spremenil in da 
bomo morali celo risati nove zemlje
vide.
Pa se ob vsem tem kaj zamišljamo? 
Hodimo v službo (seveda ne v 
Ljubljano) peš, namesto da se vozi
mo z avti, sortiramo smeti, gremo v 
trgovino s košaro oz. nakupovalno 
vrečko...??? Tisoč navedb in vpraša
jev bi lahko dali, vendar, ko se 
odpravimo na sprehod, vidimo reci
mo od Rika do deponije v Mali gori 
kup navlake, nesnage, ki jo 
mimovozeči mečejo skozi avtomo
bilska okna ali pa frči s kamionov, ki 
smeti vozijo tja, kjer naj bi bile. Da 
ne govorimo o akumulatorjih, štedil
nikih, hladilnikih povsod v kraških 
vrtačah, streljaj od strnjenih naselij, 
od Slatnika, Sajevca, preko Goriče 
in Nemške vasi ter naprej. 
Katastrofa, če smo mi tako nemarni, 
tako živalski, kot živali nikoli ne bi 
bile, ja, potem se pa res ne moremo 
in ne smemo čuditi, če nas nenado
ma odpihne, posuši, z eno besedo 
rečeno, da nas doleti vesoljni potop. 
Zamislili se tako in tako ne bomo. 
Zlijmo raje v naše prijatelje stroje, 
brez katerih nam živeti ni, pol litra 
detergenta, zdrgnimo parket z 
najnovejšimi loščili in operimo avto 
s tisto najmogočnejšo, najlepšo 
peno in se zleknimo pred velik 
ekran, samo da bomo danes sijoči, 
lepi in zadovoljni, jutri bo že nekako, 
za pojutrišnjim me pa ne briga.
Kul, the best, a ne?

Marko Modrej

Pravilna rešitev iz 12. številke 
ČAROBNI BOŽIČNI VEČER

Nagrade, 5 darilnih paketov, ki jih poklanja trgovina TRIM SPORT,
Obrtna cona Ugar, prejmejo:

AJDA PETEK, Dolenji Lazi 45, 1310 RIBNICA 

TOMAŽ JALOVEC, Prijateljev trg 4, 1310 RIBNICA 

DRAGA ANDOUŠEK, Ortnek 4, 1318 ORTNEK 

TANJA RADAKOVIČ, Jurjeviča 44,1310 RIBNICA 

JAN KNAVS, Na Pesek 30, 1317 SODRAŽICA

Nagrajencem iskreno čestitamo! 
Obvestilo o prevzemu nagrade boste

PREJELI PO POŠTI.

RESETQ.RIBNIQA
SIQL.NET



Pripravil Marko Modrej

KULTURNI KVIZ
s pridihom zimskih radosti

Na vsako vprašanje vam ponujamo več odgovorov in trditev, a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgov
orom vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekaj povezano s/z....

1. Zima, zima bela....kje si, dama spoštovana? No, to ni napisal dr.
Prešeren niti ne v takšni obliki kdo drug. Je pa napisal ogromno in 
še več dr. France Prešeren, ki se je rodil 3. decembra Mini in Šimnu 
Prešernu v Vrbi na Gorenjskem, kjer se je po domače reklo...

č pr Prešernovih 
R pri Ribičevih 
T pri Pavličkovih

2. Prešeren se je z osmimi leti, ker je mati Mina želela, da bi postal 
duhovnik, preselil k staremu stricu Jožefu, ki je bil župnik...

B v Mekinjah pri Kamniku 
L v Sodražici
A na Kopanju pri Grosupljem

K 10 centov 
C 20 centov 
M 50 centov

9. Denar, denar, denar, čudo, ki je pokvarilo svet. Da ni muha enod
nevnica pričajo tudi najdbe, da so naši predniki prvi kovan denar 
uporabljali...

E v 7. st. pred našim štetjem 
O v 3. stoletju
Š z začetkom proizvodnje konzerviranega mesa

10. Prav je, da se spomnimo tudi pisatelja, dramatika, profesorja 
slovenskega jezika, ki je vzgojil številne generacije, Antona Ingoliča, 
ki bi letos, če bi bil še živ, praznoval natanko...

3. Prešernu Ribnica po podatkih prešernoslovcev naj ne bi ostala v 
lepem spominu. Imel naj bi slabo izkušnjo, povezano s spolnostjo, 
ki ga je zaznamovala za celo življenje. Smo pa ponosni, da je uka 
žejo gasil tudi pri nas, in sicer v normalki, med leti...

K 1808-1810 
D 1810-1812 
O 1810-1814

I 150 let 
O 100 let 
P 90 let

11. Za konec pa še o letnemu času, ki ga ni. Zima in njene radosti se 
torej nočejo in nočejo z višin spustiti v nižine. Star pregovor, sicer v 
času, ko je nastal, še niso poznali ozonskih lukenj, pravi tako: Če v 
prosincu ni snega,...

4. Katerega leta so Novice- prvič objavile Prešernovo Zdravljico, ki je K jeseni namesto koša jabolk le zaboja bosta dva
leta 1994 z uveljavitvijo zakona o grbu, zastavi in himni, ki ga je spre- J zima res nič ne velja
jel Državni zbor RS, uradno postala slovenska himna? T ga mali travenj da

D 1844 
L 1845 
I 1848

5.

M
H
I

Ko smo že pri Prešernu, ki bomo spomin nanj praznovali naslednji 
četrtek, še vprašanje v zvezi z našo novo denarno enoto. Dr. France 
Prešeren je bil na tolarjih upodobljen na tisočaku, na evru pa je na 
kovancu za...

2 evra 
1 evro 
50 centov

6. Katerega leta je dan smrti našega največjega pesnika postal sloven
ski kulturni praznik?

O 1849 
Z 1944 
V 1990

7. Vrnimo se k denarju in evrom. Če vam je na zalogi ostalo še kaj 
tolarskih bankovcev, jih lahko brez provizije in časovne omejitve 
menjate le v...

S Banki Slovenije 
V poslovnih bankah in hranilnicah 
B izbranih trgovinah

8. Poleg evrov in Prešerna je letos aktualen tudi arhitekt Jože Plečnik, 
katerega leto obeležujemo in je z zvonikoma na farni cerkvi povezan 
tudi z Ribnico. Škoda, da njegov načrt katedrale svobode, kjer 
domuje slovenski parlament ni bil dokončan in je hram demokraci
je ostal brez stolpa. Lahko pa Plečnikovo mojstrovino občudujemo 
na kovancu za...

RESET9.RIEN1QA
SlOL.NET

Pravilne rešitve 
napišite na 
kupone in jih 
pošljite v kuverti 
ali na dopisnici 
najkasneje 
do 15. februarja 
2007.

Med pravilnimi rešitvami bomo znova izžrebali 5 lepih 
nagrad.

ISKRENA HVALA.

Ob pripravi in izvedbi letnega koncerta, ki je bil 29. decembra 2006 v župni
jski cerkvi sv. papeža mučenca Štefana v Ribnici, se zahvaljujemo vsem, ki 
so prispevali svoje znanje, trud in čas.
Medijski pokrovitelji večera so bili: Radio Urban, Radio Ognjišče, Radio 
Univox in glasilo Rešeto.
Finančno pa so nam pomagali:

ABO GRAFIKA D.O.O., LJUBLJANA, ANDREJ AMBROŽIČ S.P., 
PLETILNICA D.O.O., SODRAŽICA, INOTHERM D.O.O., ZASNOVA- 

GRADBENI BIRO -TONE LOVŠIN, RISTRO D.O.O, RIBNICA, 
PESKOKOP ANICA RIGLER, LEOKOM D.O.O., PROIZVODNJA, 

ELEKTRO PANJ, ANDREJ PUCEU in OBČINA RIBNICA kot glavni 
sponzor.

še prav posebej se zahvaljujemo ABO Grafiki d.o.o., Ljubljana, Andreju 
Ambrožiču s.p., ki nam že vsa leta stoji ob strani in nam velikodušno poma
ga.

Flvala vsem za vaš dar in pomoč.
Umetniško društvo Župnijski pevski zbor Ribnica

č'3
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blaöilni videz seje vedno spreminjal 
Jv razdobju nekaj deset let. Trgovci, 
krojači in šivilje so poskrbeli, da so 

uveljavili novotarije. Spremembe so 
opaznejše pri ženskih oblačilih. Za novosti 
v stilu oblačenja so se odločale predvsem 
mlajše ženske.
S konca devetnajstega in začetka dva
jsetega stoletja je ohranjenih precej 
fotografij premožnejših družin, ki so 
živele v ribniškem trgu. Ob pozornem 
ogledu lahko razberemo, kako so se 
oblačili. Zmerno so sledili oblačilnim 
smernicam tistega časa in se pokoravali 
takratnim zapovedim. Če bi se oblačili po 
svoje, bi bili soljudem v posmeh.

Pogled v babičino skrinjo
Piše: Alenka Pakiž

XVI. DEL

MlKLOVl, PORTRETIRANI OKOU LETA 1880. ANTON 

Arko (*1820+1896), gostilničar, pek, kuučar 

IN NEKAJ LET ŽUPAN V RIBNICI, Z DRUGO ŽENO MARIJO 

Lavrič (*1839+1907). V zakonu so se jima 

RODILE HČERKE JOHANNA (*1871), KAROLINA

(*1872), Helena (*1875) in Antonija (*1877). 
Zadaj stojita hčerki iz prvega zakona. Vsa 

DRUŽINA JE IZBRANO NAPRAVUENA. TAKOJ OPAZIMO 

SKRBNO, GLADKO NAZAJ POČESANE LASE IN NA 

TEMENU SPETE KITE, NAJLEPŠI ŽENSKI OKRAS TISTE

GA časa. Okoli vratu imajo speto okrasno ruti

co, čipke in broško. Gornji del oblačila se 

tesno prilega životu in ozkemu pasu. Mnogo 

PREMOŽNIH ŽENSK JE NOSILO STEZNIK "ŠNIRMOD- 

RC", IN SO BILE V PASU TAKO MOČNO STISNJENE, DA 

SO KOMAJ DIHALE. KRILA SO DOLGA, SPODAJ ŠIROKA, 

V BOKIH KOŠATA, V OBLIKI KRINOLINE. MANJŠI DEKLICI 

STA OBLEČENI V NABRANO SVETLO OBLEKICO S 

KRATKIM ŽIVOTOM "ZOTELNOM". VEČJA DEKLICA NA 

SREDINI PA IMA, PO TAKRATNI MODI, V PASU Z VOLAN- 

CO PODALJŠAN OPRIJET GORNJI DEL. VSA KRILCA 

SEGAJO POD KOLENA. VIDIJO SE SVETLE NOGAVICE IN 

TEMNI VISOKI ČEVLJI, KI SE ZAVEZUJEJO Z VEZALKAMI.

SVATJE NA POROKI LETA 1908. SEDITA ZAKONCA 

Ivana in Jakob Klun s sinom Jožetom (*1904), 
Jakob in Ivana-Kramarjeva z Gase sta imela na 

Struški uuci dobro stoječo gostilno in posest

vo in sta štela za premožna tržana. To izpričuje 

tudi njena obleka. Šivana je iz svilenega tafta, 

na prednjem delu in rokavih skrbno prešita z 

okrasnimi našitki. Dolga verižica z uro, zatakn

jeno v žepek za pasom pri krilu, broška na 

ravnem ovratniku in svetle rokavice dopolnju

jejo svečan videz. Dobro krojena moška obleka 

iz finega sukna, bela srajca z ovratnikom in

SVETLA KRAVATA, VERIŽICA Z URO , USNJENE ROKAV

ICE SO KAZALE NA DOBREGA GOSPODARJA. SlN JOŽE 

JE OBLEČEN V OTROŠKI KOMPLET, ŠIVAN S TRIČETRTIN

SKIMI HLAČAMI IN GORNJIM DELOM Z MORNARSKIM 

OVRATNIČKOM, KAR JE BILO V TISTEM ČASU PO ZADNJI 

MODI. V ROKAH DRŽI MATERIN KLOBUK. OBUT JE V 

ČEVLJE, KI SEGAJO DO MEČ. VELJALO JE NEPISANO 

PRAVILO, DA SO SE SVATJE PRAZNIČNO OBLEKLI. 

SVATINJI, KI STOJITA ZA NJIMI, STA OBLEČENI V 

OBLEKAH IZ BOUŠEGA BLAGA PO KROJU TAKRATNEGA

časa. Nakit in ženska ura na verižici, bogati

ROKAVI, OPRIJET GORNJI DEL, ZAPET DO VRATU, OZEK, 

STISNJEN PAS IN V BOKIH OŽJA KRILA, KI SE SPODAJ 

RAZŠIRIJO IN SEGAJO DO GLEŽNJEV, DAJEJO OBLAČIL

NI VIDEZ TRŠKIM ŽENAM TISTEGA ČASA.

Pokojni Janez Pirker je hranil fotografijo stare matere Pavle (*1862 +1916) izpred 

LETA 1900, KOJE BILA ŠE POROČENA S PRVIM MOŽEM J. ARKOM (*1840 + 1884). STOJI ZADAJ, 

DRUGA NA LEVI. VSI PORTRETIRANCI SO OBLEČEN! ZA SVEČANO PRILOŽNOST, V OBLEKE IZ BOUŠE

GA blaga. Imajo uruene pričeske. Ženske so počesane skrbno, gladko nazaj, kite imajo

SPETE NA TEMENU. OBLAČILA SO Sl OKRASILE S KRIŽCEM IN Z BROŠKAMI POD VRATOM. MOŠKA IMATA 

VISOKO ZAPET DOBRO KROJEN SUKNJIČ, VIDI SE VERIŽICA ZA URO, NE VIDI SE LAJBČEV. OTROCI NOSI

JO VSE SESTAVNE DELE OBLAČIL KAKOR ODRASLI. JUDI FANTIČI IMAJO KLOBUKE, TAKA JE BILA V TIS

TIH ČASIH NAVADA. RAVNE SUKNENE HLAČE SO RAZNIH DOLŽIN, TUDI PODKOLENSKE. OBVEZEN JE 

VISOKO ZAPET LAJBČ PREKO SVETLE SRAJČKE Z RAVNIM OVRATNIKOM. V HLADNIH DNEH SO PREKO 

OBLEKLI SUKNJIČ, KI SE JEZAPENJALZ ENOREDNIMI ALI DVOREDNIMI GUMBI. DEKUCE SO ZA BOUŠE 

PRILOŽNOSTI OBLEKLI V OBLEKICE Z DOLGIMI ROKAVI, ZAPETE ZADAJ PRI VRATU. KRILCE JE SEGALO

do meč. Otroci so tudi včasih hitro rasu, ponositi pa je bilo treba, dokler se je še lahko

OBLEKLO, ZATO JE VČASIH KRILCE TUDI KRAJŠE. VSI OTROCI SO OBUTI V VISOKE ČEVUE IN SVETLE 

BOMBAŽNE NOGAVICE. POGOSTO SO BILE NOGAVICE NAREJENE DOMA, IZ DOMAČE PREJE.

KRAMARČKOVI, LETA 1907. MATI MARIJA DEBEUAK, 

ROJENA PUCEU V GORIČI VASI LETA 1864, IN NJENI 

otroci: Ana (*1888+1974), Marija, Angela 

(*1891 + 1909), Janez (*1897+1979) učiteu v 

Ribnici, in France. Oče Janez je imel kmetijo, 

gostilno Pri Kramarčku na glavni uuci v Ribnici 

51, PA ŠE "FURAL" JE SUHO ROBO. PO NJEGOVI 

SMRTI, LETA 1903, JE GOSTILNO ZELO DOBRO VODILA 

MATI.

NA FOTOGRAFUI JE OPAZITI RAZLIKO MED MATERINO 

PRIČESKO, GLADKO POČESANO NAZAJ, SPLETENO IN 

ZADAJ ZAVITO KITO, TER DEKLETI, KI IMAJO PO 

MEŠČANSKEM VZORU MEHKO POČESANO KOŠATO 

OBUKOVANE LASE, UPOGNJENE V "ROLCO". KRILA 

SEGAJO DO GLEŽNJEV IN SO OŽJA V BOKIH IN TUDI SPO

DAJ. Svetle bluze z bogatimi rokavi in širokimi

MANŠETI SO NAREJENE TAKO, DA SE NOSIJO ZA 

KRILOM PO MESTNEM VZORU IN NIČ VEČ PREKO KRILA.

Vrat je še vedno zakrit z visokim ravnim ovrat

nikom in volancami. Fantiča imata preko svetle 

srajce z ovratnikom in kravato oblečen sukn

jič Z DVOREDNIMI GUMBI IN IZ ENAKEGA BLAGA

tričetrtinske hlače. Pri vseh so vidni visoki

ČEVUI Z VEZALKAMI.

rSrn-M'

E‘UI R5SET9.R!RN!<?A



Drago Milinovič - Derda

Portret igralca v 
glavni vlogi

r-^rago Milinovič - Derda 
1 stanuje v vasici Blate pri 

Ly Ribnici. To je majhna vas, 
ki leži ob vznožju Velike gore. 
Kar kmalu popoldan se sonce 
skrije za goro in Blate ostanejo 
dobršen del dneva v senci. 
Govori se, da so dolge temne 
dneve prebivalci Blat preživljali 
skupaj, se veliko pogovarjali, 
šalili, in tako naj bi razvili svo
jevrsten smisel za humor.
Bilje pošteno mačkast dan, ko 
sem le dobil Draga na telefon. 
Za pogovor je predlagaj umir
jen bar v Ribnici, da bi morda 
ob pogovoru še malo pozdravi
la od prejšnje noči razboleni in 
težki glavi.

Drago, letnik '68, rojen na slovenski kulturni 
praznik, 8. februarja, se ukvarja z igro in ima sta
tus svobodnega umetnika. Televizije se izogiba in 
je ne mara. Nekajkrat je sicer sodeloval v novolet
nih oddajah, a le zato, ker je potreboval denar. 
"Hitro lahko zaglaviš v teh jajcih kot zadnji rezervni 
pajaci." Jam se je Drago prvič konkretneje sez
nanil z igro in se leta '92 vpisal na Gledališko, 
igralsko in lutkovno šolo (GILŠ), ki jo je ustanovi
la Zveza kulturnih organizacij Slovenije (ZKOS) in 
je izšolala štiri igralske generacije. Bila sta sošol
ca z Matjažem Javšnikom in leta ' 94 sta prejela 
Severjevo nagrado za igralske dosežke. Prišlo je 
do pomote in Dragu so podelili nagrado neke štu
dentke AGRFT-ja . "Denarno nagrado sem pa 
seveda takoj stresel, oprosti, Sever, in hvala f/j "je 
sklenil roke in se z rahlo krvavimi očesnimi zrkli 
zazrl v strop.
Dragov opus je širok. Prvi kratki film z naslovom 
"Naprej" se mu zdi pravi začetek njegovega igran
ja v filmih, saj je že sam naslov dovolj zgovoren in 
obeta veliko. Sledila sta še filma "Rop stoletja" in 
"Zjutro", ki sta nastala v produkciji AGRFT. 
Vidnejšo vlogo je odigral "V lem", sledila je 
"Zadnja večerja" s sošolcem Javšnikom. Zadnjo 
večerjo so prijavili v ZDA na festival "odpičenih fil
mov", katerega vodji sta Robert De Niro in Martin 
Scorsese. Odigral je stransko vlogo v filmu Jana 
Cvitkoviča "Odgrobadogroba", za katero je prejel 
'Vesno". Po predstavitvi filma sta z Grego 
Bakovičem štopala domov iz Portoroža, ko so ga 
poklicali, naj pride nazaj po nagrado 'Vesna - za 
najboljšo stransko moško vlogo". Kot že z nagra
do iz leta '94 tudi z "vesno" ni imel sreče.

Črke so se razmazale 
zaradi dežja, kristal, "kar 
je verjetno zadnje, kar je 
naredila Rogaška, pre
den je propadla," pa se 
je vozil še kak mesec v 
prijateljevem avtu. "Saj 
veš, rock and roli 
človek, jebiga," se zas
meje in srebne požirek 
še kako poživljajočega

čaja.
Ne dolgo tega je predstavljal film 
"Odgrobadogroba" na Nizozemskem. V sklopu 
festivala, kjer so sodelovali še islandski, francoski 
in romunski filmi. Glavno nagrado pa so podelili 
nizozemski študentje komunikologije "našemu 
filmu". Španija je takoj odkupila pravice za film, 
sledile so še Poljska, Kanada in, zanimivo, Indija. 
Še pred filmi pa je Drago igral v več teatrih, v 
nekaterih pa še vedno sodeluje. Od leta 1994 je 
član teatra Ane Monro, za katero je postavil 
spomenik v parku Zvezda. Številke na spomeniku 
se zdijo kot letnice, ampak niso. Na spomeniku, 
oziroma kot je zdaj moderno reči, na obeležju so 
telefonska številka in uradne ure Gledališča Ane 
Monro na Kersnikovi. Ta projekt je spadal pod 
akcijo "Mesečno perilo", kjer je moral vsak član 
narediti po en projekt, ki ni bil nikjer napovedan,

Ribniški študentski klub v 
sodelovanju z JSKD 

Ribnica vabi

Gledališka predstava 
"Val die Welle" 

z Derdom, 
Ribnica, 3. 2., 

v centru Ideal, ob 20h

Gre za igro po resničnih dogodkih, o 

eksperimentu, ki se je zgodil na srednji 

šoli v Kaliforniji leta 1969:

Učitelj zgodovine si omisli eksperiment in 

šolarjem nazorno pokaže mehanizme 

totalitarnega sistema.

Val zavzame celo šolo 

in eksperiment uide 

izpod kontrole.

ampak enostavno odigran na ulici. Zdaj pa 
pripravlja prekop kosti Ane Monro. Z uličnim 
teatrom so gostovali že po vsej Evropi, razen po 
severnih deželah in britanskem otočju. Celo v 
Rusiji.

Z Javšnikom sta bila idejni vodji "Nasa kabinet 
teatra" in sta se ukvarjala v večini z improvizaci- 
jskimi tekmovanji. Sodeluje v Ekartovem 
"Imaginarnem teatru", kjer izvajajo resnejše 
drame, nastopal je še s "Teatrom Gromki", "Kil 
teatrom", ki se zdaj imenuje "Imaginarni teater". 
Odigral je tudi več lutkovnih predstav. Pravi, da bi 
se rad poizkusil v sinhronizaciji, ampak za zdaj še 
ni bilo možnosti.
Pred kratkim je posnel epizodno vlogo pod okril
jem Metoda Pevca, izvaja pa že predstavo "Val die 
Welle" v sodelovanju s koroškimi Slovenci. Z njo 
bo nastopil tudi v Ribnici, 3. 2., v centru Ideal, ob 
20h. Predstava je podkrepljena z vrhunsko in 
izbrano glasbo. "Ali se nacizem lahko ponovi? 
Nacizem ni nekaj, kar se tiče drugih, ampak je v 
vsakem izmed nas," postane resen in mi še 
navrže zgodbo o predstavi "Mirna Bosna", ki so jo 
odigrali v Bosni, kmalu po koncu vojne. "Vse je 
bilo razbito, strah in groza," zmajuje z glavo. "Igra 
se začne tako, da nekaj igralcev pride zamaski
ranih na oder in z nečim pokajo, otroci iz prvih vrst 
so kar zbežali. V Bosni pravijo, da če kaj poči, so 
to vrata ali granata," se poskuša nasmehniti. "Vse 
je prišlo za mano, ko sem prišel domov."
Svoje ustvarjanje v Ribnici je sicer zmanjšal na 
minimum, ker pravi, da ljudje, ki so tu zadolženi za 
kulturno dogajanje, ne pokažejo pravega zani
manja za njegove ideje in večkrat naleti na gluha 
ušesa. Pred leti je ustvarjal pod okriljem "A 
D' B' ? teatra", a je bilo kar naenkrat vsega konec. 
Nekaj let zapored je pripravljal tudi praznovanje 8. 
februarja, ampak so se pristojni odločili, da bodo 
raje najeli dražje izvajalce.
Je pa izpeljal svojevrstno 'monodramo' ob deseti 
obletnici osamosvojitve Slovenije. "Vsem je bilo 
pomembno le to, da je dela prost dan in nikjer ni 
bilo čutiti prazničnega razpoloženja. Z droga sem 
sunil zastavo, splezal na vrh dimnika v Ribnici, se 
slekel in začel tuliti: 'delavcem tovarne, kmetom 
zemljo!' Na vprašanje, če je bil čisto nag, odvrne: 
"Ko od majke roden!" Predstavo je v svojem 
udarniškem stilu zaključila policija z vabilom na 
sodišče, kjer je Dragu grozila kazen 120.000 SIT, 
izmazal pa se je le z opominom. Odtrga še en fil
ter moje, zanj očitno ne dovolj močne cigarete, in 
začne z namrščenim čelom: "Banda delavska, za 
katero sem se boril, pa je bila prepričana, da sem 
šel stavit in mi tako zapičila nož v hrbet. Če bi bil 
jaz njihov šef, bi jim dal kruh pa vodo za malico!"

Drago Milinovič - Derda se je gotovo navzel 
humorja, značilnega za vasico, v kateri živi, le da 
ga je on še izpopolnil in z njim javno nastopa. Je 
potemtakem pogoj za dober humor manj sonca? 
Goetheje na smrtni postelji dahnil: "Mehr Licht!" 
Kaj bi rekel pa Monty Phyton ali Fran Milčinski - 
Ježek? Morda: "Manj luči za dober humor?"

Sašo Hočevar 
Foto Laura Fajfar
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< EVRO - velik korak 
Slovenije
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Slovenija je v zadnjih dveh 
letih brez dvoma evropsko 
presenečenje. Dosegamo 
rezultate, kijih najrazvitejše 
evropske države postavljajo 
za ogledalo sebi in drugim 
državam, predvsem tistim, 
ki hočejo vstopiti v Euro 
club.

Mnogi kazalci, ki jih dosegamo, so izred
no dobri. Delno so sicer povezani z dobri
mi kazalci evropskih in svetovnih gibanj, 
saj je Slovenija, tako kot vse ostale države, 
vpeta v mednarodni prostor in je od njega 
soodvisna. Vendar pa ostaja neizpodbitno 
dejstvo, da smo trende in gibanja izredno 
dobro izkoristili.
Istočasno pa smo tudi ena redkih držav v 
Evropi, ki se je lotila reform, in to sistem
atično, celovito in predvsem dovolj resno 
in smelo. Brez reformnih ukrepov na 
področju davčnega sistema, gospo
darskih vzpodbud in olajšav, administra
tivnih poenostavitev... in prestrukturiranj 
proračunov za letošnje in naslednje leto, 
zagotovo ne bi bilo mogoče doseči nad
povprečne gospodarske rasti, rasti 
zaposlenosti in padanja števila brezposel
nih, pa 3% realne rasti plač, zmanjšanja 
razvojnega zaostanka za EU in še česa. To 
so rezultati, ki jih ta država nikoli prej ni 
dosegala. Tudi zaradi teh dosežkov 
Slovenije predsednik vlade Janša, 
finančni minister Bajuk in drugi člani vlade 
uživajo veliko spoštovanje evropskih kole
gov.
Nedvomna pokazatelja, da je sedanja 
slovenska politika v Evropi nekaj poseb
nega, sta vsaj dva - sklep institucij EU-ja, 
da skupna evropska valuta EUR postane 
tudi naša nacionalna valuta in vklop 
Slovenije v predsedovanje EU(za Nemčijo 
in Portugalsko) v prvem polletju prihod
njega leta. S tem se ne more pohvaliti 
nobena nova članica EU.
Ne glede na to, da vlada in koalicija doma 
doživljata nenehne kritike (nekritične) 
opozicije, gleda Evropa na nas povsem 
drugače. Ob tem se postavlja vprašanje, 
zakaj taka razlika v ocenah in ali statistične 
kazalce in dejanska stanja naša opozicija 
razlaga drugače kot EU?
Možnih je več razlag in odgovorov, zakaj 
se opozicija tega poslužuje. Vendar, če 
Slovenija dosega 2x večjo gospodarsko 
rast kot Nemčija in če se Slovenija z večjo 
hitrostjo, kot je napovedovano, približuje 
evropskemu povprečju, ali je to za 
Slovence res slabo in za koga je to lahko 
slabo?
Dejstvo je, da je nezadovoljen predvsem 
del tiste politike, ki je prej desetletje ob 
bistveno slabših kazalcih govorila o velikih 
uspehih države. Takrat, ko smo se otepali 
s težavami na vseh ravneh, smo potrebo
vali zgodbo o uspehu.

Tedanja politika jo je zaradi pokrivanja svo
jih težav sproducirala in jo spravila v 
javnost. Veliko ljudi se je tedaj sprijaznilo, 
da sploh ni možno boljše voditi države. 
Vendar šele sedaj, ko je druga politična 
skupina (sedanja koalicija) po volitvah leta 
2004 dobila le malo več možnosti in nekaj 
več časa, je zgodba o uspehu postala 
uspeh. Postala je stvarnost. In ta 
stvarnost je največji problem sedanje 
opozicije.
Kakorkoli si kdo razlaga težave in prob
leme v opoziciji, dejstvo je, da so največji 
realni problem opozicije rezultati sedanje 
vlade in koalicije. Prav njihovo spoznanje, 
da je t.i. rezervna politična elita, ki je "po 
nesreči" dobila zadnje državnozborske 
volitve, ustvarila mnogo boljše pogoje za 
delovanje gospodarstva, posameznikov in 
države kot celote, ki so se hitro prelili v 
dejansko velik 
pozitiven skok 
kazalcev, je nji
hov največji 
cmok. Ker tega 
ni možno prikri
vati ali mazati z 
raznimi afericami 
(metle in praški 
Ruplove Mete,

Strojani,...), ne glede na to, kako močno 
pritiskajo in posiljujejo medije, je povzroči
lo nesoglasja med ključnimi nosilci opozi
cijske politike.
S tem ko pomembni opozicijski politiki 
govorijo o slabem delu vlade, slabih rezul
tatih in slabi perspektivi pravzaprav pove
do, da niso sposobni realne in poštene 
presoje, da niso pripravljeni na soočenje 
konceptov in rezultatov. Dober pokazatelj 
razmer in stanja v opoziciji je tudi ocena 
dosežkov volilnih rezultatov zadnjih nekaj 
volitev, ko ne zmorejo niti približno enotno 
ugotoviti, ali so bili uspešni ali ne.
Tudi zato so notranje težave v nekaterih 
opozicijskih strankah tako velike.
Kako drugače ravnajo evropski politiki, ki 
ne glede na politično opcijo, ki ji pripada
jo, Sloveniji priznavajo rezultate in 
dosežke, se je pokazalo pred nekaj dnevi 
(15. januarja), ko smo slovesno praznovali 
"Dobrodošlico evru". Prav vsi govorniki, 
tako tisti iz območja evra kakor tisti, ki si za 
prevzem evra še prizadevajo, so soglasno 
izrekli priznanje za uspehe Sloveniji. 
Morda se bomo le kaj naučili od drugih 
držav.
Bil bi že čas.

Jože Tanko 
poslanec SDS v DZ
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POKONČNO, 
POŠTENO, Z 
VESELJEM DO 
ŽIVLJENJA IN ZA 
LJUDI

Rodnost je v Sloveniji zelo nizka, tako da se 
populacija ne obnavlja - narod počasi izumira. 
Tega se zaveda Vlada, še posebej pa jaz kot 
minister za delo družino in socialne zadeve. 
Potrebno je ukrepati nemudoma - zato smo 
pripravili strategijo za večjo rodnost in jo_ 
predstavili javnosti. Če ne bo otrok in večje 
rodnosti, postavljamo pod vprašaj smiselnost 
prizadevanja za samostojnost Slovenije ter ne 

nazadnje tudi uveljavljanja 
gospodarskih in socialnih 
reform. S strategijo smo se 
odzvali na vseh področjih, 
za podlago pa postavili tri 
temeljne smernice.

Ob koncu starega in na začetku 
novega leta je v navadi, da pre
gledamo svoje dosedanje delo in 
upremo pogled naprej. Prav je, da 

vam dam tudi jaz odgovor za 
svoje delo v preteklem letu. 
Zaključil sem na moč naporno 
in bogato leto tako svojega 
osebnega kakor tudi poklicne
ga življenja. Ko sem pred letom 
gledal na prehojeno pot v letu 

2005, sem bil prepričan, da se ga ne da ponoviti, da bolj, kakor 
smo na ministrstvu delali, se ne da. A če človek hoče in ima 
zavest, da mora, ker ljudje to od nega pričakujejo, potem 
zmore veliko več - vendar ne brez dobrih sodelavcev.
Povsod se najdejo taki in drugačni in tudi v moji družbi so se. 
Zakaj bi torej omahovali? Sv. Pavel pravi: "Kdo je zoper nas, če 
je Bog z nami?"
Tako smo zares trdo delali in na zakonodajnem področju 
pripravili veliko sprememb, ki so prispevale k večji socialni 
varnosti zapostavljenih, upokojencev, družin, inalidov, brez
poselnih. Veliko truda smo vložili v preprečevanje zlorab na 
področju socialnih prejemkov in nadomestil. Tudi vam, 
Ribničanom, sem dodal nekaj razloga za zadovoljstvo in nas
meh: zagotovili smo denar in začeli z gradnjo bivalne enote za 
najtežje invalide in dodelili koncesijo za gradnjo doma starejših 
v Ribnici. Vendar, poznate reklo, človek obrača, Bog pa obrne. 
In leto se ni zaključilo tako, kot ste morada pričakovali. Tik pred 
vložitvijo zakonov o štipendiranju, študentski prehrani in 
Družinskega zakonika v zakonodajni postopek se je zgodila 
moja razrešitev. Je bil to uspeh ali neuspeh, je bilo leto 
uspešno ali neuspešno?
Glede na vloženi trud, dosežene cilje, ki smo si jih zastavili, 
sem iskreno vesel leta 2006 in tudi ponosen na prehojeno pot. 
Če ministrski položaj jemlješ kot orodje, s katerim napraviš 
potrebne spremembe za ljudi, potem sem v polni meri oprav
il poslanstvo. Če pa bi bil cilj za vsako ceno ostati minister in 
imeti položaj, bi lahko dejali, da ni bilo uspešno. Zato lahko 
rečem, da je bilo to najuspešnejše leto v mojem življenju. Vsi 
prejšnji mali dosežki so bili priprava za delo v letu 2006.
Je moja razrešitv uspeh ali neuspeh? Na prvi pogled je to za 
koga neuspeh, a povem vam, da sam tega ne jemljem kot



neuspeh, pač pa kot pomembno izkušnjo za 
svoje nadaljnje življenje in delovanje. Vem, da je 
to koga od vas prizadelo ali celo razjezilo.
Vsem, ki ste mi izrekli podporo ali pa na kak drug 
način izrazili strinjanje z mojim ravnanjem, 
izrekam zahvalo! Razrešitev me je prazaprav 
prepričala, da sem delal prav in da je potrebno 
samo tako naprej. Pokončno, pošteno, z vesel
jem do življenja in za ljudi. To je prava pot in 
prava smer.
Če sem pred enim letom včasih podvomil v ta 
recept, sem danes vanj prepričan.
Sedaj sem zopet poslanec, kar mi ni tuje in kjer 
sem svojo politično pot tudi začel. A danes bolj 
pogumen in bolj prepričan v svoje poslanstvo 
kot kdajkoli prej. Spet bom vsak ponedeljek v 
poslanski pisarni v Ribnici na voljo za pogovore 
z vami, skupaj bomo reševali konkretne zagate in 
težave, a ne le zase, pač pa tudi za druge. 
Ribnici in Ribniški dolini se nisem nikoli iznever
il. Prepričan sem, da bomo Ribnici vrnili nasmeh 
in Sloveniji pokazali, da ni nič pretežko, če ljudje 
hočejo.

Mag. Janez Drobnič

F*ISItfSJt

Tudi v Sloveniji postaja vse bolj očitno, da bo 
morala družba temeljiteje obravnavati nasilje na 
delovnem mestu - mobbing, ki pomeni sodobno 
obliko sistematičnega psihičnega trpinčenja, 
šikaniranja, ustrahovanja sodelavcev. Vse več 
objav obravnava to temo. Posledice mobbinga so 
namreč zmanjšanje storilnosti, bolniška odsot
nost, brezposelnost in v skrajnem primeru samo
mor. Mobbing je izrazit na delovnih mestih z zelo 
visokimi zahtevami. Pogosta oblika šikane je "pre
razporeditev" sodelavca z namenom njegove 
diskreditacije. Značilne žrtve mobbinga so 
poštenjaki, ki opažajo nepravilnosti, telesni invali
di, bolni posamezniki, mladi začetniki in nazadnje 
zaposleni starejši delavci pred upokojitvijo in tisti, 
ki pomenijo delodajalcu "presežek" itd. Namen 
izvajalca mobbinga je škodovati sodelavcu, ga 
izločiti, prisiliti, da zapusti delovno mesto. 
Ocenjuje se, da je kar 90 % tistih, ki se odločijo 
za tožbo zaradi nezakonite odpovedi, žrtev mob
binga. Šikaniranje je izjemno težko dokazati, pa 
tudi odškodnine so pri nas z nekaj sto tisoč tolar
ji zelo nizke, ugotavljajo strokovnjaki. Zato se žrtve 
večinoma ne odločajo za odškodninsko tožbo. 
Pred vložitvijo civilne tožbe bi bilo smiselno 
najprej doseči kazensko obsodbo izvajalca mob
binga, meni stroka. Z mobbingom se pri nas 
zares še ne ukvarjamo, saj nimamo niti ene večje 
raziskave s tega področja. Še huje, zakonodaja se 
vede tako, kakor da ga nikjer ne zazna. Na 
Hrvaškem, denimo, pa so se delavci-žrtve mob
binga, ter psihologi, sociologi, zdravniki, pravniki 
že organizirali, da bi se uprli nasilju na delovnem 
mestu. Prostovoljno svetujejo žrtvam mobbinga. 
Ustanovili so tudi društvo za pomoč in osveščan
je žrtev mobbinga. Njihova delovna skupina že 
pripravlja predlog zakona za preprečevanje mob
binga. Nedavno je bila objavljena že prva raz
sodba na hrvaškem prvostopenjskem sodišču. 
Spor je dobila znanstvenica inštituta, ki je bila raz
porejena na nivo del čistilk in ji je bilo

enmiEin
Novi "britof" v Hrovači

V zadnji številki Rešeta (dec. 2006) je na strani 
26 kratko notirano poročilo o investicijah v teku in 
planu 2007. Na sliki je viden del razširjenega oz 
podaljška pokopališča v Hrovači, v smeri oz. 
križišča Male Hrovače. Na sliki ne izstopa kaj 
posebnega, vse je videti skromno umeščeno v 
prostor, ustvarja navidezni mir in spokoj duše. 
Povsem drug pogled se mi odpre, ko obiščem 
pokopališče. Bližnji, povečan pogled, ki nam je 
slika ne daje, pričara popolno neskladje med 
obstoječim delom in povečavo. Zagotovo zato, 
ker stari del, obdan s kamnitim obzidjem, daje vtis 
celote. Novi del pa je kot nekakšen privesek (to 
ni prizidek) in nima nikakršne skladnosti s starim 
delom. Bolj je vse podobno sprehajališču. 
Mislim, da projektant v tem primeru ni videl celote 
ali pa nima osnovnih likovnih "estetskih" danosti. 
"Prilepiti" plastificirano ograjo na stari, kamnati 
zid resnično ne gre. Ali pa moja ( naša ) predsta
va skladnosti ni primerna času. Morda je hotel 
projektant doseči vtis "raja", ko zelenje (ciprese) 
po rastejo in ustvarijo igro svetlobe in sence.
Tu novo ne gre vštric s starim.

Strošek 'novega dela "britofa" pa je skromno 
definiran v stavku, da je "zanj občina odštela 58 
mio sit", Marija "pomagej"!
Številka, za katerega se zdi, da se je nekdo lahko 
zmotil. Po mojem mnenju je verjetno številka 
napačno sešteta in podana nam, ki preberemo in 
poizkusimo razumeti vsebino številke. Za 58 mio 
bi lahko zgradili vsaj recimo 2 stanovanjski hiši ali 
kupili približno 10 do 12 gradbenih parcel v zazi
dalni coni Hrastje itd...Če gre večji del za nakup 
zemljišča novega "britofa", recimo 4 grad. parcel, 
še vedno ne pridemo niti do polovice zneska 58 
mio. Ali je tu zemlja cenjena kot nekje v središču 
Dunaja? Zanimivo!
Ali mi in nam vsem Ribn'čanom lahko pristojni 
občinski organ (verjetno okolje in prostor) lahko 
sporoči stroške po posameznih postavkah, da so 
prišli do 58 mio sit; mislim skupne stroške 
zemljišča, materiala ter dela "izbranih" izvajalcev. 
Ribničani pričakujemo odgovor odgovornih 
oseb, ki smo jim zaupali vodenje in pogajanja.
Ali je komunalni prispevek občine za zemljišče 
podaljška "britofa" Hrovača, kot je postavljen v 
zazidalni coni Hrastje?

Marjan Petek, Lepovče

Mobbing - šikaniranje sodelavcev, doklej še brez posledic?

onemogočeno normalno delo. V Evropi obrav
navajo mobbing resno. Najboljše zakone imajo na 
Švedskem, v Franciji in Švici. Tisti, ki trpinči, je 
kazensko odgovoren, žrtev pa lahko zahteva 
odškodnino. V Nemčiji ugotavljajo, da "strah 
sodelavcev pomeni denar". Opravljena študija je 
pokazala, da zaradi strahu sodelavcev podjetja 
izgubijo 100 milijard EUR letno. Zmogljivost 
šikaniranega delavca se zniža za ca. 20 %! 
Sanacija posledic mobbinga pa seveda poveču
je izdatke za zdravstvo in socialo! Produktivnost in 
konkurenčnost gospodarstva in države pa še 
naprej ostaja odprto vprašanje. Zato nemška 
pravna država vse pogosteje sankcionira tudi 
pojave mobbinga, čeprav ta v zakonodaji ni 
eksplicitno naveden. Potrjena je odmevna raz
sodba delovnega sodišča, ki je zaradi mobbinga 
obsodilo avtomobilski koncern DaimlerChrysler, 
kjer so pred tremi leti premestili vodjo področja 
na nižje delovno mesto. Onemogočeno mu je 
bilo še vsako delo, tako da je nazadnje delovni 
čas presedel. Zato je zbolel. Sedaj mu morajo 
izplačati izpadle dohodke in odškodnino 25.000 
EUR. Koncern spoštuje razsodbo. Odmevno je, 
daje koncern odpustil vodjo - izvajalca mobbinga, 
ki je skupaj s kadrovsko službo izvedel to neza
konito premestitev in izvajal šikaniranje. Zoper 
njega pa je podana še civilna obtožba. S pojavom 
mobbinga v nemških javnih podjetjih se ukvarjajo 
tudi poslanci oz. parlamentarna komisija za peti
cije. Ta je letos v ta namen dobila celo nova 
pooblastila. S pojavom "mobbinga - kuge 21. sto
letja" se ukvarjajo celo inštitucije nemških Cerkva. 
Lani je tudi višje britansko sodišče prisodilo izjem
no veliko odškodnino žrtvi psihološkega nasilja 
na delovnem mestu. Žrtev je bila tajnica v lon
donskem poslovnem središču City. Tožila je svo
jega delodajalca, Deutsche Bank, ker je ni zašči
til pred psihološkim terorjem. Teror so izvajale štiri 
sodelavke. Doživljala je živčne zlome in zbolela, 
delodajalec pa mora za vse tegobe plačati1,2 mil
ijona evrov. Ob tem angleški raziskovalci nasilja 
na delovnem mestu ugotavljajo, da se to dogaja

zlasti ljudem, ki predlagajo spremembe, so visoko 
produktivni, se prostovoljno javljajo na naloge, 
imajo visoko integriteto, visoke etične standarde, 
si prizadevajo za človekove pravice, dostojanstvo 
in spoštovanje. Tudi pri nas se nekaj premika. Na 
nedavnem seminarju o varnosti in zdravju pri delu 
je Klinični inštitut za medicino dela obravnaval 
tudi temo nasilje na delovnem mestu. Ugotovili 
so, da bi bilo treba vzpostaviti sistem svetovanja in 
pomoči žrtvam, ki bi žrtve, priče in tudi 
pooblaščene zdravnike spodbujal k prijavi in reše
vanju primerov psihičnega nasilja. Prepoved psi
hičnega nasilja in obvezno zagotavljanje pogojev 
za dostojanstvo pri delu pa bi morali vključiti tudi 
v slovensko zakonodajo. Danes namreč noben 
zakon ne ščiti delavcev pred psihičnim nasiljem, 
ampak se morajo taki primeri psihičnega nasilja 
na sodišču "skriti" za drugačnimi problemi, kar pa 
žrtvam otežuje in podaljšuje pot do pravice. Žal 
pa smo nedavno lahko v slovenskem tisku še pre
brali: "Najbolj šepamo pri odnosih z zaposlenimi". 
To je pokazala mednarodna raziskava o praksi 
družbene odgovornosti podjetij. Podjetja 
družbeno odgovornost razumejo zgolj kot izpol
njevanje zakonodaje ter marketinško naravnano 
"sponzorsko dobrodelnost". Napoveduje pa se, 
da bodo trg oz. potrošniki vedno bolj cenili 
družbeno odgovorna podjetja, tudi njihov odnos 
do zaposlenih. Praksa ponekod to že potrjuje. 
Ugled in uspeh na trgu pa vedno ceni tudi kapital. 
Za doseganje boljšega ugleda glede družbene 
odgovornosti podjetij in seveda zaradi žrtev 
samih bo pri nas očitno potrebno proučiti "odnos 
do zaposlenih" in nagrajevati tudi "družini prijazna 
podjetja". Mogoče tudi z boljšimi novimi zakoni, 
tudi za preprečevanje mobbinga-nasilja na 
delovnem mestu? Na vrsti je torej "javna stroka" in 
seveda zakonodajalec. Doklej bo šikaniranje 
sodelavcev še brez posledic za nasilneže, je torej 
aktualno javno vprašanje za naše izvoljene 
poslance!?

Franc Mihič, Ribnica

.Rešeto

iO
Tr

sz
>i

ta
i



»O
l

ZADNJI DAN POUKA V LETU 
2006

ŠOLSKA STAVBA, V KATERI POTEKA POUK PRVE TRI

ADE, JE BILA ZGRAJENA LETA 1907.

rf ZRNO NA ZRNO
POGAČA, KAMEN 

R NA KAMEN 
PALAČA

Stari pregovor naj bo izhodišče v poročilu 
šolskega sklada, s katerim že tretje leto zbiramo 
prostovoljne prispevke, da bi našim osnovnošol
cem omogočili boljše pogoje življenja in dela na 
šoli.
Skupaj s predstavniki staršev v svetu staršev in v 
upravnem odboru šolskega sklada sem začuden 
nad skromnim izkupičkom preteklega 
koledarskega leta. Zbrali smo 473.000 sit, kar je 
premalo za načrtovano namestitev dodatnih 
garderobnih omaric. Po sklepu zadnjega ses
tanka šolskega sklada smo 82.000 sit porabili za 
prijavnino na tekmovanje iz matematike in fizike, 
ostanek pa smo prenesli v tekoče leto.

Hvala vsem, ki ste darovali že doslej!
Odločite se za prispevek ponovno ali pa letos 
prvič zaradi:
- pripadnosti šoli, ki je bila morda tudi vaša šola
- pomoči mladi generaciji; današnji učenci 

bodo vaši bodoči sodelavci
- svojih lastnih otrok

Predstavniki staršev so iskali možnosti za vplivan
je na zavest staršev, da bi vsaka družina_prispe- 
vala denar, in tako bi zagotovo zbrali več. Zelje za 
nadstandardno opremo so velike, predvsem pa 
drage. Naj znova omenim dodatne garderobne 
omarice, zelo humana pridobitev bi bila 
namestitev dvigala v stavbi C, zaradi zahtev 
današnjega časa potrebujemo sodobnejšo raču
nalniško opremo in učila, vedno pa je dobrodošla 
pomoč socialno šibkim družinam pri udeležbi 
otrok v šoli v naravi. Na položnice, ki jih bodo otro
ci letos prinesli domov, bomo pripisali namen zbi
ranja: nakup nadstandardne opreme in
vzpostavitev internetne povezave med tremi šol
skimi stavbami. Namen porabe sredstev bo 
upravni odbor šolskega sklada določil glede na 
višino zbranih sredstev.

Ravnatelj FRANCE IVANEC

Učenci OŠ dr. Franceta Prešerna Ribnica smo 
22. decembra dočakali težko pričakovani zadnji 
dan pouka v letu 2006. Ker je bil ta dan nekaj 
posebnega, tudi pouk ni potekal kot običajno. 
Učenci 5. in 7. razredov so se prvi dve šolski uri 
odpravili v TVD Partizan in v Športni center, kjer 
so se naučili nekaj preprostih plesnih korakov z 
učitelji plesne šole Bolero, ki tudi tedensko

poučuje na naši šoli. Medtem smo bili učenci 8. 
in 9. razredov razvrščeni v pet skupin, ki so jih 
vodili prostovoljci: Karin Žnidaršič, Katja 
Grebenc, Mitja Ilc, Katarina Podobnikar, Urša 
Jaklič, Nada Perko, Jerneja Merhar, Jana Rus, 
Martina Tanko in Tea Lovšin, njihovo delo je pove
zovala Katja Rus. V vsaki skupini sta bila po dva 
prostovoljca, s katerima smo se učenci pogovar

jali o lepem vedenju. Na čim bolj zanimiv 
način smo poskušali prikazati odnose med 
vrstniki in drugimi generacijami. Ob koncu 
smo še izdelali plakate na temo lepo 
vedenje, da zdaj krasijo stene naše šole. 
Po končani drugi šolski uri smo odšli v 
matične učilnice, kjer smo dve šolski uri 
preživeli še z razrednikom. Učenci 9. razre
dov pa so zadnji dan pouka v letu 2006 
preživeli v nasprotnem zaporedju: prvo in 
drugo šolsko uro z razrednikom, tretjo in 
četrto pa v skupinah.
Mnenje prostovoljk, ki so vodile po dve 
različni skupini, je, da je učencem tema o 

lepem vedenju všeč, 
mogoče pa se je zdela 
nekaterim malo dolgo
časna. Pohvalile pa so 
izdelke učencev 9. razre
dov. Učitelji plesne šole 
Bolero pa menijo, da so 
učenci 5. in 7. razredov 
zelo pridni in radi pleše
jo. Dan je bil tudi za veči
no učencev zanimiv.

INESŠUŽNIK, 8.c, Šolsko 
novinarstvo, 

OŠ dr. Franceta 
Prešerna Ribnica

IZLET Z RIBNIŠKIM RDEČIM KRIŽEM

Odzvali smo se prijaznemu vabilu Brede Oražem, da gremo na enodnevni 
izlet na Debeli rtič. To zdravilišče praznuje 50 let obstoja.
19. novembra smo se izpred centra Ideal odpeljali proti morju.
Vreme nam je bilo tudi naklonjeno, saj ni deževalo. Pred hotelom Bor nam 
je gospa Breda na kratko predstavila zgodovino tega čudovitega 
mladinskega zdravilišča, potem pa smo se sprehodili po parku z najra
zličnejšim mediteranskim drevjem, grmičevjem in cvetjem. S polnimi 
pljuči smo vdihovali krasen zrak, nekaj izletnikov pa seje šlo namakat v 
zaprt bazen s toplo morsko vodo še pred kosilom.
Po kosilu je zadonela harmonika Jožeta Osvalda, tudi zapeli in zaplesali 
smo. Vzdušje je bilo zelo prijetno. Nekateri so se kopali tudi po kosilu.
Ob pol petih popoldne smo se poslovili od lepega zdravilišča in se napotili 
proti domu. Če pregovor, daje smeh pol zdravja, drži, smo si prav gotovo 
pridobili en dan življenja več. V avtobusu so kar tekmovali, kdo bo 
povedal boljšo šalo. V Loškem Potoku smo se poslovili od Potočanov in se 
odpeljali domov.
V imenu vseh udeležencev se zahvaljujemo Oražmovi za vse, kar je orga
nizirala, in seveda tudi prijaznemu šoferju g. Klančarju za udobno in 
varno vožnjo.

V imenu vseh VERA LAVR1V
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PREDPRAZNIČNI SVETI GREGOR

Na Podružnični šoli Sveti Gregor, ki 
sodi k OŠ dr. Ivan Prijatelj Sodražica in 
je v občini Ribnica, smo pripravili 
božično - novoletno prireditev. Božični 
čas je čas miru, topline premišljevanja, 
pozornosti. Za našo malo šolo pa je bil 
to čas gledališke, likovne, gibalne, glas
bene in literarne ustvarjalnosti. Čeprav 
šolo obiskuje le 21 učenk in učencev, 
je bil program po besedah številnih 
obiskovalcev, ki so napolnili dvorano pri 
Svetem Gregorju, zanimiv, pester in 
čaroben. Med kratke gledališke pred
stave O zajčku, zvezdicah in novoletni 
smrečici, Štirih godcih ter Škratih 
dedka Mraza so bile posejane novo
letne želje - pesmi in misli - ki so jih 
zapisali otroci sami. Iste otroke smo 
potem slišali peti v šolskem zboru z 
zborovodkinjo Petro Košmrlj, z lučkami 
so se ob smrečici in Božičku pred
stavili še z nemško in angleško pesmi
jo. Obiskovalce - starše, krajane, pri
jatelje - so zelo navdušili s skupinskimi 
plesi Kukarače in Darila, še posebej pa 
s plesom Štirje letni časi ter na koncu 
enourne prireditve z božično kore
ografijo, ko so se na odru vrteli vsi od 
najmlajših drugošolcev do najstarejših 
petošolcev. Ob tej priložnosti bi,se 
učiteljici Zdenka Kljun in Ana Porenta, 
ki sva z otroki oblikovali prireditev, radi 
zahvalili predvsem Janezu Lavriču, 
našemu hišniku, ki je priskrbel vso 
tehnično opremo, Anici Levstek za 
čiščenje dvorane, Jerneju Oblaku, ki 
nam je za vaje in prireditev posodil 
ogrevalni top, da nas ni zeblo, ter 
Angelci Pucelj in Nives Tanko, ki sta 
video kamero zabeležili dogodek. Seveda pa ne 
moremo mimo tega, da ne bi izrazili navdušenja 
nad visokim obiskom - naše prireditve se je poleg 
ravnateljice šole, Majde Kovačič Cimperman, 
udeležil tudi župan občine Ribnica, Jože Levstek.

Prikaz letnih časov

ŠTIRJE GODCI

foto- in S tem so nam vsi prisotni pokazali, da jim je mar 
za našo malo šolo, ki prinaša kraju utrip, ga barva 
in bogati z ustvarjalnostjo. Z veseljem bomo s 
tako podporo ustvarjali tudi v novem letu.

Tekst in foto ANA PORENTA

vmzC JHBNICA

Natečaj za vpis 
predšolskih 
otrok v Vrtec 
Ribnica

'Vrtec Ribnica objavlja natečaj za 
vpis predšolskih otrok v dnevni pro- 
gram, krajši program in popoldans
ki vrtec za šolsko leto 2007/2008 
(od 1. 9. 2007)

Čas vpisa: od 1. do 16. marca 2007 
od 8. do 12. ure.

Vpisno mesto: Vrtec Ribnica, 
Majnikova 3, 1310 Ribnica; uprava 
vrtca - pisarna svetovalne delavke 
Kontaktna oseba: Erna Zabukovec

'Vlogo za vpis otroka v vrtec dobite 
pri svetovalni delavki vrtca ali na 
vrtčevi spletni strani www.vrtecrib- 
nica.com in jo izpolnjeno vrnete do 
15.3.2007.

V primeru, da bo prijav za sprejem 
otrok v dnevni program vrtca več 
kot je prostih mest, bo o sprejemu 
odločala Komisija za sprejem otrok 
v vrtec.
V primeru, da število prijav za kra
jši program vrtca in popoldansko 
varstvo ne bo zadoščalo za obliko
vanje oddelka, vas bomo o tem 
pisno obvestili.

Potrkali smo na prava vrata

Novo kolo na POŠ Dolenja vas
Na podružnični šoli 
Dolenja vas se je že dlje 
časa kazala potreba po 
šolskem kolesu. Učenci 4. 
razreda namreč vsako 
leto spomladi opravljajo 
kolesarski izpit.

Poleg teoretičnega znanja morajo pri
dobiti tudi izkušnje v spretnostni 
vožnji na poligonu in praktično vaditi 
vožnjo na prometnih površinah. 
Večkrat se zgodi, da kdo iz različnih 
vzrokov ne more v šolo pripeljati svo
jega kolesa ali pa mu med vožnjo kaj 
odpove.
Prošnjo, v kateri smo utemeljili potre
bo šole po kolesu, smo naslovili na

.üB&ero

podjetje INOTHERM d.o.o iz 
Prigorice. Kot se je kmalu izkazalo, 
smo potrkali na prava vrata, saj so 
nam pokrili celotne stroške za 
nakup kolesa s pripadajočo opremo 
in čelado.
Nova pridobitev predstavlja za našo 
šolo veliko olajšanje pri opravljanju 
kolesarskih izpitov, zagotavlja večjo 
varnost v cestnem prometu in lažje 
uresničevanje ciljev pri predmetu 
naravoslovje in tehnika.
Podjetju INOTHERM d.o.o se za 
podarjeno kolo lepo zahvaljujemo. 
Želimo jim še veliko poslovnih uspe
hov.

Vodja podružnične šole 
Sonja Pogorelc
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KRAJEVNA SKUPNOST RIBNI
CA V NOVEM MANDATU

Piše
Darinka Suuevič

Vsak se znajde, 
kakor ve in zna

Življenje nas postavlja v vedno nove situacije, 
četudi ne izgleda tako. Res pa je, da problemi 
vzamejo večini ljudi mnogo časa in energije. 
Odziv na njih je različen. Posamezniki jih rešujejo 
hitro, organizacijsko so spretni in popolni, drugi 
jih pustijo malo uležati; včasih je res potrebno. 
Tretji se ne spoprimejo z njimi, čeprav se zaveda
jo, da ni vse tako, kot bi moralo biti. Potegnejo se 
kot polž v svojo hišico. Četrti rešitve prelagajo na 
druge, ker le-te ne dozorijo v njih ali so celo tako 
negativni, da za nastalo situacijo krivijo druge. 
Veliko je še raznih variant, a ostala bom le še pri 
ljudeh, ki se zatečejo v bolezen, saj če si bolan, 
dobiš kanček pozornosti doma, pri prijateljih, v 
službi ali pri zdravniku, o čemer govori 
Svvamijijeva satsang zgodba O PLJUČNICI. 
"Posamezniki se zaradi nesporazumov okrog 
malenkosti doma, pri prijateljih spustijo tako 
nizko, da poiščejo rešitev v boleznih, tako kot 
neka gospa, katere zdravnika sem imel priložnost 
spoznati. Ta zgodba je več kot očitna:

Ta gospa je prihajala k mojemu znancu, 
zdravniku splošne prakse, zelo pogosto. Enkrat 
je imela nahod, drugič jo je zbadalo v vratu, 
naslednjič je pokašljevala in tako dalje. Bila je 
bogata, preglede je vedno dobro plačala. 
Zdravnik ji je vsakič kaj predpisal, ker niti slišati ni 
hotela, da ne potrebuje zdravila za tako majhno 
infekcijo. Po enem letu mu je rekla:
- Doktor, ali ne morete ozdraviti te bolezni? 

Stalno se mi ponavlja, teden ali dva sem zdra
va, pa se spet ponovi?

- Kako da ne? Je z veseljem odvrnil zdravnik. 
Imam odlično zdravilo za vas. Čakal sem, da 
me vprašate.

- O bog, plačujem vas že eno leto, vi pa čakate, 
da vas vprašam! je nervozno odvrnila gospa, a 
ker je že bila tu, je hotela slišati, kaj ji bo 
povedal.

- Pojdite domov, napolnite kopalno kad s hlad
no vodo. Sedite v vodi pet minut, potem se 
tako goli sprehajajte petnajst minut po svojem 
vrtu, je svetoval zdravnik.

Bila je zima, zato je gospa debelo pogledala:
- Znoreli ste! Dobila bom pljučnico!
- Tako je, je rekel zdravnik mirno. To lahko poz

dravim, a ti nepomembni nahodi, s katerimi pri
hajate k meni že eno leto, presegajo moje 
zdravniško znanje."

Da, res se znajde vsak, kakor ve in zna, pomem
bno je le, da je odraz modrosti.
Literatura: Paramhans Swami Maheshvarananda: Iz 
Tame ka Svetiu, Biblioteka yoga, Novi Sad, 1994.

Darinka Suuevič

KS Ribnica je imela 28. decembra 2006 v pros
torih KS Ribnica prvo redno sejo. Na seji so bili 
potrjeni mandati novoizvoljenim članom, izvoljena 
pa sta bila tudi predsednik in podpredsednik. 
Predsednik in podpredsednik preteklega manda
ta sta zamenjala funkciji, tako da je po novem 
predsednik Jože Zidar, podpredsednik pa Andrej 
Pucelj. Preostali člani sveta KS Ribnica so še: 
Ludvik Rus, Marjan Peteh, Lucija Ana Poje, Janez 
Ilc, Janez Lovšin, Anton Ilc in Franc Češarek. Na 
seji je bil sprejet tudi sklep, da predsednik pok
liče vse predstavnike vaških skupnosti in jih 
pozove, da do 20. januarja pripravijo vloge, ki se 
bodo obravnavale na naslednji seji.

Poročilo predsednika
Ker Krajevna skupnost Ribnica še ni dobila nove
ga tajnika, sem kot predsednik uradoval v pros
torih KS Ribnica (enkrat sem bil zaradi drugih 
obveznosti odsoten, za kar se vam opravičujem). 
Uradne ure sem izkoristil za temeljit pregled 
dokumentacije, saj razen enega predstavnika 
vaške skupnosti nisem imel nobenega obiska. 
Zakaj ni bilo pravega obiska med uradnimi urami, 
pa lahko kmalu postane jasno. Ko sem pregledal 
celotno dokumentacijo, sem ugotovil, da so bile 
mnoge vaške skupnosti v preteklosti precej 
aktivne in so leto za letom pošiljale vloge na 
Krajevno skupnost. Pravega odziva z izpeljavami 
projektov s strani krajevne skupnosti pa ni bilo, 
zato je marsikdo že obupal. Zakaj je prišlo do 
tega? Odgovor je v preteklih letih že mnogim 
postal jasen. Vedeti je treba, da svet krajevne 
skupnosti v občini Ribnica že več mandatov nima 
tako velike moči, kot je za krajevno skupnost vel
jalo v preteklosti. Krajevne skupnosti v občini 
Ribnica nimajo več statusa osebe javnega prava. 
Naj omenim, da je funkcija članov krajevne skup
nosti častna. Stališča, sklepi, mnenja, pobude in 
predlogi sveta krajevne skupnosti niso pogoj za 
izvrševanje nalog občine, za katere so pristojni 
občinski svet, župan ali občinska uprava, in jih ne 
zavezujejo. Ker marsikdo tega ni vedel, jih je 
napačno pričakoval od krajevnih skupnosti, zato 
je posledično prišlo tudi do nezadovoljstva nad 
delom krajevne skupnosti. Če se česa ni naredi
lo, je bil krivec drugje oz. to, da med Krajevno 
skupnostjo in Občino ni bilo pravega sodelovan
ja. Upajmo, da bo v prihodnosti drugače.
Navajam nekaj glavnih nalog KS:
- obravnava vprašanja iz občinske pristojnosti, ki 

se nanašajo na območje krajevne skupnosti ter 
oblikuje svoja stališča,

- daje pobude in predloge za sprejem odlokov in 
drugih splošnih aktov občine,

- seznanja pristojni organ občine s problemi in 
potrebami prebivalcev skupnosti na področju 
urejanja prostora in varstva okolja,

- daje predloge in sodeluje pri pripravi razvojnih 
programov občine na področju javne infra
strukture na svojem območju ter sodeluje pri 
izvajanju komunalnih investicij in investicij v 
javno razsvetljavo na njenem območju in 
sodeluje pri nadzoru nad opravljenimi deli,

- daje pobude za dodatno prometno ureditev 
(prometna signalizacija, ureditev dovozov in 
izvozov, omejevanje hitrosti ipd.),

- predlaga programe javnih del,

- sodeluje in daje mnenja pri javnih razgrnitvah 
prostorskih, planskih in izvedbenih aktov, ki 
obravnavajo območje skupnosti,

- oblikuje pobude za spremembo prostorskih, 
planskih in izvedbenih aktov,

- daje mnenja glede spremembe namembnosti 
kmetijskega prostora v druge namene, predvi
denih gradenj večjih proizvodnih in drugih 
objektov v skupnosti, za posege v kmetijski 
prostor (agromelioracije, komasacije), pri kater
ih bi prišlo do spremembe režima vodnih virov,

- daje soglasja k odločitvam o razpolaganju in 
upravljanju s premoženjem občine, ki je skup
nosti dano na uporabo za opravljanje nalog.

Za izvrševanje omenjenih in še drugih nalog iz 
statuta občine ima krajevna skupnost tudi poseb
no postavko v proračunu. S temi sredstvi sicer 
direktno ne razpolaga, ima pa vso pravico predla
gati, kako bodo porabljena. Ker sredstev zares ni 
veliko, gre tu predvsem za manjše stvari, kot so 
dograditev javne razsvetljave, asfaltacija krajših 
odcepov in ureditev nekategoriziranih javnih 
poti... Za vse, kar je več od omenjenega, krajevna 
skupnost predlaga občini, da pripravi projekte, ki 
jih mora občinski svet potrditi.
Kot je bilo sprejeto s sklepom na zadnji seji KS 
Ribnica, sem v prvi polovici januarja poklical vse 
predsednike vaških skupnosti. Ugotovil sem, da v 
nekaterih vaseh ni organizirane vaške skupnosti,

V novem mandatu bi si želel še večjega sode
lovanja z vaškimi skupnostmi, saj nam skupaj 
lahko uspe več doseči. Da bo komunikacija 
bolje stekla, lahko dopise in vloge pošiljate 
tudi na elektronski naslov: 
ks.ribnica@gmail.com. Navadno pošto lahko 
še vedno naslovite na naslov: KS Ribnica, 
Škrabčev trg 40,1310 Ribnica. Kerni bilo več
jega obiska ob uradnih urah, bodo lete do 
nadaljnjega samo po eno uro, in sicer ob 
ponedeljkih od 10. do 11. in ob sredah od 16. 
do 17. ure. Omenil bi še, da je telefon v pisarni 
KS Ribnica v času, ko ni uradnih ur, preusmer
jen na moj mobilni telefon, tako da se lahko 
dogovorimo za sestanek tudi po tej poti. 
Telefon KS Ribnica je 01/83 69 763. V času, 
ko ni uradnih ur, boste s klicem na to številko 
preusmerjeni v omrežje Simobil (plačate pa po 
ceniku za omrežje Telekom).

oz. ni več aktivna. Ugotovil sem, da za naselje 
Ribnico (razen Lepovč), ki jo tudi pokriva KS 
Ribnica, ni organizirane nobene vaške oz. četrtne 
ali kakšne druge skupnosti (vsaj nobenega 
podatka o tem nimam). Na koncu pogovora so mi 
vsi predsedniki vaških skupnosti dejali, da bodo 
napisali vlogo, saj je povsod potrebno še marsikaj 
postoriti.
Na žalost se moramo za zdaj še vedno pogovar
jati o posameznih javnih svetilkah v vaseh in 
podobno... V pogovoru mi je predstavnik KS iz 
neke večje občine razkril, da se tam v krajevni 
skupnosti o lučeh že dolgo ne pogovarjajo, 
ampak o tem, kje bodo gradili odseke 
širokopasovne povezave do interneta... Upam, da 
bo tudi v Ribnici kmalu tako.

JOŽE Zidar, predsednik KS Ribnica
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ETNO HIŠA
v spomin Ribniški dolini

'Zajca' so imeli za sezuvanje škornjev, pljuvalnik je bil sestavni del 
vaške sobe, manjkala pa ni niti kahla, skrita pod posteljo

Ivan Šega iz Ravnega Dola 
gotovo ni edini upokojenec, ki 
ga razganja od elana in ima 
občutek, da lahko šele zdaj, ko 
ni obremenjen s službeno ruti
no in bojem za vsakdanji kruh, 
poseže še po svojih sanjah.
Vidi pa gotovo malo dlje, ker si 
želi za svoj mali kraj in 
Ribniško dolino postoriti kaj 
takega, kar bi ostalo rodovom.

35 let je delal v komerciali in ima rad ljudi, kot tudi 
to, da se ljudje zbirajo in kako pametno 'uženejo'. 
Tako je znani ribniški čebelar tuhtal in dognal, da 
bi bilo najbolje svojo zapuščino 
obnoviti v duhu starega časa, ker 
nikakor ni hotel zmetati stran vsega, 
kar je ostalo v njegovi družini.
"Delam za celo Dolino," je dejal, ko 
smo ga obiskali v obnovljenem sked
nju, zgrajenem leta 1928. "Vsak 
tram sem z dletom očistil in porabil 
60 litrov nafte za premaze," je dejal, 
objekt pa prenavlja že osmo leto.
Traja, da, ker si je od vrat do oken 
vse sam zamislil in ker se zavoljo 
vseh vlaganj odreka pokojnini, "živi 
me pa žena"! Ampak saj za življenje 
ne potrebuješ več kot eno žlico, 
meni Šega, ki se je raje kot za van- 
dranje po svetu odločil za urejanje 
lastnega doma.
Notranjost stavbe je razdelil na tri 
dele: v prvem se sprehodimo skozi 
vaško izbo, v drugem se seznanimo 
z vaškimi opravili, tretji pa se kot 
družabni prostor šele pripravlja za 
svoje goste. Na prvi pogled morda 
zasnova spominja na Škrabčevo 
domačijo, ker obe hiši želita dobro 
ohranjeno dediščino poživljati s 
sodobnim dogajanjem, toda kakih 
večjih vzporednic med njima ne 
moremo vleči.
Šegov muzej zapuščine kmečkega 
gospodarstva se je v času stoletij 
znašel na dobri lokaciji, ker ena pot 
do znamenite romarske cerkve pri 
Novi Štifti vodi ravno mimo njega, 
zato bo pripravil tudi parkirišče za 
avtobus. Že pripravljeni napisi bodo 
popotnike usmerjali k omenjeni 
romarski cerkvi, k cerkvi Sv. Marka, 
ki menda stoji na poganskih temeljih 
in k 'Etno hiši, ki hrani zgodovino in 
spomin tega kraja.'
Celotna vsebina objekta naj bi bila 
zaključena do leta 2008, a Šega 
pravi, da je počasi že sit stiskanja z 
denarjem. Tako upa, da mu bo pri 
nakupu vrat, keramičnih ploščic in 
podobnih tehničnih zadev pomagal 
tudi kak radodaren direktor, saj se

Rešeto

bo iztrošil tudi z izdajo brošure v nakladi 2000 
izvodov.
Avtor ni arhitekt, vendar ima točen posnetek stan
ja pred obnovo in med njo, vso tehnično in grad
beno dokumentacijo in nenehno razmišlja, kako 
čim bolj dodelati etno hišo. "Pred enim letom si 
nisem niti zamišljal, koliko tesarskega dela bo 
potrebno in sem moral najeti celo kredit, a niti naj
manj ne dvomim v končni uspeh. Vse, kar sem si 
zamislil, sem v življenju tudi uresničil." K temu 
dejanju ga zavezuje tudi vest, ker je vse, kar v hiši 
prikazuje, tudi sam doživljal in kot predstavnik zad
nje take generacije želi vedenje predati naprej. 
Predmete je zbiral po celi Dolini; orodje v Jurjeviči 
in Dolenjih Lazih pri znancih in 'žlahti', posteljo v 
Dolenji vasi, 100-letne jaslice v Sodražici...Ni, da 
vse izgleda staro, vse tudi dejansko je staro:

Osrednji element sobe je bila peč, okrog katere se je dogajalo vse

DRUŽINSKO ŽIVLJENJE. POGLED V TIPIČNO SOBO ODKRIVA 'PILDE' NA STENI, 

LAVOR ZA UMIVANJE, IZPOD POSTELJE M0UJ0 STARI ČEVUI IN PRVA SOBA JE 

DEJANSKO ŽE DOKONČANA, LE RODBINSKI KOTIČEK RABI SVOJE DRUŽINSKO 

DEBLO. ŠEGOV OČE JE BIL NAMREČ PRVI KROŠNJAR NA KOLESU, KI Sl GA JE PRI

LAGODIL DO TE MERE, DA JE PRIVEZAL OBODE, SITA NABRAL NA 'ŠPAGO' IN 

ODVIHRAL VSE DO HRVAŠKEGA MEBIMURJA.

Posamezniki in kaka skupina iz Hrastnika, Zagorja, 

Laškega...so že zdaj zavili k Šegovim v Ravni Dol, ker se je 

razvedelo, da je tamkaj na kupu zbrano vse, kar nakazuje, 

kako se je nekdaj v teh krajih delalo in živelo. Lastnika so 

spodbudili h knjigi vtisov, kjer smo našli zapisano: "Če bi vsak

HRANIL SVOJO DEDIŠČINO TAKO KOT PRI VAS, BI SLOVENCI VEDELI, OD 

KOD SMO IN KAM GREMO."

zavesa 140 let, pregrinjalo 70, predalnik, ki ga je 
imela stara mama, je dočakal 130 let, vojaški 
'kufer' so si podajale 4 generacije njegove 
družine, lesen aks ima 150 let, nazadnje pa je od 
nekod pripeljal še čudovito staro skrinjo, s 
kakršno so naši rojaki in njegov stari ata potovali 
v Ameriko in ostali svet. Njegovo vznesenost pri 
iskanju in ohranjanju ribniške dediščine so zdaj 
opazili že mnogi ljudje in mu začeli prinašati svoje 
stare stvari, vendar je ta etno zgodba že skoraj 
dovršena. Uresničil je že skoraj vse, kar si je 
zamislil.

Etno hišo ogledovala ALENKA PAHUUE

OBVESTILA
Društva upokojencev Ribnica

Obveščamo člane, da znaša članarina za leto 
2007 šest (6) evrov, vzajemna samopomoč 

pa 4,50 evre.

Sprejemamo prijave za letovanje 
v NEUMIT (31.8. - 9.9. 2007).

Vabljeni na PUSTOVANJE, ki bo 
17. februarja ob 14. uri v gostišču 

Pugelj. Prijave sprejemamo do 
13.2. Cena je 12 evrov.

Vse informacije dobite na tel.št. DU Ribnica, 
8361 277 ali 031/ 792 694.

Društvo podeželskih žena Ribnica 
VABI vse svoje članice na

OBČNI ZBOR, KI BO V PETEK, 
9. S. OB 18. URI,

V PROSTORIH INLESOVE 
JEDILNICE V RIBNICI.

Na občini zbor so lepo vabljene tudi nove 
članice - žene in dekleta, ki se rade družijo, 
ustvarjajo, pečejo, kuhajo in poslušajo razna 

predavanja za dušo in telo.
Prijave so obvezne, in sicer na mobitel: 031 

881-281, pri Danici Čampa Marinč.

VSE PEVKE OBVEŠČAM, DA S 
PEVSKIMI VAJAMI PRIČNEMO

V TOREK, 6. 2. OB 19. URI,
V PODODRJU TVD PARTIZAN.

Predsednica DRŽ RIBNICA: 
Marinka Vesel (051/ 362-664)
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PLAVALNI VRH IMA NOVO IME:

Pripravljalnega obdobja je počasi konec. 
Tekmovanja se odvijajo z največjo naglico, kar je 
po vrvežu, tremi in občasni nervozi občutiti tudi 
med našimi plavalci. Prav tako bo kmalu tu febru
ar, ki je za plavalce prvi kazalec forme, saj je na 
sporedu državno prvenstvo v vseh kategorijah. 
Letošnje državno prvenstvo bo potekalo v Celju 
za ml. dečke in deklice, v Kranju za dečke in dek
lice in v Mariboru za kadete, mladince in člane. 
Naši plavalci so v decembru 2006 in prvi polovici 
januarja 2007 odplavali kar nekaj pripravljalnih 
tekem kot tudi nekaj mednarodnih mitingov. Na 
prav vseh tekmah je bilo opaziti dobro pripravl
jenost naših plavalcev in plavalk, a izstopal je le 
eden: CHAD ANDOUŠEK. Ta fantič, rojen v 
daljni Kanadi, je prijokal na svet 15.2. 1997 in 
danes živi s svojo družino v Žlebiču. Na 
podružnični šoli v Sušju obiskuje 4. razred 
devetletke. Je dober učenec, še boljši športnik, 
na prvem mestu pa prav gotovo ljubeč sin in pravi 
zaveznik sestri Keyli, prav tako uspešni plavalki 
našega kluba. Chad ni samo borec v pravem 
pomenu besede, je tudi dober poslušalec in 
učenec ter pravi garač pri trenerju Petkoviču. Saj 
sta le trdo delo in poslušanje trenerjevih nasvetov 
prava formula za uspeh. Chad je začel trenirati 
plavanje pred štirimi leti, takrat pod vodstvom 
edinega trenerja v Ribnici D. Petkoviča. Ko se je v 
teh letih plavalni klub organiziral na višjo raven in

CHADOVA PRVA KOtAJNA - MM JEŽEK 2006

vzpostavil treninge po selekcijah, se je Chad pre
selil v selekcijo svojih vrstnikov, kjer ga je pod 
okrilje vzela za plavalni klub nepogrešljiva Darka 
Knafelj.

ČLANSKA EKIPA RD RIKO HIŠE RIBNI
CA Z NOVIM TRENERJEM IN S TREMI 
IGRALCI

Članska rokometna ekipa se intenzivno pripravlja 
za nadaljevanje prvenstva v MIK I. LIGI pod vod
stvom novega trenerja Mojmirja Majica, rojenega 
1954. leta, ki prihaja iz sosednje Hrvaške, in sicer 
iz Metkoviča. Majic je priznan hrvaški trener z 
dolgoletnimi izkušnjami, saj je bil trener različnim 
selekcijam in klubom na Hrvaškem in v tujini.

Poleg trenerja pa se je ribniška ekipa okrepila še 
s tremi igralci, in sicer: z Goranom
Andijaševičem, roj. 1.1980, ki prihaja iz 
Zrenjanina - desni zunanji igralec, visok 191 cm, 
igral je v Romuniji, naslednji je Miloš Mitrovič, 
roj. 1.1979, prihaja iz Vrbasa in je srednji zunanji 
igralec,visok 188 cm; igral je na Madžarskem, ter 
Marko Ristič, roj. I. 1984 iz Smedereva- desno

Skozi njegove roke je šlo kar nekaj igralcev 
hrvaške reprezentance. S svojim profesionalnim 
pristopom in z novitetami pri treningih bo 
poskušal v ribniški ekipi obuditi zmagovalni duh, 
ki ga bo potrebovala za nadaljevanje ligaških in 
pokalnih tekem.

krilo, 180 cm, igral je v Veliki Nedelji.
Iz kluba so odšli Boris Žarkovič - še med ligo, v 
prestopnem roku pa še Gregor Sobočan.
V Kočevje pa smo posodili Mitjo Ilca in Urbana 
Andoljška.

Peter Dekič

Pod njenim vodstvom je Chad plaval dve leti in se 
v letošnji sezoni 2006/2007 ponovno preselil v 
selekcijo k trenerju Petkoviču, saj je bil njegov 
napredek očiten in se že lahko kosa tudi s stare
jšimi plavalci. To je Chada še bolj spodbudilo, 
napredovanje v višjo selekcijo je izkoristil 200-pro- 
centno, kar se pozna še bolj na rezultatih.
Chad je, milo rečeno, eksplodiral. Rezultate in 
osebne rekorde ruši iz tekme v tekmo in se s stra
hovito naglico približuje slovenskemu vrhu v pla
vanju. Samo vprašanje časa je, kdaj se bo 
pridružil do sedaj najuspešnejšemu zbiratelju 
kolajn med ribniškimi plavalci reprezentantu 
Slovenije Anžetu Pavlinu. Oba bosta za ribniško 
plavanje še kako pomembna. V vseh športih 
kvalitetno delo in uspehi privlačijo, zato je tudi 
veliko zanimanje za plavanje in tako se bo krog 
širil naprej, prihajali bodo novi in novi Chadi, 
Anžeti, Janiji, Samoti, Nejci, Toniji in Lucije, ki se 
bodo hoteli videti v luči, pod katero sijeta sedaj 
Chad in Anže.
Plavalce plavalnega kluba INLES RIBNICA 
konec januarja čaka še dolga pot v Salzburg, kjer 
bo tridnevni mednarodni miting za Pokal Bad 
Reichenhal 2007, kamor odhajajo po tradiciji.
V Salzburg (A) pa zato, ker se je lansko leto dvo
rana v Bad Reichenhalu (D) pod težo snega podr
la in je bil miting odpovedan, letos pa so jim na 
pomoč priskočili sosedje iz Avstrije.
Vsem plavalcem želimo dobro zimsko sezono, 
bralcem Rešeta pa plavalni pozdrav do prihod
njič.

Novičko zapisal RIHARD PAVLIN 

Fotografija: arhiv PK IR

6. RIBNIŠKI 
TEK NA 

SMUČEH

Smučarski klub 
Ribnica prireja v

nedeljo, 14.februarja,
6. ribniški tek na 

smučeh.

Start bo ob 10. uri v 
Danah oz. Sajevcu.

V primeru neugodnih snežnih razmer bo 
prireditev prestavljena.

Vabljeni.

Informacije na GSM: 
041 / 413-804 Oanez)

3? lešBii»



MLADI UPI DRUGI NA 
MEDNARODNEM TURNIRJU
V BEOGRADU

V RD RIKO HIŠE RIBNICA smo 
trdno prepričani, daje delo z mladimi 
selekcijami zelo pomembno. Da smo 
na pravi poti, pa so pokazali naši 
kadeti (dečki letnik 1990 in mlajši) na 
tradicionalnem turnirju ZVEZDA v 
Beogradu, ki se je odvijal od 27. do 
29. decembra. V zelo močni mednar
odni konkurenci so dosegli odlično 
drugo mesto.
Poleg Ribničanov so slovenske barve 
zastopali še rokometaši Preventa - 
Slovenj Gradec in Celje - Pivovarna 
Laško. Naši mladi upi so po treh zma
gah klonili šele v finalu, med drugim 
so premagali tudi lanska finalista.
V finalu so se Ribničani pomerili z 
ekipo ZRINJSKI-MOSTAR BiH. Ta je 
nastopila z zelo močno ekipo, z vrsto 
igralcev, ki so izstopali tako po višini

REZULTATI:
RD RIKO HIŠE RIBNICA - RUDAR - KOSTOLAC Srbija, 18 : 17 
Strelci za RD RIKO HIŠE:
NOSAN, ANDOUŠEK, PUCEU po 4 zadetke.

RD RIKO HIŠE RIBNICA - VOŽDOVAC Srbija 19:14
Strelci za RD RIKO HIŠE:
ANDOUŠEK 6, GREBENC 3 zadetke

RD RIKO HIŠE RIBNICA-PUEVUA Črna gora 20:17
Strelci za RD RIKO HIŠE :
GREBENC in NOSAN po 5 , GREBENC 3 zadetke

RD RIKO HIŠE RIBNICA - ZRINSKI - MOSTAR BiH 15: 21
Strelci za RD RIKO HIŠE:
NOSAN 6, PUCEU 3 zadetke

kot po teži in je bila zato pretrd oreh 
našim fantom.
Trener Stojan Geize je bil zadovoljen 
z igro in rezultati svoje ekipe, ki je 
pokazala tehnično zelo dober 
rokomet.
Poleg MATICA ANDOUŠKA, ki je bil 
razglašen za najboljšega tehničnega 
igralca turnirja, so nastopili še: 
PEROVŠEK, KLARIČ, LISJAK, 
NOSAN, ORAŽEM, GREBENC, 
PAJNIČ, A.PUCELJ, S. PUCELJ, 
BARTOL, P.BATINIČ, M. BATINIČ, 
OBLAK, PETERLIN in ILC.
Poleg trenerja so bili v ekipi še vodja 
Janez Nosan, tehnik Marjan Kovačič 
in maser Boris Kramžar.

Peter Bekič

Množična udeležba na 7. božičnem pohodu na 
Grmado

Presegli magično mejo:
Več kot 100 pohodnikov!

Turistično društvo Grmada Velike Poljane, 
Ortnek, je lani na božični dan že sedmič orga
niziralo božični pohod z baklami na Grmado. 
Množičnost udeležbe je presenetila prav vse. 
Pohodniki so se začeli zbirati pred poslopjem 
osnovne šole na Velikih Poljanah že kar precej 
zgodaj. Tam so se prijavili, si pripravili bakle in 
nestrpno čakali na odhod proti Grmadi. Dolga 
kolona se je vila skozi vas in po pešpoti mimo 
Žukovega in Vrha na Grmado. Ta je pohodnike 
pričakala skrivnostno "božično ozaljšana".
Od parkirnega prostora do doma so pot razsvetl
jevali vrtni ognji, prav poseben čar pohoda pa so 
bile jaslice v 'Sneguljčici', ki so doslej na Grmadi 
prvič, zanje so se posebej potrudili sedanji 
gospodarji doma. V domu pa so nam pripravili 
čudovit sprejem z božičnim okrasjem.

“a

Tako je bilo celotno letošnje 
vzdušje res slovesno.
Razpoloženje pohodnikov je bilo izredno 
sproščeno in dobro, pri vseh je bilo čutiti pri
jateljski ton in dobro voljo.
Po opravljenih formalnostih, žigosanju kar
tončkov in razdelitvi spominčkov, je udeležence, 
ki so se pohoda udeležili petič, teh je bilo kar 
devet, čakalo še majhno presenečenje v obliki 
skromnega darilca..Organizatorji smo bili veseli 
množične udeležbe, saj smo končno presegli 
magičnih sto pohodnikov, natančneje, bilo nas je 
115. Druženje se je nadaljevalo v pozni večer, 
zabavali so nas domači harmonikarji Marko, Rok, 
Matej in Andrej.

Tudi v prihodnje si 
želimo vsaj take 
udeležbe, prijetnega 
vzdušja in prijateljst
va, zato vam že sedaj 
kličemo: dobrodošli 
na našem osmem 
tradicionalnem 
božičnem pohodu na 
Grmado.

Mara Okorn 

Foto Dušan Nosan

VAHU 
ETNOLOSKU 

fH-if TURISTIČNO
E KO LOS KU
REKREACIISKO DRUŠTVU BKEl 

oreg oo, mu Momid

VABILO
Vse člane in društva VETER Breg 
vabimo na OBČNI ZBOR, ki bo 
10. 2. 2007 ob 17. uri v gasilskem 
domu v Dolenjih Lazih.

Dnevni red OZ:

1. Izvolitev delovnega predsedst
va
2. Poročila predsednika, tajnika, 
blagajnika, predsednikov komisij 
in predsednika NO.
3. Razprava po poročilih in nove 
pobude
4. Razno

Na prijetno snidenje!

Andrej Klun 

predsednik Društva VETER Breg
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'Mali nogomet v 
Ribnici v vzponu

S
Po 11. krogu 2. SFL-Zje ekipa Extrem Sodražica še vedno brez poraza in na 
vrhu lestvice. Tak ritem bo seveda težko zdržati, zato so za spomladanski del 
pripeljali tudi novo okrepitev, ki je tudi prvi tujec v ekipi Extrema. Merim 
Ajderpašič prihaja iz Črne gore in s svojim znanjem in izkušenostjo bo prav 
gotovo precej pripomogel h končnemu dobremu rezultatu. Poleg dobrih 

; predstav članske ekipe ne smemo pozabiti omeniti uspehov tudi v državnem 
prvenstvu mladih. Ekipa U-21, ki jo vodi isti trener kot člane, Robert Turkovič, 
se je uvrstila v četrtfinale državnega prvenstva U-21. Pred povratno tekmo za 
vstop v polfinale, ki bo 28. januarja ob 14.00 v ŠCR Ribnica, vodi z rezul
tatom 5:2. Odlično gre tudi ekipi U-17, ki jo trenira Tadej Levstek, saj je 
nanizala v državnem prvenstvu U-17 že vrsto visokih zmag in doživela samo 
en minimalen poraz z Litijo. Pridno trenirajo tudi v najmlajši selekciji, ki jo ob 
pomoči Roberta Turkoviča vodi Andraž Košmrlj. Za to selekcijo letos še ni 
organiziranega tekmovanja na državnem nivoju, se bodo pa udeleževali 
turnirjev, ki prihajajo. Ker blestijo člani, predvsem pa tudi mlajše selekcije, je 
zagotovljena lepa prihodnost tega športa tudi v Ribnici.

Razpored prihajajočih tekem članske ekipe:
13. krog: 02,- 04.* 02. 2007 v Sevnici: SEVNICA-EXTREM SODRAŽICA
14. krog: 10. 02. 2007 ob 19.00 v ŠCR Ribnica: EXTREM SODRAŽICA
- DIVAČA R. G.
15. krog: 16.-18.* 02. 2007 v Hrastniku: HRASTNIK - EXTREM 
SODRAŽICA
16. krog: 03. 03. 2007 ob 19.00 v ŠCR Ribnica: EXTREM SODRAŽICA
- MOKERC IG
17. krog: 09.-11.* 03. 2007 v Železnikih: ŽELEZNIKI - EXTREM 
SODRAŽICA
18. krog: 24. 03. 2007 ob 19.00 v ŠCR Ribnica: EXTREM SODRAŽICA
- Z. LEA LITIJA

Lestvica po 10. krogu 2. SFL-Z
Ekipa T z R p DG PG GR TOČ

1. Extrem Sodražica 10 8 2 0 54 30 +24 26
2. Sevnica 10 7 2 1 54 33 +21 23
3. Mokerc la 10 6 2 2 51 31 +20 20
4. Zlatarna Lea Litiia 10 5 3 2 45 36 +9 18
5. Izola 10 4 2 4 62 46 +16 14
6. Hrastnik 10 3 2 5 34 41 -7 11
7. Metropol 10 2 2 6 27 43 -16 8
8. Železniki 10 2 1 7 29 54 -25 7
9. Divača Rok Grželj 10 i 3 6 33 48 -15 6

10. Ankaran 10 1 3 6 26 53 -27 6

Stojuo: trener Robert Turkovič, Rok Mikulič, Aleš Bojc, Miha Lovšin, 
Primož Gorše. Čepijo: Andraž Košmru, Grega Janeš, Matej Češarek, Miha 
Trdan, Jure Kordiš (Na suki manjkajo še: Auoša Kous, Žiga Lovšin in Dejan 
Trdan)

Napisal: 
Jože Zidar, tajnik kluba

FEBRUAR 2007

Datum: SOBOTA, 3. 2. 2007 
Kam: na ERMANOVEC (1026 m), BEVKOV 
VRH (1051 m), HLEVIŠE (koča: 818 m), SIVKO 
(1008 m)
Odhod: ob 5.30 izza prostorov PD Ribnica 
(Škrabčev trg 5, Ribnica)
Zahtevnost: LAHKA pot 
Trajanje: 6 ur
Prijave in akontacija: Torek pred pohodom, to 
je 30. 1., ob 18. uri v pisarni PD Ribnica.
Vodja pohoda: Martin Žuk

Datum: NEDELJA, 18. 2. 2007
Kam: na PUSTNI POHOD NA SLIVNICO (1114
m) in OGLED KARNEVALA V CERKNICI
izhodišče: Slivnica
Zahtevnost: LAHKA pot
Trajanje: 3 ure
Prijave in akontacija: Torek pred pohodom, to 
je 13. 2., ob 18. uri v pisarni PD Ribnica.
Vodja pohoda: Marjana Rozman

3Li

PLANINSKE NOVIČKE

• PD Ribnica je na Silvestrovo že tradicionalno 
organiziralo pohod k Sv. Ani, da bi v 
planinskem vzdušju pričakali novo leto. 50 
pohodnikov od blizu in daleč se je dobre volje 
pod vodstvom vodnika PZS Marjana Intiharja 
podalo na pot. Pomočnik vodje je bil VPZS 
Roman Petelin, VPZS na poti je bil tudi Stane 
Babič. V cerkvici sv. Ane je bila ob 23.15 tudi 
sveta maša, ki sta jo je darovala ribniški kaplan 
Matej Pavlič in kočevski župnikTone Gnidovec. 
Ob polnoči pa so pred cerkvijo, od koder je 
razgled po dolini, sledile najlepše želje in vošči
la, a tudi ognjemeta ni manjkalo, razgled pa je 
omogočil ogled ognjemeta celo v Kočevju. 
Veselo je bilo nato tudi v koči, saj je v njej 
praznovalo veliko planincev in prijateljev naše 
koče.

• S prvim letošnjim pohodom smo pokukali na 
primorsko stran. Podali smo se na Matajur, 
1642 metrov visok vrh na meji z Italijo. Z vodni
ki vred nas je bilo kar 20 planincev. Varno in 
lepo nas je po lahki poti vse do vrha s kapelico 
in nazaj v dolino vodil vodnik PZS Stane Babič, 
pomočnik vodje je bil VPZS Roman Petelin 
(VPZS pa pohodu so bili še: Marjan Intihar, 
Martin Žuk, Andrej Drobnič, Zdenka Mihelič). 
Na vrh smo se podali iz vasi Avse in sicer po 
Beneški poti, a smo jo zaradi prečudovitega 
razgleda kmalu preimenovali v Nebeško pot. J 
Zares prijetno druženje, lep pohod in čudovit 
razgled so tiste tri stvari, ki nam bodo še pose
bej ostale v spominu na prvi letošnji pohod 6. 
januarja.

• Drugi pohod pa je bil tradicionalni Nočni 
pohod z baklami k Sv. Ani, 20. januarja, v orga
nizaciji Mladinskega odseka PD Ribnica in 
Pokrajinskega odbora MO Ljubljana, ko se je 
pod vodstvom vodnika PZS Martina Žuka na 
Sv. Ani podalo kar 63 pohodnikov, večinoma 
mladih. Največ je prišlo otrok iz PD Velike 
Lašče (v okviru planinskega krožka), nekaj je 
bilo članov Ribniškega študentskega kluba ter 
nekaj iz Loškega Potoka - sosednjih društev.

"Nekateri mladi udeleženci so imeli s seboj tudi 
bakle, ki smo jih prižgali pri Francetovi jami. Pri 
koči smo se okrepčali s čajem in dobrotami iz 
nahrbtnikov ter se ob 19.55 vrnili v dolino," je 
pripovedoval vodja pohoda. Snega sicer ni 
bilo, je bilo pa morda zato še bolj prijetno 
vzdušje, veliko starih in novih znancev ter želja 
po čimprejšnjem snidenju. Pomočnik vodje je 
bil Marjan Intihar, sodelovala pa sta še VPZS 
Stane Babič in Roman Petelin.

Srečno in varno na vseh poteh!
Zdenka Mihelič 

Foto Dušan Nosan

Sdešero



VETER DOLENJEVASKI SOLI 
ODNESEL STREHO

Orkan Kyirill, ki je vzel 49 življenj ter uničeval 
premoženje po dobršnem delu Evrope, je z 
repom oplazil tudi naš konec. Ko je kuharica zgo
daj zjutraj prišla na delo, ni mogla verjeti svojim 
očem: odneslo je streho na podružnični šoli 
Dolenja vas. Toda res - dobesedno odpihnilo. 
Močan sunek vetra je v noči 19. januarja spodne
sel leseno ostrešje z aluminijasto kritino in jo 
prevalil na travnik. Kritina je bila zamenjana pred 
11. leti, medtem ko bo šola leta 2009 praznovala 
že 50 let obstoja. Narava ni posegla tja, kjer je bila 
obnova najpotrebnejša, saj Dolenja vas čaka na 
napovedano prenovo dvorane. Tam je razbilo 3 
stekla, steklovino pa so počistili, tako da se v 
pododrnem prostoru lahko zdaj že učijo najmlajši. 
K sreči seje neljubi dogodek pripetil ponoči in je 
vodja šole Sonja Pogorelc lahko primerno 
ukrepala že zgodaj zjutraj, ko so učenci šele 
začeli prihajati. Pouk je seveda odpadel in se bo 
do nadaljnjega odvijal v Ribnici, učiteljice in 72

učencev pa se bodo morali prilagoditi izrednim 
razmeram. Pred 12. uro so se na terenu poleg 
ekipe POP TV zvrstili tudi župan z delom 
občinske uprave ter predstavniki zavarovalnice. V 
soboto so podjetja Grafit, Arles in dolenjevaški 
gasilci počistili teren in namestili izolacijo, da je 
objekt zaščiten pred dežjem ali snegom. 22. jan
uarja so se z županom sestali tudi vodja 
podružnične šole, ribniški ravnatelj in zaposleni z 
oddelka za okolje in prostor ter se dogovorili, da 
v roku 10 dni projektant Lovšin pripravi variantno 
rešitev obnove strehe. Župan Jože Levstek je 
zavrnil očitke, da je bila zadnja kritina narejena 
slabo, saj pristojni zatrjujejo, da so upoštevali 
takratne normative gradnje. Toda tokrat bo obno
va potekala v dogovoru s strokovnjaki z zavoda za

PREDSTAVNIKI ZAVAROVALNICE V POGOVORU Z VODJO

šole Sonjo Pogorelc (2. z leve)

raziskavo gradbenega materiala. Pri podrobnem 
pregledu šole so se namreč odkrile še neke 
druge razpoke, ki bodo zahtevale popravila. Šola 
naj bi bila po prvih napovedih obnovljena v roku 
treh mesecev.

Razbitine fotografirala ALENKA PAHUUE

Zavod za pospeševanje turizma in 
oživljanje podeželja 
Po poteh dediščine od Idrijce do 
Kolpe v sodelovanju z Umanotero, 
Slovensko fundacijo za trajnostni 
razvoj vabi na

multimedijsko predavanje

Podnebno
sporočilo

V torek, 13. februar 2007, 
ob 18. uri,

v skednju Srabčeve domačije v 
Hrovači.

Mag. Vida Ogorelec Wagner, 
direktorica Umanotere, Slovenske 
fundacije za trajnostni razvoj, bo 
predavala o podnebnih spremem
bah in globalnem segrevanju; sledil 
bo pogovor pod geslom "Kdo, če 
ne mi? Kdaj, če ne sedaj?"

Podnebne spremembe so izredno 
pomembna družbena problematika 
na svetovni ravni. Znanstvena spoz
nanja namreč kažejo na nepričako
vano in skrb vzbujajočo hitrost 
procesa globalnega segrevanja. 
Multimedijsko predavanje o pod
nebnih spremembah v Sloveniji, ki 
izhaja iz predstavitev Ala Gora v 
dokumentarnem filmu Neprijetna 
resnica, bo prikazalo izvore sprem
injanja podnebja, njegove vplive 
na globalni in lokalni ravni. Proti 
podnebnim spremembam se 
moramo začeti boriti danes, saj 
bomo v nasprotnem primeru v 10 
letih dosegli točko brez povratka, 
ko ne bomo mogli ničesar več stori
ti in bo naš planet dolgoročno 
nepovratno poškodovan.

Več o podnebnih spremembah 
lahko preberete na spletni strani 
www.umanotera.org.
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